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ΣΕΛ. 2

Πώς πολεμιέται 
η ψέκα;

Γράφουν

Γιατί τρώει πόρτα από τις συνομιλίες για
τον τερματισμό του πολέμου

Ιωάννης Αθ. Σαρακιώτης,
Χριστόφορος Τζερμιάς,

π.  Ηλίας Μάκος

Politically Incorrect 
Ο  «συσσιτιάκιας» κοντός 

εκδότης της γνωστής 
ρετσίνας «Κουρτάκη» και 

οι επιθέσεις στη Vivartia 
- Τι βρήκε η Πυροσβεστική

στα υπόγεια της Βουλής; 
- Τι έκαναν τρεις 

βουλευτίνες 
στη Ρώμη;
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Ο Τραμπ... απολύει
τον Ζελένσκι

ΑΝΑΤΡΟΠΗ ΣΤΟ ΟΥΚΡΑΝΙΚΟ

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ

Ποιοι άνοιξαν 
την πόρτα 

του ψυχιατρείου 
για να φύγει...

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ ΤΗΣ «P»

Φοράει τον μανδύα 
του θεσμικού γιατί 

βουλιάζει
δημοσκοπικά

ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

Mε την υπογραφή 
του εκδότη Νίκου 

Καραμανλή

Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ

«Τρέχουν 7 προγράμματα
ενεργειακής αναβάθμισης

προϋπολογισμού 
910 εκατ. ευρώ»
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ΚΡΕΣΕΝΤΟ ΛΑΪΚΙΣΜΟΥ

Πόσοι Πολάκηδες 
υπάρχουν 

στον ΣΥΡΙΖΑ; ΣΕΛ. 5

ΤΟ ΤΕΡΜΑΤΙΣΑΝ ΟΙ ΤΟΥΡΚΟΙ

«Υπάρχουν στο Αιγαίο οθωμανικά
νησιά που δεν έχει καθοριστεί 

η κυριαρχία τους»
ΣΕΛ. 17

ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΟΙ ΓΙΑ ΤΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΟΡΓΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

ΣΤΟΝ ΒΟYΡΚΟ
σέρνει τη χώρα 
η αντιπολίτευση 

«ΩΣ ΕΔΩ
με την

τοξικότητα»

Σπέρνουν διχασμό με χυδαία
σενάρια συνωμοσίας 

και μαύρη προπαγάνδα
για την τραγωδία των Τεμπών

«Περιμένω την πρόταση 
δυσπιστίας - Εκεί θα πέσουν 

οι μάσκες», δήλωσε 
ο πρωθυπουργός
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Δικαίωση από
το ΕΣΡ και 

βαρύ πρόστιμο 
στο Mega
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Θ
α μπορούσε κανείς να κατανοήσει την επιχείρηση
πολιτικής εργαλειοποίησης της τραγωδίας των Τεμ-
πών. Το πολιτικό προσωπικό της αντιπολίτευσης

αποδεικνύεται πολιτικά ανεπαρκές να διατυπώσει μια σοβα-
ρή και αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση διακυβέρνησης. Είναι
λογικό να καταφεύγει σε τακτικές υπονόμευσης της κυβέρ-
νησης, επενδύοντας, με κάθε ευκαιρία και αφορμή, στο θυ-
μικό των ανθρώπων. Παλιά τους τέχνη κόσκινο. Το έκαναν
κατά το παρελθόν με αρκετή επιτυχία. Οι «αγανακτισμένες
πλατείες» βρήκαν θαλπωρή στη Βουλή -ναι, αυτή που υποτί-
θεται έπρεπε «να καεί, να καεί…»- και σε αναπαυτικές κυ-
βερνητικές καρέκλες.

Τότε όμως φάνηκε ότι «ο βασιλιάς ήταν γυμνός». Και η κυ-
βερνητική ανεπάρκεια επιχειρήθηκε να αντικατασταθεί από
τον έλεγχο των θεσμών. Όμως, «οι αρμοί της εξουσίας» απο-
δείχτηκαν αρκετά ανθεκτικοί για να αλωθούν. Μοιραία, η
προπαγάνδα, ο λαϊκισμός, τα fake news, οι δολοφονίες χα-
ρακτήρα αποκαλύφθηκαν. Μετατράπηκαν σε καταδικαστικές
αποφάσεις της Δικαιοσύνης. Και οι λειτουργοί της μετατρά-
πηκαν σε μισητούς εχθρούς.

Η τραγωδία των Τεμπών πρόσφερε έδαφος για μια πολιτι-
κή ρεβάνς. Έτσι, η πολιτική ζωή της χώρας έγινε «εγχειρίδιο
ποινικών υποθέσεων με την απόλυτη ευθύνη μιας χυδαίας,
ισοπεδωτικής αντιπολιτεύσεως», όπως εύστοχα σημείωσε ο
υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης. Αντίστοιχα, η αμφι-
σβήτηση της Δικαιοσύνης (βασικού πυλώνα του πολιτεύμα-
τος) έγινε η αιχμή του δόρατος ενός πολιτικού αφηγήματος
που δεν αναγνωρίζει πολιτικό πλαίσιο και δημοκρατικούς
κανόνες.

Διότι κράτος δικαίου δεν υφίσταται χωρίς Δικαιοσύνη. Και
αν ο κόσμος πειστεί για μια χειραγωγούμενη, μη ανεξάρτητη
Δικαιοσύνη, μπορεί ευχερέστερα να στηρίξει το επιχείρημα
ότι η χώρα κυβερνάται από μια μαφιόζικη οργάνωση που
δεν διστάζει μπροστά σε τίποτα. Από το να συγκαλύπτει «λα-
θρεμπόρους» που μεταφέρουν παράνομα φορτία με τρένα.
Από το να συγκαλύπτει «παιδοβιαστές». Από το να προωθεί
συμφέροντα φαρμακευτικών για να πεθαίνουν άνθρωποι.
Μέχρι να υποκλέπτει τηλεφωνικές συνομιλίες. Και από χθες

πλέον να οργανώνει δολοφονίες αθώων ανθρώπων…
Η εργαλειοποίηση σε βαθμό χυδαιότητας! Διότι είναι άλλο

πράγμα να διακινούνται στο Διαδίκτυο ανώνυμες θεωρίες
συνωμοσίας και άλλο να υιοθετούνται από αρχηγούς κομμά-
των, όπως ο ΣΥΡΙΖΑ και η Πλεύση Ελευθερίας, που αυτοχα-
ρακτηρίζονται «προοδευτικά», και να μεταφέρονται εντός
του κοινοβουλίου, μετατρέποντας τον ναό της δημοκρατίας
σε βούρκο. 

Κι όμως… Ο κ. Φάμελλος και η κ. Κωνσταντοπούλου δεν
δίστασαν να αφήσουν υπονοούμενα ότι πίσω από τον θάνατο
του 39χρονου γιου της εισαγγελέως Λάρισας, Βασίλη Καλο-
γήρου, κρύβεται η κυβέρνηση! 

O Γκέμπελς είχε δίκιο όταν έλεγε: «Πες, πες, πες ένα ψέμα,
στο τέλος κάτι θα μείνει». Επιβεβαιώθηκε τόσες φορές, ώστε
να εδραιωθεί ο όρος «γκεμπελισμός», η συκοφαντική προ-
παγάνδα και η άθλια παραπληροφόρηση. Μετά τα fake news
για την τραγωδία των Τεμπών που καταρρίπτονται ένα προς
ένα, αποκαλύπτεται ο πολιτικός στόχος: δημιουργία συνθη-
κών πολιτικής αποσταθεροποίησης και νέος διχασμός της
ελληνικής κοινωνίας.
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O Γκέμπελς είχε δίκιο όταν έλεγε: 
«Πες, πες, πες ένα ψέμα, στο τέλος κάτι 

θα μείνει». Επιβεβαιώθηκε τόσες φορές, 
ώστε να εδραιωθεί ο όρος «γκεμπελισμός», 

η συκοφαντική προπαγάνδα 
και η άθλια παραπληροφόρηση



«Α
ναχώματα» στήνει η κυβέρνηση στην
επάνοδο του λαϊκισμού και στη συστη-
ματική προσπάθεια πολιτικής δολιο-

φθοράς από κόμματα και δυνάμεις που κινούνται στο
παρασκήνιο και χρησιμοποιούν κυρίως το διαδίκτυο
για να ρίχνουν «λίπασμα» στην καλλιέργεια του αντι-
συστημισμού. Ενόψει μάλιστα και των νέων, μαζικών
συλλαλητηρίων για τα Τέμπη, τα οποία διοργανώνον-

ται για τις 28 Φεβρουαρίου, το Μέ-
γαρο Μαξίμου ανεβάζει κατακό-
ρυφα τους τόνους ώστε να απο-
δυναμώσει τις φωνές που επιδιώ-
κουν την επαναφορά της χώρας
σε συνθήκες μπαχαλοποίησης με
αφορμή μια εθνική τραγωδία.

Τα όσα έγιναν προ διημέρου
στη Βουλή, με τον αρχηγό του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Σωκράτη Φάμελλο να υιοθε-

τεί άκριτα την έξω από κάθε λογική θεωρία ότι η κυ-
βέρνηση εμπλέκεται στον θάνατο του γιου της εισαγ-
γελέως Εφετών Λάρισας που είχε συμμετοχή στις
έρευνες για τα αίτια του πολύνεκρου σιδηροδρομι-
κού δυστυχήματος, προκάλεσαν συναγερμό στο Μέ-
γαρο Μαξίμου, στο οποίο πλέον είναι διάχυτη η πε-
ποίθηση ότι η κυβέρνηση δέχεται «πόλεμο» με θεμι-
τά αλλά και αθέμιτα μέσα από δυνάμεις που, μη έχον-
τας καμία δυνατότητα να διεκδικήσουν την επικρά-
τησή τους έναντι της ΝΔ, άγονται και φέρονται με μο-
ναδικό στόχο την πτώση της. 

Μνήμες… από ψεκασμένες θεωρίες 
Συνομιλητές του πρωθυπουργού, μάλιστα, παρο-

μοιάζουν τη νυν κατάσταση με το κλίμα του 2010-
2014, με τους αγανακτισμένους στις πλατείες που
διεκδικούσαν να «καεί το μπ…λο η βουλή», τη «λά-
σπη» στη σύζυγό του, τα εμβόλια για την πανδημία
του κορονοϊού, που έγιναν αφορμή για να αναπτυχ-
θούν δεκάδες «ψεκασμένες θεωρίες»! Και φυσικά,
με την υπόθεση της Novartis, που μέχρι να δικαιω-
θούν από τη Δικαιοσύνη όλοι όσοι κρεμάστηκαν…
στα μανταλάκια, οι θεωρίες συνωμοσίας αλλά και η
προσπάθεια επηρεασμού της Δικαιοσύνης γνώρισαν
ημέρες μεγάλης δόξας. Για να μη θυμηθεί κανείς το
#ΝΔ-Παιδεραστές που έφτασε στα όρια του απόλυ-
του παραλογισμού, με τη βοήθεια ακόμα και βουλευ-
τών του ΣΥΡΙΖΑ.

Οι συνεργάτες του πρωθυπουργού εκτιμούν ότι
τόσο η επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ να επιστρέψει στις… πα-
λιές του συνήθειες όσο όμως και του ΠΑΣΟΚ να τον
«αντιγράψει» είναι θέμα χρόνου να γυρίσουν «μπού-
μερανγκ» στην Κουμουνδούρου και στη Χαριλάου
Τρικούπη. Για αυτό και η «γαλάζια» στρατηγική θα
στοχεύει εφεξής στην «ταύτιση» του ΠΑΣΟΚ με τον
ΣΥΡΙΖΑ, δηλαδή στην επιστροφή του μότο περί «πρά-
σινου ΣΥΡΙΖΑ», με προφανή στόχευση να κλείσουν
«τα παράθυρα» διείσδυσης του Νίκου Ανδρουλάκη
στον κεντρώο χώρο, που επιλέγει την πολιτική στα-
θερότητα και αποστρέφεται οτιδήποτε ακραίο.  Υψη-
λοί θα είναι οι τόνοι, όμως, και εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ
και του αρχηγού του Σ. Φάμελλου, στον οποίο η κυ-
βέρνηση χρεώνει πρόθεση διχασμού της κοινωνίας
αλλά και «εμποτισμού» της με αβάσιμες θεωρίες, η
διακίνηση των οποίων το μόνο που πετυχαίνει είναι η
ενδυνάμωση του τυφλού αντισυστημισμού και των
άκρων. Χαρακτηριστικό παράδειγμα του τελευταίου
είναι η αύξηση των ποσοστών της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας της Ζωής Κωνσταντοπούλου, η οποία πρωτο-
στατεί στη δημιουργία του παραπάνω κλίματος. 

Ξέσπασμα Βορίδη 
Το κυβερνητικό στίγμα έδωσε χθες ο κυβερνητι-

κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης, ο οποίος, ένα
24ωρο μετά το ξέσπασμα του υπουργού Επικρατείας
Μάκη Βορίδη στη Βουλή, ο οποίος σε πολύ υψηλούς
τόνους κατηγόρησε τον ΣΥΡΙΖΑ για «αθλιότητες»,
έκανε λόγο για «οργανωμένη προσπάθεια με στόχο
την εργαλειοποίηση του ανθρώπινου πόνου, την
ανάγκη της Πολιτείας για απονομή δικαιοσύνης σε
κάθε τραγικό δυστύχημα».

«Απαντάμε σε αυτούς που μιλάνε για απονομι-
μοποίηση», συνέχισε ο κ. Μαρινάκης κατηγορών-
τας τον ΣΥΡΙΖΑ ότι «ξεπέρασε κάθε όριο χυδαι-
ότητας και για αυτό και πέφτει μια δυο μονάδες σε
κάθε δημοσκόπηση». Όπως είπε ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος, έχουμε μια αντιπολίτευση που θέλει
να μας επιστρέψει στον προ δεκαετίας εφιάλτη,
στις μαύρες ημέρες του χθες. «Δεν φέρνουν προ-
τάσεις λέγοντας ότι δεν μας αρέσει αυτό που κάνει
η κυβέρνηση, αλλά κάνουν τους δικαστές, τους ει-
σαγγελείς, τους πραγματογνώμονες, λαϊκίζουν,
χυδαιολογούν και γεμίζουν με τοξικότητα την κοι-
νωνία. Το μόνο που θέλουν είναι να πέσει ο Μη-
τσοτάκης, σπιλώνουν υπολήψεις και το μόνο που
δεν τους νοιάζει είναι η Δικαιοσύνη», τόνισε σε
υψηλούς τόνους ο κυβερνητικός εκπρόσωπος στη
συνέντευξή του (Open), προσθέτοντας ότι αν και
επιθυμούν την αποσταθεροποίηση της χώρας, η
κυβέρνηση είναι σταθερή και θα απολογηθεί μόνο
στους πολίτες σημείο σημείο για το αν υλοποίησε
το πρόγραμμά της. Για την υπόθεση των Τεμπών,
όπως είπε, θα αποφασίσουν οι δικαστές. 

Βολές Μαρινάκη 
Δριμεία, όμως, ήταν η επίθεση του κ. Μαρινάκη

και κατά του ΠΑΣΟΚ και του αρχηγού του Ν. Ανδρου-
λάκη. «Βγαίνει ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, ενός κόμματος που δεν έχει παράδοση στον
αντισυστημισμό και μιλάει για αμφισβήτηση γενικά
της δικαιοσύνης. Αυτό δεν έχει προηγούμενο», είπε
ο κ. Μαρινάκης και κατηγόρησε το ΠΑΣΟΚ ότι ξεπλέ-
νει τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί θύματά του στη σκευωρία της
Novartis ήταν πρώην βουλευτές και υπουργοί του
κόμματός του. «Ο πρώην υπουργός Δικαιοσύνης του
ΣΥΡΙΖΑ Σταύρος Κοντονής έχει βγει και έχει πει για
παραϋπουργεία Δικαιοσύνης που επενέβαιναν στη
Δικαιοσύνη. Τι σχέση έχει η πολιτική απάντηση σε
μια ξεκάθαρη πολιτική παρέμβαση στη Δικαιοσύνη
με μια γενική διατύπωση του κ. Ανδρουλάκη σε μια
ανοιχτή υπόθεση;», διερωτήθηκε και πρόσθεσε: «Το
ΠΑΣΟΚ έχει παράδοση στον σοβαρό πολιτικό λόγο.
Στον βούρκο το ΠΑΣΟΚ τα προηγούμενα χρόνια δεν
μας κύλησε. Γερμανοτσολιάδες και προδότες τους
έλεγαν», συμπλήρωσε για το κόμμα του Νίκου Αν-
δρουλάκη.

Αναφερόμενος, δε, στον Σωκράτη Φάμελλο και
όσα υπονοούμενα άφησε σχετικά με τον θάνατο
του Βασίλη Καλογήρου, ο κυβερνητικός εκπρό-
σωπος σχολίασε με έντονο τρόπο πως «αυτό που
έκανε χθες ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είναι ακόμα
πιο ανεύθυνο από ό,τι να πει ευθέως ότι θέλει να
πέσει η κυβέρνηση. Τι σημαίνει “τίθεται ερώτημα”;
Όταν κατηγορείς πρέπει να το πεις ξεκάθαρα. Αν
το πεις ξεκάθαρα θα υποστείς τη συνέπεια ότι εί-
ναι λάσπη στον ανεμιστήρα».
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Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το Μέγαρο Μαξίμου ανεβάζει κατακόρυφα τους τόνους 
ώστε να αποδυναμώσει τις φωνές που επιδιώκουν 

την επαναφορά της χώρας σε συνθήκες μπαχαλοποίησης

Επιχείρηση «Η Ελλάδα στον
βούρκο» από την αντιπολίτευση 

Οργή Μητσοτάκη:
«Ως εδώ με 

την τοξικότητα» 
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης

κατά τη διάρκεια της ομιλίας του στο «Thes-
saloniki Summit 2025», που οργάνωσαν ο
Σύνδεσμος Βιομηχανιών Ελλάδος (ΣΒΕ) και
το Φόρουμ των Δελφών, κατήγγειλε ότι με
αφορμή την τραγωδία των Τεμπών βρίσκε-
ται σε εξέλιξη «μια χυδαία τοξικότητα και
μια προσπάθεια να βουλιάξει η πολιτική
ζωή του τόπου σε έναν βούρκο με έναν στό-
χο μόνο: τελικά να υπάρξει πολιτική απο-
σταθεροποίηση και να πληγεί η κυβέρνηση
και ο πρωθυπουργός της χώρας». Και ση-
μείωσε: «Αρκετά πια με αυτή την αθλιότητα.
Αυτά πρέπει να σταματήσουν».

Ο κ. Μητσοτάκης μίλησε με έντονο ύφος:
«Μας έχουν πει γερμανοτσολιάδες, μας
έχουν πει λαθρεμπόρους, τώρα μας λένε
και δολοφόνους (σ.σ.: για τον θάνατο του
Βασίλη Καλογήρου). Αρκετά πια με αυτή την
αθλιότητα! Πρέπει να σταματήσουν. Αυτό
που συμβαίνει τώρα ξεπερνάει κάθε όριο».

«Αν θέλουν να έρθουν στη Βουλή, ας έρ-
θουν να δοκιμάσουν να μας ρίξουν», διαμή-
νυσε ο πρωθυπουργός απευθυνόμενος στα
κόμματα της αντιπολίτευσης, τα οποία κατη-
γόρησε ότι καλλιεργούν κλίμα τοξικότητας.

Ο πρωθυπουργός προκάλεσε τα κόμματα
της αντιπολίτευσης να πάνε στη Βουλή,
ώστε να πέσουν οι μάσκες, και έστειλε ένα
ξεκάθαρο μήνυμα: «Έχω ένα χρέος. Πρώτη
μου ευθύνη είναι να κρατήσω σταθερό το
σκάφος της πατρίδας μας εν μέσω αυτών
των εξαιρετικά ταραγμένων καιρών. Αυτή τη
δέσμευση ανέλαβα, θα τη φέρω εις πέρας».



Σ
άλπισμα αντεπίθεσης για την ανάκτηση αδια-
φιλονίκητης πρωτοκαθεδρίας στη Βόρεια Ελ-
λάδα και την επανεπιβεβαίωση εκεί της ισχυ-

ρής επιρροής της αποτέλεσε η επίσκεψη στη Θεσ-
σαλονίκη του Κυριάκου Μητσοτάκη. Ο πρωθυπουρ-
γός, ο οποίος δίνει έμφαση στην ολοκλήρωση των
έργων υποδομής, επισκέφθηκε τα εργοτάξια του
Flyover και του Πανεπιστημιακού Παιδιατρικού Νο-

σοκομείου ΙΣΝ, το Σπίτι του Παι-
διού και τη ΧΑΝΘ, ενώ συζήτη-
σε με τον δημοσιογράφο Βαγ-
γέλη Πλάκα στο πλαίσιο του
«Thessaloniki Summit 2025». 

«Το μετρό στη Θεσσαλονίκη
μάς ανέβασε πολύ, εκτιμήθηκε
και διευκολύνει καθημερινά πο-

λύ κόσμο. Και αυτή είναι η νέα πραγματικότητα,
όπως και τα νέα λεωφορεία και τη βιώνουν όλοι όσοι
έβλεπαν στο παρελθόν άλλους να εγκαινιάζουν
μουσαμάδες», μας είπαν κομματικοί της ΝΔ στην
πόλη. Και μας υπενθύμισαν ότι κάποιοι που διεκδι-
κούν «ρόλους» στη Βόρεια Ελλάδα έλεγαν πως «δεν
χρειαζόταν μετρό η Θεσσαλονίκη», ενώ άλλοι εκ της
αντιπολίτευσης χαρακτηρίζουν σήμερα «φαραωνι-
κό έργο» το Flyover, αμφισβητώντας τη σημασία του.

Ανεβοκατεβαίνουν σε
Μακεδονία και Θράκη 

Τα ποσοστά του κυβερνώντος κόμματος στις επό-
μενες εκλογές, όποτε και αν αυτές προκηρυχθούν,
θα είναι πολύ καλύτερα από εκείνα των ευρωεκλο-
γών, λένε στην Πειραιώς. Έχουν αναληφθεί πρωτο-
βουλίες και όπως χαρακτηριστικά μας τόνισαν κομ-
ματικοί παράγοντες, η προσπάθεια αποδίδει καρ-
πούς και όχι μόνο στη Βόρεια Ελλάδα, αλλά σε όλη
την επικράτεια. 

Ο πρωθυπουργός δίνει έμφαση στην προβολή
του κυβερνητικού έργου και στην επαφή των
υπουργών με τον κόσμο. «Το κόμμα είναι ο φορέας
που συνδέει το κόμμα με την κοινωνία», μας είπαν
από την Πειραιώς. «Όπου κι αν πάει το κλιμάκιο, ο
κόσμος έχει τη δυνατότητα να δει τον επισκέπτη
υπουργό και να του απευθύνει ερωτήματα σε προ-
γραμματισμένη εκδήλωση που έχει κοινοποιηθεί.

Και ουδείς αποχωρεί αν δεν έχουν απαντηθεί όλα τα
ερωτήματα».  Τα κλιμάκια με επικεφαλής τους
υπουργούς και υφυπουργούς ανεβοκατεβαίνουν
στη Μακεδονία και στη Θράκη. Μόνο στην Πιερία
βρέθηκαν το προηγούμενο Σαββατοκύριακο οι Νί-
κος Δένδιας (για εκδήλωση της ΔΕΕΠ Πιερίας) και
Μάκης Βορίδης (εκπροσώπησε την κυβέρνηση στις

εκδηλώσεις για την 147η επέτειο της επανάστασης
του Κολινδρού). Σχετικά έχουν ενεργοποιηθεί και οι
ευρωβουλευτές που δίνουν το «παρών» σε όλες τις
εκδηλώσεις. 

Την ερχόμενη Δευτέρα, πάντως, αναμένονται στη
Θεσσαλονίκη η υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο υφυπουργός Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης Κώστας Κυρανάκης και ο
υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικο-
λακόπουλος. Στα γραφεία της Διοικούσας Επιτρο-
πής Θεσσαλονίκης της ΝΔ επικρατούσε χθες κινητι-
κότητα. 

Ο πρόεδρος της οργάνωσης Ζήσης Ιωακείμοβιτς
συνομιλούσε διαρκώς με στελέχη, ώστε να είναι όλα
στην εντέλεια. Η ικανοποίηση ήταν διάχυτη για το
αποτύπωμα της επίσκεψης του πρωθυπουργού.
«Πήγαν όλα πολύ καλά», μας είπαν από τη Μιχαήλ
Καλού, όπου εκτίθενται στο πλαίσιο έκθεσης 1.500
φωτογραφίες και αφίσες και άλλα ντοκουμέντα για
τα 50 χρόνια της Νέας Δημοκρατίας Θεσσαλονίκης. 

Το δε πρόγραμμα της Διοικούσης για το προσεχές
μέλλον είναι γεμάτο. Έχει δοθεί έμφαση, μας είπαν,
στην επιμόρφωση των στελεχών· και μας ενημέρω-
σαν για το τριήμερο σεμινάριο τον Ιανουάριο στο Σι-
δηρόκαστρο Σερρών από το Ίδρυμα Konrad Ade-
nauer Ελλάδος & Κύπρου, όπου εκπαιδεύτηκαν
στελέχη της ΝΔ από τη Θεσσαλονίκη. 

Δράσεις με κοινωνικό πρόσημο
Μάθαμε επίσης πως η Διοικούσα, σε συνεργασία

με τη Γραμματεία Εργαζομένων στον Ιδιωτικό και
Δημόσιο Τομέα (της οποίας ηγείται ο Θεόδωρος
Κόλλιας), προγραμματίζει επισκέψεις σε επαγγελ-
ματικούς χώρους με την παρουσία ειδικών, οι οποίοι
θα ενημερώνουν τους εργαζόμενους για τα δικαιώ-
ματά τους. 

Τη μεθεπόμενη εβδομάδα η Διοικούσα θα παρα-
δώσει εξοπλισμό στο Κέντρο Προνοίας Κεντρικής
Μακεδονίας, ενώ στις 8 Μαρτίου θα πραγματοποι-
ηθεί αιμοδοσία, σε συνεργασία με την ΟΝΝΕΔ Θεσ-
σαλονίκης. 

Επίσης, θα δημιουργηθεί τράπεζα αίματος για τα
στελέχη της ΝΔ. «Γαλάζια» κινητικότητα παρατηρεί-
ται και στη Θράκη, με αφορμή τη διεξαγωγή στην
Αλεξανδρούπολη του 3ου Φόρουμ για την Ανατολι-
κή Μακεδονία και Θράκη (26/27 Φεβρουαρίου).
Εκεί θα δώσουν το «παρών» πολλοί υπουργοί και
υφυπουργοί, που θα έχουν την ευκαιρία να συναν-
τηθούν με εκπροσώπους των τοπικών φορέων της
περιοχής και να συζητήσουν μαζί τους για τα θέματα
που τους απασχολούν. 
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«Γαλάζια» αντεπίθεση
με περιοδείες 

σε όλη την επικράτεια

Η επίσκεψη Μητσοτάκη στη Θεσσαλονίκη έδωσε το σήμα 
σε υπουργούς και υφυπουργούς να «οργώσουν» την Ελλάδα

για να προβάλουν το κυβερνητικό έργο

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Μητσοτάκης μετά τη νέα σύνοδο στο Παρίσι για την Ουκρανία:
«Η Ευρώπη να ξυπνήσει από τον γεωπολιτικό και οικονομικό λήθαργο»

Με τη συμμετοχή 20 αρχηγών κρατών πραγ-
ματοποιήθηκε χθες η συνάντηση κορυφής για
το Ουκρανικό, κυρίως όμως μέσω τηλεδιάσκε-
ψης. Στο Παρίσι ήταν παρόντες, εκτός από τον
Γάλλο πρόεδρο Εμανουέλ Μακρόν, ο πρόεδρος
της Ρουμανίας Ιλίε Μπολογιάν και ο πρωθυ-
πουργός του Λουξεμβούργου Λικ Φρίντεν, ενώ
όλοι οι υπόλοιποι ηγέτες, μεταξύ των οποίων ο
Κυριάκος Μητσοτάκης και ο Πρόεδρος της
Κύπρου Νίκος Χριστοδουλίδης, συμμετείχαν μέσω βιντεοσύνδεσης.
Επίσης, συμμετείχαν οι πρωθυπουργοί του Καναδά, της Νορβηγίας
και της Ισλανδίας, ενώ όλοι οι υπόλοιποι ήταν αρχηγοί κρατών και κυ-
βερνήσεων από χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γαλλικές διπλωματικές πηγές αναφέρουν ότι η ευρωπαϊκή πλευ-
ρά έχει πλέον κοινές θέσεις. Δηλαδή, ότι καμία λύση δεν είναι δυνα-
τόν να συμφωνηθεί χωρίς την Ουκρανία, ότι καμία απόφαση που
αφορά την ασφάλεια της Ευρώπης δεν μπορεί να υιοθετηθεί χωρίς
τους Ευρωπαίους και ότι πρέπει να διαφυλαχθεί η συμμαχία, στο

πλαίσιο του ΝΑΤΟ, των ΗΠΑ με την Ευρώπη.
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης,

λίγο μετά το τέλος της συνόδου για την Ου-
κρανία, στην οποία μετείχε μέσω τηλεδιά-
σκεψης, έκρουσε καμπανάκι προς την Ευρώ-
πη από το Thessaloniki Summit. «Μόλις ολο-
κληρώθηκε μια τηλεδιάσκεψη με τον Γάλλο
πρόεδρο και αρκετούς ομολόγους μου με αν-
τικείμενο τις εξελίξεις στην Ουκρανία και

ποια θα πρέπει να είναι η αντίδραση της Ευρώπης σε αυτές τις τε-
κτονικές γεωπολιτικές αλλαγές, οι οποίες συντελούνται τους τε-
λευταίους μήνες. […] Έχω μιλήσει πολλές φορές για την ανάγκη η
Ευρώπη να ξυπνήσει από τον γεωπολιτικό και οικονομικό λήθαργο
στον οποίο δυστυχώς έχει περιέλθει εδώ και αρκετό καιρό», ανέ-
φερε ο πρωθυπουργός.

«Αυτή η διαφορετική θεώρηση των πραγμάτων από τις ΗΠΑ μάς
υποχρεώνει όχι μόνο να δούμε την αλήθεια κατάματα αλλά να κινη-
θούμε με μια πολύ μεγάλη ταχύτητα και να υλοποιήσουμε αποφά-

σεις τις οποίες τις συζητούμε εδώ και πολύ καιρό. Είτε μιλάμε για τη
συγκρότηση μιας αμυντικής πολιτικής, η οποία θα επιτρέψει στην
Ευρώπη να προβάλει αποτρεπτική ισχύ η ίδια, χωρίς να είναι μονί-
μως, απολύτως εξαρτημένη από τις ΗΠΑ, ένα κρίσιμο ζήτημα για την
πατρίδα μας. Χαίρομαι ιδιαίτερα για το γεγονός ότι η πρόεδρος της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής αναγνώρισε πια επίσημα να δοθεί περισσό-
τερη δημοσιονομική ευελιξία στα κράτη-μέλη ώστε να μπορούν να
δαπανούν περισσότερους πόρους για την άμυνα. Αποτελούσε ένα
πάγιο αίτημα της πατρίδας μας», σημείωσε.

Στη συνέχεια ο πρωθυπουργός εκτίμησε πως «το επόμενο Ευρω-
παϊκό Συμβούλιο, το τακτικό, καθώς είναι πιθανό να υπάρχει και
έκτακτο πριν από αυτό του Μαρτίου, θα είναι από τα πιο κρίσιμα γιατί
εκεί θα κληθούμε να επικυρώσουμε, να διαμορφώσουμε προτάσεις
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, οι οποίες θα μας επιτρέψουν επιτέλους
να μπορούμε να αντιμετωπίσουμε αυτές τις προκλήσεις για να μην
είμαστε απλά, ως ΕΕ μιλάω, ένα παρακολούθημα των εξελίξεων, αλ-
λά να μπορούμε να ευθυγραμμίσουμε την οικονομική μας ισχύ με το
γεωπολιτικό μας αποτύπωμα».                                                                                  Μ. Π.
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Τ
ην πρόθεσή τους να εργαλειοποι-
ήσουν οτιδήποτε, ώστε να επιστρέ-
ψουν στο «πολιτικό παιχνίδι», κά-

νουν φανερή στον ΣΥΡΙΖΑ, αξιοποιώντας
ακόμα και τον θάνατο ενός 39χρονου αν-
θρώπου, και συγκεκριμένα του Βασίλη
Καλογήρου, εξαιτίας της ιδιότητας της μη-
τέρας του, η οποία ως εισαγγελέας Εφε-
τών Λάρισας επόπτευσε έρευνες σχετικές
με τα Τέμπη. 

Τον «ασκό του Αιόλου» άνοιξε πρώτος ο
βουλευτής Αχαΐας του ΣΥΡΙΖΑ Ανδρέας
Παναγιωτόπουλος, ο οποίος σε κομματι-
κή εκδήλωση έκανε λόγο για «συμμορία
που κυβερνά» και «ισοπεδώνει τα πάντα
στη χώρα και αυτό είναι άκρως επικίνδυ-
νο, γιατί θα έχουμε μια στροφή φασιστι-
κού τύπου, που εκπορεύεται από την Αμε-
ρική βέβαια και έρχεται προς τα εδώ, και
η οποία θα καταλήγει στο δεν μου αρέσει
τούτος επειδή είναι χοντρός, δεν μου
αρέσει ο άλλος επειδή είναι κοντός, ο άλ-
λος επειδή πιστεύει εκείνο κει, σκότωσ’
τον». 

Πολιτικός «φίλος» 
του… αψύ Σφακιανού

Δεν μοιάζει παράξενο που ο κ. Παναγιω-
τόπουλος -ο οποίος πρόσφατα αναγκά-
στηκε να ζητήσει συγγνώμη από τη Βουλή
γιατί παρενέβη σε Ολομέλεια ενώ παράλ-
ληλα οδηγούσε το αυτοκίνητό του- συγκα-
ταλέγεται στους πολιτικούς «φίλους» του
αψύ Σφακιανού Παύλου Πολάκη. 

Ο Παναγιωτόπουλος, όπως αποδείχθη-
κε λίγες ώρες αργότερα, δεν είναι κάποια
«παραφωνία» στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά η «γραμ-
μή» έντασης ενόψει και των νέων κινητο-
ποιήσεων για τα Τέμπη που χαράσσει ο
ίδιος ο Σωκράτης Φάμελλος. 

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ άλλωστε ήταν
εκείνος που μέσα στη Βουλή έφερε το θέ-
μα του θανάτου του Βασίλη Καλογήρου -
για τον οποίο δεν υπάρχει ακόμα ούτε ια-
τροδικαστική έκθεση, ώστε να προσδιο-
ριστεί αν πρόκειται για δυστύχημα, δολο-
φονία ή αυτοχειρία- συνδέοντάς το εμμέ-
σως πλην σαφώς με την υπόθεση του δυ-
στυχήματος των Τεμπών και κάνοντας τα
κυβερνητικά στελέχη να βγουν από τα
ρούχα τους. 

«Σήμερα η ελληνική κοινωνία συγκλο-
νίζεται και ζητά απαντήσεις μετά την απο-
κάλυψη του θανάτου του γιου της προ-
ϊσταμένης της Εισαγγελίας Εφετών Λάρι-
σας, που αγνοούνταν πάνω από ενάμιση
μήνα. Τα ερωτήματα πληθαίνουν από την
κοινωνία. Και οφείλουμε να τα μεταφέ-
ρουμε εδώ, στην αίθουσα του Κοινοβουλί-
ου. Ερωτήματα που προκύπτουν και από
την ανάρτηση της μητέρας του θύματος.
Γιατί αναφέρεται σε υπεύθυνους για τον
θάνατο του γιου της; Γιατί είχε βιαστεί η

κυρία Αδειλίνη και είχε αποκλείσει κάθε
συσχέτιση της εξαφάνισης με τα καθή-
κοντά της; Και τι συσχέτιση μπορεί να

υπάρχει με την εντολή που είχε λάβει για
την έρευνα των καταγγελιών για το έγκλη-
μα στα Τέμπη; Εμείς με μεγάλη προσοχή

καταθέτουμε μόνο ερωτήματα που απαι-
τούν απαντήσεις…».

Τον πρόεδρο του κόμματος ακολούθησε
και ο βουλευτής του κόμματος Κώστας
Μπάρκας, ο οποίος σχολιάζοντας δημοσί-
ευμα στην «Καθημερινή» ανέφερε: «Ποι-
ος είναι ο αδικοχαμένος νεαρός που εντο-
πίστηκε; Τον αναζητούσαν οι δικοί του ή οι
Αρχές και πόσο καιρό; Έχουν καμία σχέ-
ση με άλλο τραγικό δυστύχημα της χώρας
και πώς; Σιωπή. Απλά ένας συνηθισμένος
τίτλος, ο οποίος θα μπορούσε να είναι και
αντιγραφή». 

Μετά τις απαντήσεις του Μάκη Βορίδη
και του Άδωνι Γεωργιάδη στη σπέκουλα
σχετικά με τον θάνατο του 39χρονου στον
Τίρναβο, στη εντονότατη συζήτηση παρε-
νέβη και ο Νίκος Παππάς, ο οποίος μίλησε
για… υπεραντίδραση από την πλευρά της
κυβέρνησης, αναφέροντας χαρακτηριστι-
κά: «Είχαμε στιγμές έντασης στη Βουλή,
αλλά ειλικρινώς δεν μπορώ να αντιληφθώ
γιατί προέκυψε τέτοια ένταση. Αυτονόητα,
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτικής
Συμμαχίας έθεσε ερωτήματα και από ό,τι
καταλαβαίνω, αυτό που σας ανησυχεί εί-
ναι ότι η ανάρτηση της μητέρας του Βασί-
λη Καλογήρου αυτήν τη στιγμή, σήμερα
που υπάρχει η απεργία των δημοσιογρά-
φων, σαρώνει τα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης. Και θα ξημερώσει μια μέρα με
τα αμείλικτα ερωτήματα αυτής της μάνας.
Και ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανταποκρίθη-
κε στο στοιχειώδες καθήκον να μεταφέρει
αυτά τα ερωτήματα μέσα στην αίθουσα του
Κοινοβουλίου. Δεν καταλαβαίνω την υπε-
ραντίδραση, λοιπόν!».

Κυρίαρχος ο πολακισμός 
Ο ΣΥΡΙΖΑ -είναι σαφές πλέον- ότι έχει

εμποτιστεί με τον πολακισμό που τον κα-
τέστρεψε εκλογικά. Δεν είναι τυχαία ούτε
η εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη στην
ηγεσία του κόμματος, με μέντορα μάλιστα
τον βουλευτή Χανίων, ούτε ο «κίτρινος»
πόλεμος κατά της Έφης Αχτσιόγλου για να
την κερδίσει, κάτι που κατάφερε. 

Την επιρροή που έχει η συγκεκριμένη
φωνή στη βάση του κόμματος επιβεβαι-
ώνει άλλωστε το γεγονός ότι ακόμα και
άνθρωποι εντός του ΣΥΡΙΖΑ που καταλα-
βαίνουν πως ο βουλευτής Χανίων είναι
«βαρίδι» τόσο για τα ποσοστά τους όσο και
για τις προσπάθειες σύγκλισης με άλλα
κόμματα δεν μπόρεσαν παρά τις πάμπολ-
λες αφορμές να τον διαγράψουν κάτω από
την πίεση της βάσης. Πίεση που μεταφρά-
στηκε στις πρόσφατες εσωκομματικές
εκλογές στη στήριξή του σχεδόν από τους
μισούς ψηφοφόρους που έφτασαν μέχρι
την κάλπη και έδωσαν στον Παύλο Πολά-
κη το 43% των ψήφων.

Πόσοι Πολάκηδες
υπάρχουν στον ΣΥΡΙΖΑ; 

Οι άθλιες δηλώσεις Παναγιωτόπουλου δεν είναι «παραφωνία» 
αλλά εντάσσονται στη «γραμμή» λαϊκισμού που έχει χαράξει 

ο Σωκράτης Φάμελλος και στηρίζεται από πρωτοκλασάτα στελέχη 
της Κουμουνδούρου, σε μια προσπάθεια να «τσιμπήσουν»

δημοσκοπικά εργαλειοποιώντας την τραγωδία των Τεμπών

Ανδρέας Παναγιωτόπουλος Κώστας Μπάρκας Νίκος Παππάς
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ Νο3

Η μάζωξη του Ταμείου
Ανάκαμψης σε κεντρικό
ξενοδοχείο των Αθηνών

Αργά χθες το βράδυ μού ήρθε μια πληροφορία για μια πολύ σημαντι-
κή συνάντηση που έλαβε χώρα στο ξενοδοχείο «Elia Ermou Athens Ho-
tel» στο Σύνταγμα. Επί του πιεστηρίου που λέμε… Εκεί λοιπόν, όπως
ενημερώθηκα, βρέθηκαν ο υπουργός αναπληρωτής Οικονομίας και Οι-
κονομικών Νίκος Παπαθανάσης, ο διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας
Συντονισμού του Ταμείου Ανάκαμψης Ορέστης Καβαλάκης, ο υπουργός
Επικρατείας Άκης Σκέρτσος και στελέχη του Ταμείου. Θα επανέλθω με
περισσότερο ρεπορτάζ, αφού οι ευρωπαϊκοί πόροι του Ταμείου Ανά-
καμψης είναι πολύτιμοι και διοχετεύονται στην πραγματική οικονομία,
σε δημόσια έργα υποδομών και υπηρεσιών, ενεργειακής αυτονομίας,
στα επενδυτικά σχέδια επιχειρήσεων, σε δράσεις απασχόλησης και σε
κοινωνικές υπηρεσίες για τους πολίτες.

Ντόλτσε βίτα για τρεις βουλευτίνες
στην πόλη του έρωτα...

Στην πρωινή πτήση της Aegean από «Ελ. Βενιζέλος» για Ρώμη πετού-
σαν μαζί δύο γοητευτικές κυρίες, εκπρόσωποι του Κοινοβουλίου μας. Αν
και δεν είναι από την ίδια γεωγραφική περιφέρεια, πόσω μάλλον νομό,
ούτε και από την ίδια παράταξη, οι δύο βουλευτίνες ήταν αχώριστες. Η
«γαλάζια» βουλευτής και πρώην υφυπουργός κατά την είσοδό της στο
αεροσκάφος ήταν ιδιαίτερα ανήσυχη για το πρόγραμμα της μέρας και
ποιους θα συναντήσει, με τη «νησιώτισσα» του ΠΑΣΟΚ να ακολουθεί. Κα-
τά την άφιξη στο Φιουμιτσίνο οι κυρίες έγιναν τρεις, μιας και προστέθηκε
μία βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ. Γυναικεία υπόθεση στην «αιώνια πόλη»…

Θέλει ο κοντός «νταλαβεριτζής» να κρυ-
φτεί και η χαρά δεν τον αφήνει… Στο φύλλο
της Τρίτης 18/2/2025 είχαμε εκτενές ρεπορ-
τάζ για τους διαγωνισμούς με τα συσσίτια του
υπουργείου Μετανάστευσης και Ασύλου και
τον «παρασκηνιακό» ρόλο που παίζει στους
διαγωνισμούς για τα συσσίτια ο κοντός εκδό-
της, το όνομα του οποίου θυμίζει «ρετσίνα
Κουρτάκη», προκειμένου να μοιραστεί η πίτα
στους δικούς του ανθρώπους. Εκτός από τις
εταιρείες του φίλου του, οι οποίες είναι στο
στόχαστρο της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας
(ΠΙΕΤΡΗΣ ΒΙΟΤΕΧΝΙΑ ΕΙΔΩΝ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ
ΑΕ και ΣΑΛΑΣ INTER GROUP αλλά και η ΠΙΕ-

ΤΡΗΣ ΕΣΤΙΑΣΗ ΑΕ), σας επισημάναμε ότι ο
εκδότης «dealer» έχει ήδη διαλέξει πλευρά
και επιθυμεί να βγάλει από το παιχνίδι γνω-
στή πολυεθνική εταιρεία στον χώρο του έτοι-
μου φαγητού. Ε, δεν προλάβαμε να το γρά-
ψουμε και ο κοντός μάς επιβεβαίωσε
πλήρως γράφοντας χθες ότι ο διευθύ-
νων σύμβουλος της Vivartia Θανάσης
Παπανικολάου είναι σε πανικό και άλ-
λα χαριτωμένα… Όλοι γνωρίζουν ότι ο
γνωστός μεσίτης «νταλαβεριτζής»
χρόνια τώρα ασχολείται με τα
συσσίτια για απόρους, τα γνωστά
ΤΕΒΑ, και τα συσσίτια για τους

μετανάστες, όχι από χόμπι ή δημοσιογραφική
διαστροφή αλλά ως «μεσίτης», καθότι τα συσ-
σίτια έχουν πολύ καλό «μπερντέ». Σε κάθε
περίπτωση, είναι τουλάχιστον προκλητικό
ένας εκδότης-δημοσιογράφος να ισχυρίζεται

ότι η κυβέρνηση δεν πρόκειται να δώσει το
δικαίωμα προαίρεσης στις εταιρείες που
συμμετείχαν και ότι ο Παπανικολάου
«λογαριάζει χωρίς τον ξενοδόχο, που εί-

ναι το Μαξίμου». Ήδη από τον Νο-
έμβριο του 2023 ο γνωστός

κοντός εκδότης με το ψευ-
δώνυμο «συσσιτιάκιας»
καταφέρεται με αρνητικά

δημοσιεύματα κατά της πολυεθνικής εταιρεί-
ας Vivartia και του διευθύνοντος συμβούλου
κ. Παπανικολάου, ότι βρίσκεται σε δυσχερή
θέση, ότι ήταν συνεργάτης του Τσίπρα και του
Παπαγγελόπουλου, ότι ελέγχεται από δικα-
στικές αρχές και άλλα λιβελλογραφήματα.
Αποδεικνύεται ξεκάθαρα πλέον ο λόγος της
εμμονής που έχει για τις δουλειές των συσσι-
τίων. Παράλληλα, ο τύπος αυτός συνεχίζει να
εκθέτει το πρωθυπουργικό περιβάλλον
απτόητος και αποτελεί πρωτοφανές παράδο-
ξο το γεγονός ότι γράφει σαν να εκπροσωπεί
ο ίδιος το Μέγαρο Μαξίμου για τη διενέργεια
των διαγωνισμών. Συνεχίζεται...

Εντείνεται η κόντρα που έχει υπουργός με
υφυπουργό. Μάλιστα, σε δελτίο Τύπου πρό-
σφατα με το... ζόρι συμφώνησε να υπάρχει το
όνομα του υφυπουργού! Πιο συγκεκριμένα,
στο δελτίο Τύπου δεν μπορούσε να μην ανα-
φέρει την παρουσία του υφυπουργού σε πρό-
σφατη επίσκεψη που πραγματοποίησαν σε

οργανισμό καθώς είναι στις αρμοδιότητές του,
αλλά σκέφτηκε και έκανε κάτι πιο πανούργο.
Ως διά μαγείας «εξαφάνισε» από όλες τις φω-
τογραφίες που συνόδευαν το δελτίο Τύπου τον
αρμόδιο υφυπουργό! Ο άνθρωπος είναι Χουν-
τίνι! Αντ’ αυτού απέστειλε πλούσιο φωτογρα-
φικό υλικό, με τον ίδιο να ποζάρει ανάμεσα σε

υπαλλήλους και στελέχη του οργανισμού, ενώ
δεν παρέλειψε να αποστείλει και φωτογραφία
από τις δηλώσεις που έκανε σε κάμερα τηλε-
οπτικού σταθμού. Εκτός όμως από τον υφυ-
πουργό, παραπονεμένο έμεινε και το «αμό-
ρε», που επίσης έλαμψε διά της απουσίας του
από το φωτογραφικό υλικό...

Ο «συσσιτιάκιας» κοντός εκδότης της γνωστής ρετσίνας «Κουρτάκη» και οι επιθέσεις στη Vivartia

Ο υπουργός που εξαφάνισε τον υφυπουργό του από τις φωτογραφίες

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ Νο1 

Ποια ονόματα είχαν πέσει στο τραπέζι 
για την προεδρία 
της Βουλής;

Τώρα που τα πράγματα ξεκαθάρισαν με την εκλο-
γή του Νικήτα Κακλαμάνη, μπορώ να σας δώσω και
μια αποκλειστική πληροφορία. Για την προεδρία της
Βουλής υποψήφια πάνω στο τραπέζι ήταν αρχικά
τρία πρόσωπα: ο Γιάννης Πλακιωτάκης, τον οποίο
στήριζε ομάδα εφοπλιστών, ο Κώστας Τσιάρας και ο
Θόδωρος Ρουσόπουλος.

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ Νο2

Επικίνδυνοι
φορτιστές οχημάτων
στη Βουλή

Σας έχω πολλές αποκλειστικές ειδήσεις σήμερα.
Πληροφορήθηκα από καλή πηγή ότι ενόψει των
συγκεντρώσεων που θα γίνουν στις 28 Φεβρουαρί-
ου για την τραγωδία των Τεμπών οι υπηρεσίες της
Πυροσβεστικής έκαναν έναν προληπτικό έλεγχο
στη Βουλή και έβγαλαν λαβράκι… Διαπίστωσαν ότι οι φορτιστές ηλεκτρικών αυτοκινήτων στο υπόγειο του Κοι-
νοβουλίου είναι επικίνδυνοι και ενημέρωσαν τις αρμόδιες υπηρεσίες της Βουλής!

Θα «οργώσει» 
όλη την Ελλάδα

Ο πρωθυπουργός μαθαίνω ότι έχει
δώσει εντολή στους επιτελείς του να
ετοιμάσουν άμεσα πλάνο περιοδειών
του στην ελληνική επικράτεια. Ο κ. Μη-
τσοτάκης θα έχει δίπλα του και κλιμάκια
βουλευτών που θα τον συνοδεύουν στις
επισκέψεις για να ακούν από πρώτο χέ-
ρι τα προβλήματα αλλά και για να επι-
κοινωνήσουν το κυβερνητικό έργο. 

Η κουβέντα Κασιμάτη - Θρασκιά 
Μια εικόνα, χίλιες λέξεις... Τι να λένε

άραγε οι δύο κυρίες με τόσο σοβαρό
ύφος; Να προσπαθεί η Ράνια να πείσει
την Κασιμάτη για το ορθόν της μεταγρα-
φής της στο ΠΑΣΟΚ; Να της λέει: «Νίνα
μου, έλα κι εσύ στο “πράσινο” στρατόπε-
δο να σαρώσουμε»; Ο άνθρωπός μου
πάντως, όπως βλέπετε, συνέλαβε τη Νίνα Κασιμάτη του ΣΥΡΙΖΑ και τη Ράνια
Θρασκιά του ΠΑΣΟΚ να τα λένε κατ’ ιδίαν στο εντευκτήριο της Βουλής... Λες η
επόμενη μεταγραφή στο ΠΑΣΟΚ να είναι η Κασιμάτη; Ποτέ μη λες ποτέ... 
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6,6 κρυφά δισ. βγήκαν στο… POS
Ήμουν νιος και γέρασα και έπρεπε να φτάσω

πια στο 2025 για να δω αποτελέσματα της πραγμα-
τικής διασύνδεσης των ταμειακών μηχανών με
την Εφορία. Μόνο πέρσι, οι ηλεκτρονικές συναλ-
λαγές μέσω των POS, που εξανάγκασαν διαφό-
ρους εξυπνάκηδες να κόβουν αποδείξεις, έφε-
ραν στο φως 6,6 δισ. ευρώ τα οποία μέχρι σήμερα
ήταν χαμένα κάτω από το «μαύρο» πέπλο των συ-
ναλλαγών με μετρητά. Και ενώ μέχρι σήμερα όποτε μιλούσαμε για συναλλαγές χωρίς από-
δειξη το μυαλό μας πήγαινε στους γιατρούς και τους δικηγόρους, ξεχνούσαμε κάποιους
άλλους τομείς που η απόδειξη ήταν πραγματικά ανύπαρκτη. Χαρακτηριστική περίπτωση
είναι τα πλυντήρια αυτοκινήτων, όπου οι συναλλαγές το 2024 εκτοξεύτηκαν στα 80,2 εκατ.
ευρώ από 11,2 εκατ. Δηλαδή, είχαν αύξηση 616%! Στα ταξί, ο τζίρος μέσα από ηλεκτρονι-
κές συναλλαγές τριπλασιάστηκε και ανήλθε στα 79 εκατ. ευρώ πέρσι, από μόλις 26 εκατ.
ευρώ το 2023. Αλλά και άλλοι γνωστοί επαγγελματίες, όπως οι δικηγόροι, είδαν τις ει-
σπράξεις τους να ανεβαίνουν κατά 298%, ενώ οι οδοντίατροι είχαν άνοδο 20% και οι γιατροί
παρουσίασαν βελτίωση εισπράξεων κατά 9,8%.

Πόσα χρεώνει πρώην πρωθυπουργός 
για μια φωτογραφία μαζί του;

Σας λέω συνέχεια για τα δικά μας, αλλά και «έξω»
φαίνεται πως έχει ενδιαφέρον. Ο Μπόρις Τζόνσον,
πάντα ευρηματικός, βρήκε νέο τρόπο να ενισχύσει
το ταμείο του: χρεώνει τους θαυμαστές του 121 λί-
ρες (146 ευρώ) για το προνόμιο μιας χειραψίας και
μιας φωτογραφίας μαζί του, λίγο πριν από μια εκδή-
λωση στο Εδιμβούργο τον Σεπτέμβριο. Ο πρώην
πρωθυπουργός θα ανέβει στη σκηνή του Usher Hall
στις 2 Σεπτεμβρίου, σε μια βραδιά με τίτλο -καθόλου
λιγότερο εντυπωσιακό- «Μια βραδιά με τον Μπόρις
Τζόνσον». Σύμφωνα με τον «Guardian», το κοινό θα
έχει την ευκαιρία να του θέσει ερωτήσεις, αφού φυ-
σικά έχει πληρώσει το σχετικό αντίτιμο. Και επειδή η εμπειρία έχει και… πακέτα
αναβάθμισης, τα εισιτήρια για την ομιλία του ξεκινούν από 53,90 λίρες (60 ευρώ)
και φτάνουν τα 159,90 λίρες (193 ευρώ) για όσους θέλουν VIP θέσεις. Άλλοι δίνουν
χρήματα για συναυλίες, άλλοι για θέατρο -και άλλοι για μια selfie με τον Μπόρις!

Μεταγραφικές γκρίνιες 
Κάποιοι πήραν με καλό μάτι τη μεταγραφή της

Θρασκιά στο ΠΑΣΟΚ στη Θεσσαλονίκη, αλλά κάποι-
οι άλλοι έγιναν πυρ και μανία. Διάφορα στελέχη του
ΠΑΣΟΚ που ανέμεναν χρόνια μια «ευκαιρία» να
βγουν μπροστά στην περιοχή, είδαν να περνούν σε
δεύτερη μοίρα με τη Θρασκιά, κάτι που έφερε αρκε-
τές γκρίνιες στις τάξεις της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης στη συμπρωτεύουσα. 

Περίεργες συμπτώσεις 
Τι κοινό έχουν ο

πατήρ Κωνσταντίνος
και η Γιώτα, η δασκά-
λα της Φουρνάς Ευ-
ρυτανίας, με τον αντι-
δήμαρχο Σάκη, τον
πρόεδρο της τοπικής
κοινότητας Νίκο και
τους μικρούς μαθη-
τές Γιάννη και Μιχάλη
της Χρυσομηλιάς Κα-
λαμπάκας; Αυτό είναι
το ερώτημα που θέτει
ο ευρωβουλευτής της ΝΔ Φρέντι Μπελέρης, ο
οποίος σε ανάρτησή του για το Δημογραφικό
έδωσε την απάντηση: «Αποτελούν τους συντε-
λεστές πρωτοβουλιών με κοινό παρονομαστή τη
δημογραφική αναζωογόνηση όχι μόνο των χω-
ριών τους, αλλά και της ελληνικής υπαίθρου. Εί-
ναι πάντοτε μεγάλη μου χαρά να φιλοξενώ στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο συμπατριώτες μου
που μάχονται για να κρατήσουν ζωντανή την Ελ-
λάδα μας».

Η Hellenic Train πετάει
το μπαλάκι στον ΟΣΕ

Με αφορμή δημοσιεύματα που αναφέρονται
σε απόκρυψη ηχητικών αρχείων σχετικά με το
δυστύχημα στα Τέμπη, η Hellenic Train εξέδω-
σε ανακοίνωση, λέγοντας πως δεν διαθέτει σύ-
στημα καταγραφής ηχητικών επικοινωνιών και
πως η αρμοδιότητα διατήρησης των σχετικών
αρχείων ανήκει στον ΟΣΕ. Στην ίδια ανακοίνω-
ση αναφέρεται ότι ήδη από τον Μάρτιο του 2023
οι αρμόδιες αρχές που επισκέφθηκαν την εται-
ρεία δεν εντόπισαν σχετικό υλικό.

Δ
ημοσιεύτηκε στην Εφημερίδα της
Κυβερνήσεως η απόφαση για τον
διορισμό της νέας διοίκησης του

ΔΑΠΕΕΠ, έπειτα από την ολοκλήρωση της
διαδικασίας επιλογής μέσω ΑΣΕΠ και την
απόφαση των υπουργών Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών Κωστή Χατζηδάκη και
Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρου
Σκυλακάκη. Πρόεδρος του Διοικητικού Συμ-
βουλίου του Διαχειριστή Ανανεώσιμων Πη-
γών Ενέργειας και Εγγυήσεων Προέλευσης
αναλαμβάνει η δικηγόρος Αναστασία Ρήγα.
Ως νομική σύμβουλος και στη συνέχεια με-
ταβατική πρόεδρος, γνωρίζει άριστα το ρυθ-
μιστικό τοπίο των ΑΠΕ και έχει συμβάλει στη
διαμόρφωση κρίσιμων νομοθετικών πλαι-
σίων. Η επιλογή της επιβεβαιώνει πως η στα-
θερότητα και η θεσμική γνώση εκτιμήθηκαν.
Τώρα, ως επικεφαλής, θα πρέπει να συνδυά-
σει την εμπειρία της με τη διαχείριση των αυ-
ξημένων προκλήσεων του ενεργειακού το-
μέα. Ένα είναι βέβαιο: στον ΔΑΠΕΕΠ δεν
μπαίνει ως άγνωστη, αλλά ως πρόσωπο που
ξέρει καλά το πεδίο.

Νέα πρόεδρος, γνώριμο πρόσωπο

Συγχαρητήρια στον νικητή 
του μεγάλου διαγωνισμού 

της «POLITICAL» 
Κωνσταντίνο Κατάκη!
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Τα υπονοούμενα
της Καρυστιανού 

Η
παρουσία της Μαρίας Καρυστιανού στην
κηδεία του Βασίλη Καλογήρου προκάλεσε
αίσθηση. « Ένιωσα πως έπρεπε να είμαι

εδώ», δήλωσε αφήνοντας να εννοηθεί πως ο θάνα-
τός του ίσως δεν ήταν τυχαίος. Νωρίτερα η ίδια εξα-
πέλυσε σφοδρή επίθεση στην ιατροδικαστή που
ανέλαβε την υπόθεση, την ίδια που είχε εξετάσει τα

θύματα των Τεμπών. Μίλησε για «αποκρύψεις» και
«οργανωμένα» σχέδια, ενώ η ανάρτησή της με ανα-
φορές σε «Άτη, Ύβρι, Νέμεσι και Τίση» θύμισε αρ-
χαιοελληνική τραγωδία. Πας σε μια κηδεία για να
συμμετάσχεις στο πένθος και όχι για να κάνεις πο-
λιτικές δηλώσεις στις κάμερες, όπως σημείωναν
αρκετοί… Σε κάθε περίπτωση πάντως η στάση της
κυρίας Καρυστιανού ανάγεται πλέον στη σφαίρα
της πολιτικής επιστήμης, καθώς δεν περιορίζεται
στην αναζήτηση της αλήθειας για τη μέρα της τρα-
γωδίας, αλλά έχει περάσει σε άλλο επίπεδο, αφή-
νοντας υπονοούμενα ακόμη και για δολοφονία του
Βασίλη Καλογήρου και στοχοποιώντας ευθέως την
ιατροδικαστή της υπόθεσης των Τεμπών. Και όλα
αυτά μετά την ολοκληρωτική επίθεση στον πρωθυ-
πουργό χωρίς κάποιο χειροπιαστό στοιχείο στα χέ-
ρια της, δίνοντας την εντύπωση ότι πλέον περισσό-
τερο πολιτικολογεί παρά αναζητά την αλήθεια για
την τραγωδία.

Το καρφί Μητσοτάκη 
σε Μακρόν
Φαντάζομαι ότι θα πήρατε χαμπάρι την αιχμή
που άφησε ο Έλληνας πρωθυπουργός για τον
Γάλλο πρόεδρο. Ο κ. Μητσοτάκης δεν έκρυ-
ψε την ενόχλησή του και την κατέστησε σα-
φή όταν παίρνοντας τον λόγο στην τηλεδιά-
σκεψη του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος
είπε ότι «η Ευρώπη οφείλει να μιλά με μία
φωνή, στόχος που δεν εξυπηρετείται από
επιλεκτικά format συζήτησης ηγετών»!

Και επίσημα 
πράσινη η Ράνια 

Και επισήμως ανακοινώθηκε στην Ολομέλεια της

Βουλής η προσχώρηση της Ράνιας Θρασκιά στην

«πράσινη» Κοινοβουλευτική Ομάδα μετά τη σχετι-

κή επιστολή του Νίκου Ανδρουλάκη στο προεδρείο

της Βουλής.  Μετά από αυτή την εξέλιξη η ΚΟ του

ΠΑΣΟΚ αριθμεί 32 βουλευτές, 6 περισσότερους

από εκείνη του ΣΥΡΙΖΑ. Οι ανεξάρτητοι βουλευτές

είναι πλέον 22, ενώ μένει να φανεί το πότε θα προ-

σχωρήσει στο ΠΑΣΟΚ και ο έτερος ανεξάρτητος και

προερχόμενος από τον ΣΥΡΙΖΑ Πέτρος Παππάς. Η

σύνθεση των κομμάτων της Βουλής μετά την ένταξη

της Ράνιας Θρασκιά στο ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ… 

• Νέα Δημοκρατία 156

• ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής 32

• ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 26

• ΚΚΕ 21

• Ελληνική Λύση 11

• Νέα Αριστερά 11

• ΚΟ «Νίκη» 10

• Πλεύση Ελευθερίας 6

• ΚΟ «Σπαρτιάτες» 5

• Ανεξάρτητοι βουλευτές 22 (προέλευση: 2 ΝΔ, 9

ΣΥΡΙΖΑ, 1 ΠΑΣΟΚ, 1 Λύση, 2 Πλεύση, 7 ΚΟ «Σπαρ-

τιάτες»).

Οι παρεμβάσεις Χατζηδάκη
μυρίζουν ΥΠΕΞ

Οι παρεμβάσεις
του υπουργού Οικο-
νομίας και Οικονομι-
κών κατά τη διάρκεια
της παρουσίας του
στο Eurogroup και το
Ecofin στις Βρυξέλ-
λες προκάλεσαν συ-
ζητήσεις στη «γαλά-
ζια» Κοινοβουλευτι-
κή Ομάδα, αφού ο Κωστής Χατζηδάκης έριξε το
βάρος στην εξωτερική πολιτική της χώρας και
όχι στις οικονομικές της προοπτικές. Κάτι που
πολλοί συνάδελφοί του βουλευτές εξέλαβαν
ως πιθανή επιβεβαίωση της φήμης που κυκλο-
φορεί έντονα περί επιστροφής του Γιώργου Γε-
ραπετρίτη στο Μέγαρο Μαξίμου και μετακίνη-
ση του κ. Χατζηδάκη στην ηγεσία του ΥΠΕΞ στον
ανασχηματισμό που ετοιμάζει ο πρωθυπουρ-
γός. Η αλήθεια είναι ότι οι τοποθετήσεις του εί-
χαν σχεδόν αποκλειστικό στόχο τις εξωτερικές
σχέσεις και συμμαχίες της Ελλάδας και τις θέ-
σεις της χώρας μας στις νέες προκλήσεις που
αναδύονται μετά την εκλογή Τραμπ στις ΗΠΑ.

Ματαιοπονούν 
όσοι επιχειρούν 
να δημιουργήσουν
σκιές...

Όσο και αν προσπαθούν κάποιοι να δημι-
ουργήσουν σκιές στις σχέσεις Μητσοτάκη -
Δένδια, η αλήθεια είναι -και το γνωρίζουν οι
πολύ μυημένοι- ότι ο υπουργός Άμυνας εί-
ναι ο τελευταίος που θα υπονόμευε τον πρω-
θυπουργό. Για όσο ο κ. Μητσοτάκης θα θελή-
σει να παραμείνει πρόεδρος της ΝΔ, ο κ.
Δένδιας θα παραμείνει υπουργός του. Αν ο
ίδιος επιλέξει κάποια στιγμή να κινήσει τις
διαδικασίες για τη διαδοχή του, τότε ο νυν
υπουργός Άμυνας θα μπει γερά στην κούρ-
σα. Μέχρι τότε πιθανότατα θα παραμείνει
στη θέση του, γιατί έχει δρομολογήσει πολλά
και κρίσιμα στις Ένοπλες Δυνάμεις το επό-
μενο μεγάλο διάστημα. Τόσο απλά…

Χ
ρο

νι
κό

Γραφεία ψάχνει, μου λένε, η... απερχόμενη Κατερί-
να Σακελλαροπούλου. Προφανώς για να μπορεί να
κάνει τις υψηλές συναντήσεις της και να το ρίξει στη
συγγραφή κάποιου βιβλίου, όπως συνηθίζεται σε αυ-
τές τις περιπτώσεις για τους/τις απερχόμενους/ες.
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Στα παλιά λημέρια 
Εθεάθη στο Κοινοβούλιο ξανά ο Κώστας
Τασούλας. Ευδιάθετος και σοβαρός
όπως πάντα, ήταν στη Βουλή καθώς ολο-
κληρώνει τις εκκρεμότητες που είχαν μεί-
νει από το γραφείο του. Σίγουρα πρόκειται για έναν
από τους καλύτερους προέδρους Βουλής, με το έργο του να
μην περιορίζεται στο να προεδρεύει στις συνεδριάσεις αλ-
λά και σε υπόλοιπες δραστηριότητες που αφορούν τη Βου-
λή. Χαρακτηριστική είναι η πρωτοβουλία της ψηφιοποί-
ησης του αρχείου της Βουλής, με πάνω από το 75% του αρ-
χείου να έχει ψηφιοποιηθεί επί των ημερών του. Τo

..
. 

Π
ρό

σ
ω

πo

Η κυβέρνηση συνεχίζει
το έργο της

Κ
αι περνάω σε ένα άλλο
γνωστό σημείο παρανο-
μιών στη χώρα μας, τις

κατασκευές ακινήτων. Ιδίως όταν
αυτά τα ακίνητα φέρνουν έσοδα.
Και ποια ακίνητα φέρνουν τα πε-
ρισσότερα έσοδα; Μα φυσικά
εκείνα που κατασκευάζονται στη
Μύκονο και υποδέχονται τουρί-
στες.

Όπως είπε πριν από λίγες μέρες
ο Θεόδωρος Σκυλακάκης, οι
έλεγχοι στο «νησί των ανέμων» θα
συνεχιστούν και ήδη τα αποτελέ-
σματά τους είναι εντυπωσιακά.
Μόνο στην εβδομάδα 13 με 18 Φε-
βρουαρίου αποκαλύφθηκαν η ανέγερση
ενός πέτρινου κτηρίου χωρίς καθόλου
άδεια, η δημιουργία υπόγειων χώρων
200 τμ που δεν ήταν καταγεγραμμένοι
στην άδεια, η κατασκευή τοιχίων διαφό-
ρων μεγεθών που φτάνουν ακόμη και τα
63μ. σε μια περίπτωση, η «κλοπή» άμμου
από μια παραλία και η μεταφορά της σε
άλλη, η επίστρωση αιγιαλού με γκρο
μπετόν που τον έκρυβαν με άμμο, εκ-

βραχισμοί χωρίς άδεια και η δημιουργία
ιδιωτικού δρόμου, επίσης χωρίς άδεια.

Και αυτά που σας παραθέτω είναι μόνο
μερικές από τις αυθαιρεσίες που κατα-
γράφονται. Άλλοι κάνουν εργασίες μέσα
σε ρέματα, άλλοι αναρτούν πινακίδες με
αριθμό αδείας που είναι πλαστός και άλ-
λοι προχωρούν σε εκσκαφές σε σημεία
όπου απαγορεύεται κάθε αλλοίωση. 

Έλεος παιδιά!

Στην αντεπίθεση οι νέοι 
με συνδρομή Βορίδη - Γεωργιάδη

Οι Μαρινάκης, Ρωμανός, Ζαχαράκη αλλά και οι Βορί-

δης, Γεωργιάδης βγαίνουν μπροστά και «αντεπιτίθενται»

στις αισχρές επιθέσεις με τις οποίες οι πολιτικοί αντίπαλοι

χαρακτηρίζουν τα μέλη της κυβέρνησης «δολοφόνους».

Τόσο οι Άδωνις και Μάκης στη Βουλή όσο και οι νέοι στα

κανάλια βγήκαν μπροστά, υπενθυμίζοντας γεγονότα που η

Αριστερά «ξέχασε» με την πάροδο του χρόνου, όπως τη

Marfin, τη Μάνδρα, το Μάτι και άλλα. 

«Πάμε, Χάρη» και στο PES
Το προεκλογικό σύνθημα του Χάρη Δούκα στις εσωκομ-

ματικές εκλογές ήταν το «Πάμε, Χάρη!». Αν και

δεν ήταν ο νικητής για την προεδρία του

ΠΑΣΟΚ, ήταν ένα σύνθημα που έδινε μια

δυναμική. Αυτό θα μπορούσε να είναι

και το σύνθημά του στην πρώτη του εμ-

φάνιση στο PES Group στην Ευρωπαϊ-

κή Επιτροπή των Περιφερειών. Στο βά-

πτισμα πυρός στην Ολομέλεια της Ευρωπαϊ-

κής Επιτροπής των Περιφερειών, συγκεκριμένα στην παρέμ-

βασή του, μπήκε με φόρα και μίλησε για άμεση δράση όσον

αφορά την Ευρωπαϊκή Ένωση. Απ’ ό,τι μάθαμε, ήταν ο μόνος

απ’ όσους μίλησαν που «κάδραρε» τον Ντόναλντ Τραμπ στην

ομιλία του. 

Γραφεία και στη Θεσσαλονίκη!
Ο πρόεδρος Stefanos προτού καλά καλά εγκατασταθεί

στα γραφεία στην Αμαλίας στην Αθήνα, έχει

ήδη ξεκινήσει το ψάξιμο στη Θεσσαλο-

νίκη για γραφεία του κόμματος. Απ’

ό,τι μου μεταφέρουν πηγές μου από τη

συμπρωτεύουσα, στελέχη του Κινήμα-

τος Δημοκρατίας έχουν βγει στη γύρα

και ψάχνουν τόσο στο κέντρο της Θεσσαλο-

νίκης όσο και πέρα από αυτό χώρους για τα νέα γραφεία του

κόμματος στην περιοχή. 

Μήνυμα ότι συνεχίζει απερίσπαστη η κυ-

βέρνηση το έργο της έστειλε ο πρωθυπουργός

μετά την επίσκεψη στο FlyOver στη Θεσσαλο-

νίκη. Η υποδοχή ήταν ζεστή, ενώ, όπως μα-

θαίνω, τον τελευταίο καιρό υπάρχει μια παρα-

πάνω συσπείρωση στο κυβερνών κόμμα στη

Βόρεια Ελλάδα, κάτι που ενίσχυσε ακόμη πε-

ρισσότερο με την παρουσία του ο πρωθυ-

πουργός. 

Οριστικό λουκέτο με παρέμβαση Χαρδαλιά

Δεν τελειώνουν οι παραβάσεις στη Μύκονο

Με εντολή του περιφερειάρχη Αττι-
κής Νίκου Χαρδαλιά η Διεύθυνση
Δημόσιας Υγείας και Κοινωνικής Μέ-
ριμνας ΠΕ Βορείου Τομέα Αθηνών
της περιφέρειας προχώρησε στη δια-
κοπή παροχής κοινωνικών υπηρε-
σιών σε Μονάδα Φροντίδα Ηλικιωμέ-
νων (ΜΦΗ) που λειτουργούσε στη
Λυκόβρυση, καθώς και στην επιβολή
χρηματικού προστίμου ύψους 61.440
ευρώ στην ιδιοκτήτρια της επιχείρη-
σης. Πρόκειται για ακόμη μια σημαν-
τική παρέμβαση του περιφερειάρχη,
καθώς η δομή είχε κριθεί ως ακατάλ-

ληλη από το 2021, καθώς από τους
σχετικούς ελέγχους προέκυπτε ότι
λειτουργούσε χωρίς άδεια ίδρυσης
και λειτουργίας. Ωστόσο, με διάφο-
ρους νομικούς τακτικισμούς άνοιγε
ξανά παρά τις συνεχείς αποφάσεις
διακοπής της κατά παράβαση της κεί-
μενης νομοθεσίας. Έπειτα από σχετι-
κούς ελέγχους διαπιστώθηκε πως οι
25 ηλικιωμένοι που φιλοξενούνταν
στη δομή διαβιούσαν υπό άθλιες συν-
θήκες, ενώ οι υπεύθυνοι της δομής
είχαν κληθεί επανειλημμένως σε
ακρόαση από τις Αρχές.
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Ν α ένα δίκαιο αίτημα για να κάνουμε απεργία

και πορεία διαμαρτυρίας. Είπα να σας φτιάξω 

λίγο το κέφι και να σας βάλω στο mood της

ημέρας… Με ΠΑΣΟΚ πάντως η Τσικνοπέμπτη 

ήταν τετραήμερο! Οι παλιοί ξέρουν…

Η Τσικνοπέμπτη 
να γίνει 

τετραήμερο!
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Σ ε ορισμένα παιχνίδια υπάρχει μόνο ένας τρόπος να κερδί-

σεις: να μην παίξεις. Ισχύει στα πάντα αυτό, από τις δουλειές

και τα προσωπικά έως την πολιτική. Επίσης, καλό είναι, σε

περίπτωση που τελικά διεξαχθεί ο αγώνας, να παίζουν και οι δύο το

ίδιο σπορ: εάν ο ένας παίζει ποδόσφαιρο και ο άλλος μπάσκετ, δεν κά-

νουμε δουλίτσα.

Γιατί πιστεύει
ο κόσμος τα ψέματα;

Το σκεφτόμουν διαβάζοντας τους «διαλόγους» που έγιναν στη Βου-

λή με αφορμή τις καταγγελίες

του Κυριακού Βελόπουλου

για τον θάνατο του Βασίλη Κα-

λογήρου. Ο Κυριάκος Βελό-

πουλος παίζει εδώ και χρόνια

ένα πολύ συγκεκριμένο σπορ,

στο οποίο είναι παγκόσμιος

πρωταθλητής: την αναγωγή

της ψέκας σε κυρίαρχο αφή-

γημα. Με την εξαίρεση του

Τραμπ, ο οποίος είναι αδιαμ-

φισβήτητος και διά βίου πρω-

ταθλητής του γαλαξία. 

Σε αυτό το σπορ δεν υπάρχει

τρόπος να τους κερδίσεις,

πράγματι. Ό,τι κι αν κάνεις,

ό,τι κι αν πεις, θα βρουν να κά-

νουν και να πουν κάτι πιο ψε-

κασμένο. Στο μεταξύ, εάν τους

αμφισβητήσεις, θα σε προ-

σβάλουν, θα σε απαξιώσουν

και θα σε βγάλουν τρελό, σε

σημείο που στο τέλος θα αμφι-

βάλεις κι εσύ ο ίδιος μήπως είσαι. Είναι το περίφημο gaslighting,

το οποίο ορισμένοι άνθρωποι έχουν αναγάγει σε επιστήμη. Και

έχουν έναν τρόπο να στρέφουν πάντα την προσοχή σε αυτά που

τους συμφέρουν. 

Διάβαζα νωρίτερα ότι ο Τραμπ θέλει, λέει, να πάρει τις σπάνιες

γαίες της Ουκρανίας, επειδή «οι ΗΠΑ έχουν δώσει μακράν πε-

ρισσότερα χρήματα από την Ευρώπη για να τη βοηθήσουν». Μια

απλή ανάγνωση των -επίσημων- αριθμών δείχνει ότι λέει κατά-

φωρα ψέματα. Το ξέρει. Δεν τον νοιάζει, όμως. Σ’ τα πετάει στα

μούτρα κι όποιος τον πιστέψει. Τους άλλους θα τους εκβιάσει. 

Τον πιστεύουν πολλοί κι αυτό είναι το βασικό πρόβλημα. Και τον πι-

στεύουν, διότι όλο και λιγότερος κόσμος νοιάζεται για την αλήθεια, οι

περισσότεροι θεωρούν ότι την ξέρουν ήδη και άρα αναζητούν αφηγή-

ματα που απλώς να ταιριάζουν με αυτήν. 

Ο Βελόπουλος κάνει ακριβώς το ίδιο. Όπου υπάρχει περιθώριο για

ψέκες, τον βρίσκεις μέσα. Κυρίως ψέκες που να μπορούν να εξάψουν

τα κοινά πάθη. Έχει κάποιο νόημα να του απαντήσεις; Εξαρτάται. Να

τον αντικρούσεις, εκθέτοντας την αλήθεια, ναι, έχει. Να κάτσεις να κά-

νεις κουβέντα μαζί του, συζητώντας επί των επιχειρημάτων του, όχι,

δεν έχει. 

Είναι δεδομένο ότι και θα εκνευριστείς και θα ξεφύγεις και, εντέλει,

θα καταλήξεις να κάνεις κουβέντα στο δικό του επίπεδο. Κι αυτό βοηθά

μόνο τον ίδιο. 

Τι μπορείς να κάνεις; 
Δεν είναι εύκολο το ερώτημα, ο Κυριάκος Βελόπουλος έχει κατορ-

θώσει να συμπαρασύρει το μισό πολιτικό σύστημα στα αφηγήματά του

-ή να προσαρμόσει τα αφηγή-

ματά του σε όσα θέλει να

ακούσει το μισό πολιτικό σύ-

στημα. Έχει σηκώσει την αν-

τικυβερνητική, αντιστασια-

κή, αντισυστημική παντιέρα

και πριν καν προλάβει η υπό-

λοιπη αντιπολίτευση να αρ-

θρώσει λόγο, πετάγεται και τα

λέει ο ίδιος, με τον γνωστό

του, ακραίο τρόπο. Οδηγών-

τας τους, στη συνέχεια, να

ταυτιστούν μαζί του. 

Τη διαφορά μπορεί να κάνει

μόνο η ψυχραιμία. Και η αλή-

θεια, φυσικά, στον αντίποδα

της ψέκας, των θεωριών και

των κάθε είδους ψεμάτων.

Αυτό θέλει επιμονή, όμως,

θέλει αποφασιστικότητα και

θέλει συναίσθηση ότι η αλή-

θεια πρέπει να έρχεται πάνω

από το -όποιο- πολιτικό συμ-

φέρον. Δεν μπορούν να το κάνουν όλοι αυτό. Ιδιαίτερα σε μια

εποχή πόλωσης, στην οποία το πολιτικό σύστημα παλεύει για την

επιβίωσή του. 

Όταν τα ζητήματα που στοχεύουν στο θυμικό πρωτεύουν και

όταν αρνείται κανείς πεισματικά να δει τη μεγάλη εικόνα, είναι

δεδομένο ότι στο τέλος θα κερδίσει εκείνος που θα «μιλήσει»

πιο πολύ στην καρδιά του κόσμου και όχι στο μυαλό του. 

Βρισκόμαστε σε μια τέτοια, επικίνδυνη, εποχή. Για να βγούμε

από αυτήν, κάποιος πρέπει να γυρίσει τούμπα την κατάσταση. Να πιέ-

σει, ώστε να επικρατήσει η λογική. Και δεν αρκεί να το κάνει ένας αυτό,

πρέπει να το κάνει μεγάλο μέρος του πολιτικού κόσμου. Βασικά πρέπει

να το κάνουν όλοι εκείνοι που δεν είναι Βελόπουλοι και δεν θέλουν και

να γίνουν. 

Ο ρόλος «Βελόπουλος», από την άλλη πλευρά, μαζεύει ψηφαλάκια.

Σωστό. 

Το είπαμε και στην αρχή, όμως. Η ορίτζιναλ εκδοχή θα κερδίζει πάν-

τα εκείνους που απλώς τη μιμούνται.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Πώς πολεμιέται 
η ψέκα;
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του ειδικού συνεργάτη

Π
ερίεργα φαινόμενα παρατηρούνται στην εν Ελ-

λάδι ναυαρχίδα των Συμμετοχών του Ομίλου

Γερμανού, την Olympia Group, η οποία ελέγχε-

ται κατά 100% από συνονόματή της εταιρεία στην Κύπρο.

Ειδικότερα, με δύο διαδοχικές αποφάσεις Γενικών Συ-

νελεύσεων τον Αύγουστο και τον Οκτώβριο του 2024

έχει αποφασιστεί η συνολική επιστροφή κεφαλαίου συ-

νολικού ύψους 91,42 εκατ. ευρώ.

Συγκεκριμένα, με απόφαση της Έκτακτης Γενικής

Συνέλευσης των μετόχων της στις 28/8/2024 το μετοχι-

κό κεφάλαιο της εταιρείας αυξήθηκε κατά το ποσό των

€45.710.000 με κεφαλαιοποίηση μέρους του αποθεμα-

τικού της εταιρείας από την έκδοση μετοχών υπέρ το

άρτιο. Η αύξηση της ονομαστικής αξίας της μετοχής

από €30 σε €100 συνοδεύτηκε από μείωση του μετοχι-

κού κεφαλαίου κατά το ίδιο ποσό (€45.710.000), με επι-

στροφή μετρητών στους μετόχους ποσού €70 ανά με-

τοχή, μειώνοντας την ονομαστική αξία της μετοχής από

€100 σε €30. Καρμπόν απόφαση ελήφθη και στις 11

Οκτωβρίου 2024.

Ναι μεν αλλά
Αυτό δεν θα προκαλούσε καμία εντύπωση αν δεν

υπήρχαν άλλα φαινόμενα. Όπως αναφέρεται στις οικο-

νομικές καταστάσεις του 2023, «στα πλαίσια της υφιστά-

μενης δανειακής σύμβασης μεταξύ της εταιρείας και της

μητρικής της εταιρείας OLYMPIA GROUP LTD, η εταιρεία

προχώρησε σε εκταμίευση στις 10/1/2024 ποσού ύψους

€3.300 χιλ. ως δάνειο με υποχρέωση αποπληρωμής κα-

τόπιν απαίτησης ή, ειδάλλως, έως τις 14/10/2024, δια-

μορφώνοντας το ανοικτό υπόλοιπο βραχυπρόθεσμου

δανεισμού προ τόκων προς τη μητρική OLYMPIA GROUP

LTD στα €136.800 χιλ.

Στις 3/1/2022 υπεγράφη η 4η τροποποίηση της δανει-

ακής σύμβασης μεταξύ της εταιρείας και της μητρικής της

εταιρείας OLYMPIA GROUP LTD. Βάσει αυτής η εταιρεία

συμφώνησε να παρέχει στη μητρική της δάνειο συνολικής

αξίας έως €250.000 χιλ. Στις 3/5/2023, 8/5/2023,

16/5/2023 και 13/10/2023 η εταιρεία προχώρησε σε εκτα-

μίευση δανεισμού €26.700 χιλ., €900 χιλ., €300 χιλ. και

€3.600 χιλ. αντίστοιχα προς τη μητρική της OLYMPIA GRO-

UP LTD. Έτσι, στις 31/12/2023 το ανοικτό υπόλοιπο χορη-

γούμενου βραχυπρόθεσμου δανεισμού προς τη μητρική

OLYMPIA GROUP LTD διαμορφώθηκε στα €133.500 χιλ. Το

εν λόγω δάνειο είναι πληρωτέο τον Οκτώβριο του 2024».

Σύμπτωση
Και, ω τι σύμπτωση, τρεις μέρες πριν από το απώτατο

χρονικό διάστημα αποπληρωμής των δανείων αποφασί-

ζεται η δεύτερη επιστροφή κεφαλαίου. Δηλαδή, η θυγα-

τρική δανειοδοτεί την απώτερη μητρική στην Κύπρο και

έρχεται στη συνέχεια και κλείνει το δάνειο με επιστροφή

κεφαλαίου. Η εταιρεία όμως πουθενά δεν αναφέρει στις

οικονομικές καταστάσεις του 2023 ποιο είναι ακριβώς το

επιτόκιο με το οποίο δανείζει τη μητρική της στην Κύπρο,

αλλά περιορίζεται στο εξής καταπληκτικό: «Οι έντοκες

απαιτήσεις της εταιρείας, ήτοι τα έντοκα δάνεια που χο-

ρήγησε η εταιρεία στη μητρική της OLYMPIA GROUP

LTD, εμπεριέχουν μηχανισμό υπολογισμού του επιτο-

κίου επί δείκτη διατραπεζικού δανεισμού, καθιστώντας

το επιτόκιο μεταβλητό και προσαρμόσιμο στα επίπεδα

της αγοράς και επομένως ελαχιστοποιώντας τον αντίκτυ-

πο της μεταβολής των επιτοκίων αγοράς».

Ανατρέχοντας στα έσοδα από τόκους χορηγηθέντων

δανείων, διαπιστώνει κάποιος ότι ανέρχονται σε 6,005

εκατ. ευρώ για το 2023, πράγμα που μεταφράζεται σε

επιτόκιο της τάξεως του 5%. Και αυτό το Euribor εξαμή-

νου το β’ εξάμηνο του 2023 είναι κοντά στο 4% και στο α’

εξάμηνο κατά μέσο όρο στα επίπεδα του 3,5%. Είναι άρα-

γε λογικά το spread και εντός των συνήθως όρων της

αγοράς το spread που εφαρμόζεται στις δανειακές συμ-

βάσεις;

ΘΕΜΑ

Τα περίεργα «πάρε δώσε» της Olympia Ελλάδος 
του Πάνου Γερμανού και της Olympia Κύπρου

Τα δανεικά που κλείνουν με επιστροφές κεφαλαίου 
και τα ερωτήματα για το επιτόκιο δανεισμού
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Ο τηλεοπτικός σταθμός θα πληρώσει 90.000 ευρώ για προσβολή 
της προσωπικότητας του πρώην γενικού γραμματέα του πρωθυπουργού, 

γιατί εκπομπές του τον έφεραν ως εμπλεκόμενο στην υπόθεση των υποκλοπών

Ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώ-
στας Τσιάρας, κατά τη διάρκεια της πρώτης συνεδρίασης
της Επιτροπής Παραγωγής και Εμπορίου, τόνισε ότι απο-
τελεί εθνική προτεραιότητα για την κυβέρνηση η στήριξη
του αγροτικού και παραγωγικού κόσμου, ιδιαίτερα σε
αυτή τη δύσκολη συγκυρία. 

Ο κ. Τσιάρας αναφερόμενος στο κόστος παραγωγής
επισήμανε: «Η κυβέρνηση έχει λάβει συγκεκριμένα και
ουσιαστικά μέτρα για τη μείωση του κόστους παραγω-
γής, ώστε να ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα των Ελλή-
νων αγροτών. Μεταξύ αυτών περιλαμβάνεται η θεσμοθε-
τημένη επιστροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στο
πετρέλαιο, η οποία δίνει ανάσα στον αγροτικό κόσμο, αλ-
λά και η διασφάλιση χαμηλότερης τιμής ηλεκτρικού
ρεύματος μέσω της δημιουργίας ειδικού ενεργειακού
χώρου στη ΔΕΗ».

Τόνισε, επίσης, ότι «για πρώτη φορά στην ελληνική
Πολιτεία έχουμε θεσμοθετημένη με νόμο την επιστροφή
του ΕΦΚ για τους κατ’ επάγγελμα αγρότες, κάτι που επι-
βεβαιώνει τη βούληση της κυβέρνησης να στηρίξει τον
παραγωγικό κόσμο. Υπήρξαν, όμως, κάποια θέματα τα

οποία ξεκαθαρίστηκαν. Το πρώτο αφορούσε αν
το ποσό των 100 εκατ. ευρώ ήταν το πλαφόν
για την επιστροφή. Το ξεκαθαρίσαμε: όσα τι-
μολόγια έλθουν θα επιστραφεί το ποσό»,
είπε. 

Σε ό,τι αφορά το κόστος του ηλεκτρικού
ρεύματος ο κ. Τσιάρας υπενθύμισε ότι τα 9,3
λεπτά είναι κάτω από το κόστος παραγωγής.
«Μάλιστα, για να μπορέσει να διασφαλιστεί αυτή
η τιμή, δημιουργήθηκε ειδικός ενεργειακός χώρος εν-
τός της ΔΕΗ. Και με μια γενναία κυβερνητική απόφαση
δεσμεύεται για 2+8 χρόνια η χαμηλή τιμή του αγροτικού
ρεύματος. Αλλά εδώ είμαστε και για να συζητήσουμε για
μετά». 

Παράλληλα, αναφέρθηκε στο ζήτημα των κόκκινων
αγροτικών δανείων, υπογραμμίζοντας ότι «για πρώτη
φορά δόθηκε η δυνατότητα ειδικής διαχείρισης των
κόκκινων αγροτικών δανείων από έναν ειδικό εκκαθαρι-
στή, με την εποπτεία της Τράπεζας της Ελλάδος. Η δια-
χείριση αυτή δίνει ελπίδα σε χιλιάδες φυσικά πρόσωπα
και συνεταιρισμούς, καθώς επιτρέπει την απομείωση ή

ακόμη και την αναχρηματοδότηση των δανείων,
με στόχο την ανακούφιση των αγροτών από

χρόνια οικονομικά βάρη και την αναζωογό-
νηση της αγροτικής οικονομίας». 

Ιδιαίτερη έμφαση έδωσε στην σωστή
λειτουργία του ΟΠΕΚΕΠΕ, επισημαίνον-

τας ότι ο οργανισμός βρίσκεται σε μια δια-
δικασία συνολικής αναδιοργάνωσης. «Εμείς

από την πρώτη στιγμή είπαμε ότι δεν θα μείνει
κάτι που να μην εξεταστεί από τη δικαιοσύνη. Είμαστε σε
συνεννόηση και με την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία και με την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και προσπαθούμε να ξεκαθαρί-
σουμε οποιοδήποτε σημείο δημιουργούσε μια ασά-
φεια». 

Τέλος, ο Κ. Τσιάρας υπογράμμισε ότι η στήριξη του
αγροτικού κόσμου αποτελεί εθνική προτεραιότητα και
όχι κομματική πολιτική. «Η κυβέρνηση, με ρεαλισμό και
συνείδηση της ευθύνης της, συνεχίζει να λαμβάνει μέ-
τρα που εξασφαλίζουν τη βιωσιμότητα του πρωτογενούς
τομέα, ενισχύοντας τους αγρότες και διασφαλίζοντας το
μέλλον της ελληνικής αγροτικής παραγωγής». 

Τσιάρας: «Για πρώτη φορά κυβέρνηση ρυθμίζει υπέρ των αγροτών τα κόκκινα δάνεια»

Τ
ο Εθνικό Συμβούλιο Ραδιοτηλεόρασης
(ΕΣΡ) με την 86 σελίδων απόφασή του
επιβάλλει βαρύ πρόστιμο 90.000 ευρώ

στον τηλεοπτικό σταθμό Mega, κρίνοντας ότι σε
σειρά εκπομπών του παραβιάστηκαν κατ’ εξα-
κολούθηση οι διατάξεις περί υποχρέωσης σε-
βασμού της προσωπικότητας του Γρηγόρη Δη-
μητριάδη, πρώην γενικού γραμματέα του πρω-
θυπουργού.

Η απόφαση αυτή δικαιώνει τον κ. Δημητριά-
δη, ο οποίος είχε προχωρήσει σε επώνυμες κα-
ταγγελίες, οι οποίες εξετάστηκαν από την ανε-
ξάρτητη Αρχή.

Στο μικροσκόπιο του ΕΣΡ βρέθηκαν συνολικά
13 εκπομπές του Mega, μεταξύ Οκτωβρίου
2023 και Σεπτεμβρίου 2024, περιλαμβανομέ-
νων δελτίων ειδήσεων και επεισοδίων της εκ-
πομπής «Κοινωνία Ώρα Mega».

«Δεν παρουσιάστηκε κάποια
διασταυρωμένη πληροφορία»

Στο σκεπτικό τους, όσον αφορά το πρόστιμο
περί «προσβολής προσωπικότητας», τα μέλη
του ΕΣΡ εστίασαν κυρίως στη μετάδοση από το
Mega είτε δικών του ρεπορτάζ, είτε αντίστοιχων
από άλλα ΜΜΕ όπως της «Εφημερίδας των Συν-
τακτών» και των Reporters United, κατά τη
διάρκεια των οποίων «δεν παρουσιάστηκε κά-
ποια διασταυρωμένη πληροφορία με υπαρκτό
υπόβαθρο» που να εμπλέκει τον Γρηγόρη Δη-
μητριάδη με τις υποκλοπές. Όπως και για χαρα-

κτηρισμούς προς τον ίδιο όπως «αρχικοριός»,
και για μια δήλωση επανόρθωσης -για προβολή
συνέντευξης στο Pod.gr σχετικά με το θέμα-
που έγινε μερικώς και εκπρόθεσμα.

Ο τηλεοπτικός σταθμός τιμωρήθηκε ομόφω-
να για τα κεντρικά δελτία ειδήσεων στις
17/10/2023, στις 5/3/2024 και στις 12/9/2024,
αλλά και την «Κοινωνία Ώρα Mega» στις
7/2/2024, και κατά πλειοψηφία για τα μεσημε-
ριανά δελτία ειδήσεων στις 3/11/2023 και στις
4/11/2023, και το κεντρικό δελτίο στις
3/11/2023. 

Αντιθέτως απαλλάχθηκε ομόφωνα για τα κεν-
τρικά δελτία ειδήσεων στις 25/1/2024, στις
11/2/2024 και στις 6/3/2024, και κατά πλειοψη-
φία για τα κεντρικά δελτία ειδήσεων στις
25/10/2023 και στις 26/10/2023, και το επεισό-
διο της εκπομπής «Κοινωνία Ώρα Mega» που
μεταδόθηκε στις 21/3/2024.

Το πόρισμα του Αρείου Πάγου
Ιδιαίτερη σημασία έχει το γεγονός ότι το ΕΣΡ

έλαβε υπόψη του το πόρισμα του Αρείου Πάγου,
που εκδόθηκε στις 25 Ιουλίου 2024 και το οποίο
δεν αποδίδει καμία ευθύνη στον κ. Δημητριάδη
σχετικά με την υπόθεση των υποκλοπών. Παράλ-
ληλα, συνεκτιμήθηκε η απόρριψη της αγωγής του
κατά της «Εφημερίδας των Συντακτών» και των
Reporters United από το Πολυμελές Πρωτοδι-
κείο Αθηνών, καθώς και το ψήφισμα του Ευρω-
κοινοβουλίου της 7ης Φεβρουαρίου 2024.

Δικαίωση Γρηγόρη
Δημητριάδη από
το ΕΣΡ και βαρύ

πρόστιμο στο Mega
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας
Αλεξάνδρα Σδούκου μιλώντας στην «Politi-
cal» αναφέρεται στα προγράμματα «Εξοι-

κονομώ» τα οποία θα τρέξουν το επόμενο διάστημα,
απαντά σχετικά με το αν θα δοθούν νέες επιδοτήσεις
για τις τιμές στο ρεύμα, ενώ ξεκαθαρίζει τι ισχύει για
το νυχτερινό τιμολόγιο. Επίσης η κυρία Σδούκου το-
νίζει πως «η κυβέρνηση έχει θέσει στην ΕΕ ολόκλη-
ρο το ενεργειακό ζήτημα δομικά. Μετά τις επανει-
λημμένες παρεμβάσεις του πρωθυπουργού, περιμένουμε
στα τέλη Φεβρουαρίου την πρωτοβουλία που έχει προαναγ-
γείλει η Κομισιόν για το ενεργειακό κόστος».

Ποια προγράμματα του «Εξοικονομώ» τρέχουν ή θα
τρέξουν το επόμενο διάστημα; Τι άλλα προγράμματα να
περιμένουν οι πολίτες;

Σήμερα, περισσότερο από ποτέ άλλοτε, ισχύει το γνωστό ρητό
ότι η καλύτερη κιλοβατώρα είναι αυτή που δεν καταναλώνε-
ται. Σε αυτό το πλαίσιο, τις προηγούμενες ημέρες θέσαμε στη

διάθεση των πολιτών επτά προγράμματα ενεργειακής
αναβάθμισης με συνολικό προϋπολογισμό που φτάνει
τα 910,5 εκατ. ευρώ.

Πρόκειται για το γνωστό «Εξοικονομώ 2025» που
αφορά την ενεργειακή αναβάθμιση στα σπίτια, προσφέ-
ροντας επιδότηση 50%, η οποία αυξάνεται σε 65% για οι-
κογένειες με τρία εξαρτώμενα τέκνα. Επίσης, υπάρχει
το πρόγραμμα για τους θερμοσίφωνες και τα συστήματα
θέρμανσης, αλλά και στοχευμένες δράσεις για τις επι-

χειρήσεις και το κτηριακό απόθεμα του Δημοσίου.
Μέχρι στιγμής, παρατηρείται τεράστια ανταπόκριση στο

πρόγραμμα με τους θερμοσίφωνες και τις αντλίες θερμότη-
τας. Να θυμίσω ότι επιδοτούμε με 50% τους θερμοσίφωνες
για ένα ποσό 840 ευρώ στο γενικό πληθυσμό και έως 1.000
ευρώ στους ευάλωτους συμπολίτες μας. Αντίστοιχα, για εγ-
κατάσταση αντλίας θερμότητας, η στήριξη φτάνει έως τα
5.000 ευρώ ή το 50% του κόστους συν άλλα 1.000 ευρώ για την
εγκατάσταση του συστήματος.

Θέλω επίσης να αναφερθώ ειδικά στα προγράμματα «Αθη-

νά» και «Φοίβος», τα δυο προγράμματα που στοχεύουν στην
ενεργειακή αναβάθμιση σχολείων και παιδικών σταθμών αν-
τίστοιχα και έχουν ιδιαίτερη σημασία για εμάς. Είναι μέρος
της ευρύτερης προσπάθειας που κάνει η κυβέρνηση για τη
βελτίωση των υποδομών και τη δημιουργία καλύτερων συν-
θηκών μάθησης για τα παιδιά μας.

Εξίσου ιδιαίτερο είναι και το πρόγραμμα για την ενεργει-
ακή αναβάθμιση ορεινών τουριστικών καταλυμάτων. Θα δώ-
σει τη δυνατότητα σε, μικρές κατά βάση, τουριστικές επιχει-
ρήσεις να επιδοτηθούν με έως και 80.000 ευρώ για να ανα-
βαθμίσουν ενεργειακά τα ξενοδοχεία και τους ξενώνες τους.

Οι τιμές ρεύματος απασχολούν την Ελλάδα όπως και την
Ευρώπη. Τι γίνεται με τις αλλαγές στα τιμολόγια; Τι ισχύει
για το νυχτερινό ρεύμα;

Οι συνθήκες στην αγορά ενέργειας της Ευρώπης αλλάζουν,
για αυτό και πρέπει να είμαστε ευέλικτοι στην πολιτική μας.
Γνώμονας είναι να επανεξετάζουμε τα δεδομένα και να στρε-
φόμαστε στις καλύτερες λύσεις για τον Έλληνα καταναλωτή.

Η κυβέρνηση έχει θέσει
στην ΕΕ ολόκληρο 

το ενεργειακό ζήτημα
δομικά. Μετά 

τις επανειλημμένες
παρεμβάσεις 

του πρωθυπουργού,
περιμένουμε στα τέλη

Φεβρουαρίου 
την πρωτοβουλία 

που έχει προαναγγείλει 
η Κομισιόν για 

το ενεργειακό κόστος

«

«Τρέχουν 7 προγράμματα ενεργειακής
αναβάθμισης προϋπολογισμού 

910 εκατομμυρίων ευρώ»

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Πλέον, έχει περάσει ήδη ένας χρόνος από τότε που μπήκαν
στη ζωή μας τα χρωματιστά τιμολόγια. Όσον αφορά ειδικότε-
ρα τα σταθερά μπλε τιμολόγια, έχει καταργηθεί η προσφορά
εξάμηνων συμβάσεων για να δοθεί στους καταναλωτές που
τα επιλέγουν καλύτερη προβλεψιμότητα για ένα ολόκληρο
έτος. Πλέον προσφέρονται μπλε σταθερά τουλάχιστον ετή-
σιας διάρκειας με τιμές που ξεκινούν ακόμα και από τα 9,5
λεπτά/kWh και είναι διαθέσιμα για τους καταναλωτές εξα-
σφαλίζοντάς τους χαμηλό ενεργειακό κόστος με τιμή προ
ενεργειακής κρίσης. Από την πλευρά μας, τηρουμένων των
δημοσιονομικών αντοχών, θα εξετάσουμε το επόμενο διά-
στημα εάν θα μπορούσε να δοθεί κάποιο κίνητρο στους ευά-
λωτους καταναλωτές, ώστε να εντάσσονται σε σταθερά του-
λάχιστον ετήσια τιμολόγια.

Πέραν όμως των σταθερών τιμολογίων, προωθούμε από
1η Φεβρουαρίου, όπως είχαμε ανακοινώσει, το νέο διζωνικό
τιμολόγιο που αντικαθιστά το υφιστάμενο «νυχτερινό» τιμο-
λόγιο που σήμερα προσφέρεται σε περισσότερους από 1,6
εκατ. καταναλωτές, κυρίως οικιακούς, με μετρητές που κα-
ταγράφουν καταναλώσεις σε διαφορετικές ώρες-ζώνες της
ημέρας. Το ωράριο αυτών των ζωνών θα είναι διαφορετικό
τον χειμώνα από το καλοκαίρι. Σκοπός της πρωτοβουλίας εί-
ναι και εδώ η πρόσβαση των καταναλωτών σε ηλεκτρικό
ρεύμα τις ώρες που είναι πιο φθηνό.

Σχεδιάζετε να δώσετε εκ νέου επιδοτήσεις στους
πολίτες;

Έχουμε κάνει σαφές ότι σε περιόδους κατά τις οποίες υπάρ-
χει έντονη ανατίμηση, η κυβέρνηση θα παρεμβαίνει στηρί-
ζοντας τους καταναλωτές. Ήδη αυτό τον χειμώνα προχωρή-
σαμε σε διαδοχικές μηνιαίες επιδοτήσεις που φτάνουν το 1,5
λεπτό ανά κιλοβατώρα, ώστε να διατηρηθεί η τελική χρέωση
κάτω από τα 15 λεπτά μεσοσταθμικά. Το μέτρο θα συνεχιστεί
για όσο χρειάζεται, αν και ευελπιστούμε ότι η άνοιξη θα φέ-
ρει ομαλοποίηση των τιμών ως αποτέλεσμα της περιορισμέ-
νης ζήτησης και της ανόδου της συμμετοχής των ΑΠΕ στο
ημερήσιο μείγμα παραγωγής.

Θα πρέπει, όμως, να δούμε και την περίπτωση των επιχει-
ρήσεων της χώρας και τι μπορούμε να κάνουμε για εκείνες.
Με βάση τις τιμές που ανακοίνωσαν την 1η Φεβρουαρίου οι
πάροχοι θα ανακοινώσουμε κι εμείς με τη σειρά μας σύντο-
μα το ύψος της επιδότησης και τη διαδικασία χορήγησης, μέ-
σω αίτησης σε πλατφόρμα που θα δημιουργηθεί ειδικά για
αυτό τον λόγο. Μια ακόμα ενδιαφέρουσα πρωτοβουλία είναι
η ενεργοποίηση του δυναμικού τιμολογίου, χρώματος πορ-
τοκαλί, το οποίο έχει θεσμοθετηθεί από πέρσι, αλλά δεν είχε
εκκινήσει ακόμη η προσφορά από τους παρόχους.

Τα οφέλη από την εισαγωγή της δυναμικής τιμολόγησης
για τους καταναλωτές και το σύστημα ηλεκτρικής ενέργειας
είναι μεγάλα. Κυρίως οι επιχειρήσεις στην αρχή θα έχουν τη
δυνατότητα να προσαρμόσουν την κατανάλωσή τους ακο-
λουθώντας τις τιμές στη χονδρική, επωφελούμενες με τον
τρόπο αυτό από τις χαμηλές τιμές ηλεκτρικής ενέργειας,
ιδίως σε ώρες υπερπαραγωγής από ΑΠΕ.

Το δυναμικό τιμολόγιο θα προσφερθεί αρχικά από τους
επόμενους μήνες σε έναν αριθμό πελατών που προσεγγίζει
τους 155.000 (πάνω από 45% της κατανάλωσης) και αφορά τις
παροχές χαμηλής και μέσης τάσης, δηλαδή μικρές και με-
σαίες επιχειρήσεις, βιοτεχνίες κ.λπ.

Πώς θα αντιμετωπιστούν ενδεχόμενες νέες
ενεργειακές κρίσεις; Είναι προετοιμασμένη η Ελλάδα
να προστατέψει τους καταναλωτές;

Είδαμε τους τελευταίους μήνες πως αυξήθηκε η τιμή του

φυσικού αερίου στην Ευρώπη. Ο βασικός λόγος είναι ότι η
παγκόσμια αγορά LNG δεν μπορεί ακόμα να παρέχει τους
όγκους που χρειάζονται προς αντιστάθμιση του χαμένου ρω-
σικού αερίου, άρα ο διεθνής ανταγωνισμός είναι έντονος και
οι τιμές υψηλές. Νομίζω, πάντως, ότι δεν συντρέχουν λόγοι,
ώστε να μιλάμε για μια νέα ενεργειακή κρίση αντίστοιχη με
του 2022. Εντούτοις, το θέμα του υψηλού ενεργειακού κό-
στους σε βάθος χρόνου είναι κρίσιμο και πρέπει να αντιμε-
τωπιστεί τόσο σε ευρωπαϊκό όσο και σε εθνικό επίπεδο.

Ως χώρα έχουμε ξεκινήσει διάλογο για την ιδιαίτερη κατά-
σταση στην περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης. Θεω-
ρούμε ότι χώρες όπως η δική μας επιβαρύνονται άδικα από
τον τρόπο με τον οποίο λειτουργεί η ευρωπαϊκή αγορά και τι-
μωρούνται με υψηλότερες τιμές δίχως να φταίνε. Εντός του
2025 ο διάλογος με τις Βρυξέλλες αναμένεται να καταλήξει
σε συγκεκριμένα μέτρα αντιμετώπισης του φαινομένου.

Παράλληλα, η κυβέρνηση έχει θέσει στην ΕΕ ολόκληρο το
ενεργειακό ζήτημα δομικά. Μετά τις επανειλημμένες πα-
ρεμβάσεις του πρωθυπουργού, περιμένουμε στα τέλη Φε-
βρουαρίου την πρωτοβουλία που έχει προαναγγείλει η Κομι-
σιόν για το ενεργειακό κόστος.

Περνώντας στην εγχώρια πραγματικότητα, το θετικό είναι
ότι η Ελλάδα διαθέτει πληθώρα πηγών και οδών εφοδιασμού
με αέριο, άρα δεν κινδυνεύει επ’ ουδενί η ενεργειακή της
ασφάλεια. Επίσης, το γεγονός αυτό αποτρέπει τη διαμόρφω-
ση ακόμα υψηλότερων τιμών και διασφαλίζει μια ομαλότητα.

Όσον αφορά την προστασία των καταναλωτών, εκτός από

τις επιδοτήσεις, πρέπει να δούμε και το θέμα μακροπρόθε-
σμα. Η διείσδυση των ΑΠΕ αποτελεί το πρωταρχικό μας όπλο
για εξομάλυνση του κόστους. Αποτελούν τις φθηνότερες τε-
χνολογίες ηλεκτροπαραγωγής και είναι σε θέση να αναπτυχ-
θούν πλέον δίχως κρατική στήριξη.

Τι περιλαμβάνει η συμφωνία με τη Chevron; Πόσο
σημαντική είναι για την Ελλάδα;

Οι έρευνες υδρογονανθράκων μπαίνουν πλέον σε μια νέα
τροχιά και η όλη εθνική προσπάθεια ωριμάζει σημαντικά. Να
θυμίσω ότι η Chevron υπέβαλε αίτηση για να αναλάβει τα δι-
καιώματα έρευνας και παραγωγής υδρογονανθράκων σε ένα
θαλάσσιο οικόπεδο νότια της Πελοποννήσου, έκτασης 11.000
τετραγωνικών χιλιομέτρων.

Κατ’ επέκταση, έχουμε πλέον στη χώρα μας την παρουσία
των δύο μεγαλύτερων πετρελαϊκών εταιρειών των ΗΠΑ, οι
οποίες διαθέτουν εκτενή τεχνογνωσία και εμπειρία. Συγκε-
κριμένα η Chevron διαθέτει ήδη δραστηριότητες στην Ανα-
τολική Μεσόγειο, άρα γνωρίζει την περιοχή και τις γεωλογι-
κές ιδιαιτερότητές της. Ως εκ τούτου, δικαιώνεται η επιλογή
της κυβέρνησης να στηρίξει τις έρευνες υδρογονανθράκων
το 2022 με εντατικοποίηση των διαδικασιών. Εντός του 2025
η ExxonMobil και η Helleniq Energy αναμένεται να λάβουν
την τελική επενδυτική τους απόφαση για το αν θα προχωρή-
σουν σε ερευνητικές γεωτρήσεις σε ελληνικά θαλάσσια οι-
κόπεδα, άρα τα πράγματα έχουν αρχίσει να κινούνται πολύ
ταχύτερα από ό,τι στο παρελθόν. 
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Σ
τροφή 180 μοιρών σε μια πιο θεσμι-
κή αντιμετώπιση των εξελίξεων, ει-
δικά για την τραγωδία των Τεμπών,

επιχειρεί πλέον το ΠΑΣΟΚ μετά και τη συ-
νεχιζόμενη δημοσκοπική
πτώση των ποσοστών του.
Σε αυτό συνέβαλε και η εν-
τεινόμενη πίεση από την
κυβέρνηση, που όλο αυτό
το διάστημα έχει βάλει το
ΠΑΣΟΚ στο ίδιο κάδρο με
την Ελληνική Λύση και τις
ακραίες φωνές που τείνουν

προς την εργαλειοποίηση του ανθρώπινου
πόνου. Μια πολιτική συμπεριφορά που
αποτελεί κόκκινο πανί για τους ψηφοφό-
ρους του κεντρώου χώρου, στο οποίο έχει
επενδύσει σε ένα πολύ μεγάλο ποσοστό το
ΠΑΣΟΚ. Μπροστά στον κίνδυνο να ταυτι-
στούν με τα λεγόμενα αντισυστημικά κόμ-
ματα επιλέγουν να διαφοροποιηθούν από
αυτό το σκηνικό, διατηρώντας όμως τους
υψηλούς τόνους κριτικής.

Απoχή
Ενδεικτική της στάσης που ακολουθεί το

κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης
ήταν η χαρακτηριστική απουσία του από τη
τοξική αντιπαράθεση που έγινε στη Βουλή
για τα αίτια του θανάτου του Βασίλη Καλο-
γήρου και τα υπονοούμενα που ακολούθη-
σαν. Οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ δεν τοποθε-
τήθηκαν καθόλου σε αυτή την υπόθεση και
αυτό είναι προφανές ότι πρόκειται για προ-
ϊόν συλλογικής απόφασης. Ο πολιτικός
καμβάς και το σφυροκόπημα που δέχτη-
καν το ΠΑΣΟΚ και η ηγεσία του τις προ-
ηγούμενες μέρες έπεσαν και στο τραπέζι
του Πολιτικού Κέντρου. Μάλιστα, σε μια
επίδειξη εσωκομματικής ενότητας βγήκε
και μια κοινή ανακοίνωση στην οποία ανα-
φέρεται ότι «είναι σαφές ότι υπάρχει μια
ολομέτωπη επίθεση της Νέας Δημοκρα-
τίας προς τον πρόεδρο και τα στελέχη του
ΠΑΣΟΚ. Ο στόχος είναι σαφής: η Νέα Δη-
μοκρατία βλέπει στο ΠΑΣΟΚ ότι υπάρχει η
εναλλακτική κυβερνητική πρόταση και για
αυτό επιχειρεί την αποδόμηση κάθε προ-
γραμματικής θέσης. Δεν είναι τυχαίο ότι οι
ουσιαστικές πρωτοβουλίες του ΠΑΣΟΚ για
την ανάπτυξη, την κοινωνική δικαιοσύνη
και το κράτος δικαίου, που είναι σήμερα τα
κυρίαρχα ζητήματα στην ελληνική κοινω-
νία, όχι μόνο καταχωνιάζονται αλλά και
λοιδορούνται από την επικοινωνιακή υπε-
ροπλία της Νέας Δημοκρατίας», σημει-

ώνουν με σαφή στόχο την ενδυνάμωση του
κομματικού ηθικού: «Το ΠΑΣΟΚ είναι ένα
ζωντανό κόμμα, με θέσεις, προτάσεις και
εποικοδομητικό εσωτερικό διάλογο. Με
σφυρηλατημένη ενότητα, συμφωνημένη
πορεία και στόχο τη νίκη απέναντι στη Νέα
Δημοκρατία στις επόμενες εκλογές. Δεν
είναι η πρώτη φορά που το ΠΑΣΟΚ ζει τέ-
τοιου είδους επιθέσεις, αλλά πάντα έβγαι-
νε νικητής».

Διλήμματα 
Στη Χαριλάου Τρικούπη δεν κρύβουν την

οργή τους για την κυβερνητική τακτική, ει-
δικά για την επίθεση που δέχτηκε ο Νίκος
Ανδρουλάκης μετά τις αναφορές τους περί
κλονισμού της εμπιστοσύνης του στη δι-
καιοσύνη. Όπως λένε, «η κυβέρνηση επεν-
δύσει στην τοξικότητα και τον διχασμό. Το
ΠΑΣΟΚ είναι ένα θεσμικό κόμμα που προ-
τείνει συγκεκριμένα μέτρα για να ενισχυθεί

η ανεξαρτησία της δικαιοσύνης». Μάλιστα,
σε μια προσπάθεια να κάνουν ρελάνς και να
περάσουν στην αντεπίθεση θέτουν τα ακό-
λουθα διλήμματα προς τους πολίτες: «Ποι-
ος σέβεται τη δικαιοσύνη; Αυτός που κρίνει
τις αποφάσεις της ή αυτός που δεν υλοποιεί
τις αποφάσεις της δικαιοσύνης όπως κάνει
ο κ. Μητσοτάκης; Αυτός που κρίνει τους
κρίνοντες ή αυτός που τους επιτίθεται συ-
νεχώς με απειλές, όπως έκαναν στελέχη
της Νέας Δημοκρατίας μιμούμενα τα στε-
λέχη του ΣΥΡΙΖΑ; Οπότε καλό θα είναι η
Νέα Δημοκρατία να σκεφτεί ότι όλα αυτά
που κάνει σήμερα είναι αυτά που κατήγγει-
λε την περίοδο Τσίπρα - Καμμένου».

Εξωστρέφεια
Εντωμεταξύ ο κ. Ανδρουλάκης με στόχο

να αλλάξει το κλίμα έχει αρχίσει πρωτο-
βουλίες εξωστρέφειας σε συνδυασμό με
την έναρξη των περιφερειακών συνδιασκέ-

ψεων. Χθες μετά το πέρας της επίσκεψής
του στο Πανεπιστήμιο Αιγαίου, κληθείς να
σχολιάσει τις αιτιάσεις του κυβερνητικού
εκπροσώπου περί αποσταθεροποίησης της
χώρας, ο κ. Ανδρουλάκης αφού κατηγόρη-
σε την κυβέρνηση για απόπειρα διχασμού
είπε πως «το ΠΑΣΟΚ είναι ένα θεσμικό
κόμμα που προτείνει συγκεκριμένα μέτρα
για να ενισχυθεί η ανεξαρτησία της δικαιο-
σύνης» και ανέφερε τα τρία μέτρα που προ-
τείνει το κόμμα του για τη θωράκιση της δι-
καιοσύνης: «Πρέπει να αλλάξει ο τρόπος
επιλογής της ηγεσίας της δικαιοσύνης. Δεν
μπορεί να είναι μια μονοκομματική επιλογή
τού εκάστοτε πρωθυπουργού. Πρέπει με
αυτή την αλλαγή να ενισχύσουμε την ανε-
ξαρτησία της ηγεσίας της δικαιοσύνης.
Δεύτερο και σοβαρό ζήτημα είναι ο νόμος
περί ευθύνης υπουργών. Πρέπει να αλλά-
ξει. Δεν πρέπει να έχουμε ξανά φαινόμενα
όπως αυτά του κ. Τριαντόπουλου και του κ.
Καραμανλή. Και τρίτο: Τέσσερα χρόνια με-
τά την αφυπηρέτηση των δικαστών να μην
μπορούν να παίρνουν δημόσιο αξίωμα. Αυ-
τές είναι θέσεις ευθύνης που ενισχύουν
τους θεσμούς και την εμπιστοσύνη των πο-
λιτών σε αυτούς».
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης απουσίαζε από την τοξική
αντιπαράθεση που έγινε στη Βουλή για τα αίτια του θανάτου 

του Βασίλη Καλογήρου και τα υπονοούμενα που ακολούθησαν

Πλέον με θεσμικό κοστούμι
ΠΑΣΟΚ
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«Υπάρχουν στο Αιγαίο 
οθωμανικά νησιά που

δεν έχει καθοριστεί
η κυριαρχία τους»

Σ
ε νέες ανιστόρητες προκλήσεις κατά της
Ελλάδας προχώρησαν τα τουρκικά μέσα
ενημέρωσης, τα οποία επενδύουν στο

κλίμα έντασης μεταξύ Αθήνας και Άγκυρας. Με
απίστευτο θράσος έκαναν και πάλι λόγο για
«οθωμανικά νησιά» στο Αιγαίο, στα οποία, όπως
υποστηρίζουν, «δεν έχει καθοριστεί η κυριαρχία
τους». Συγκεκριμένα, ο Τούρκος δημοσιογρά-
φος Ζαφέρ Σαχίν, μιλώντας στο φιλοκυβερνητι-
κό τηλεοπτικό δίκτυο CNN Turk, υποστή-
ριξε ότι «αυτήν τη στιγμή δεν έχει καθο-
ριστεί το νομικό καθεστώς του 5% του Αι-
γαίου. Εκεί κάποια νησιά, νησίδες και
βραχονησίδες ακόμη και σήμερα σύμ-
φωνα με το διεθνές δίκαιο εμφανίζονται
ως οθωμανικά νησιά. Δηλαδή, οθωμανικά
νησιά που δεν έχει καθοριστεί η κυριαρ-
χία τους. Και αυτά αποτελούν το 5% της
έκτασης του Αιγαίου».

«Η Ελλάδα ανησυχεί»
Στη συνέχεια ο Σαχίν πρόσθεσε ότι «η Τουρκία

έχει σοβαρά νομικά επιχειρήματα για τα οθωμα-
νικά νησιά, για τα οποία δεν έχει καθοριστεί η
κυριαρχία τους». Συμμετέχοντας στον ίδιο δη-
μόσιο διάλογο ο δημοσιογράφος Γκαφάρ Γιακίν-
τζα απάντησε υποστηρίζοντας ότι «άρα είναι δι-
κά μας, εμείς είμαστε οι διάδοχοι της αυτοκρα-
τορίας». Ο Σαχίν επίσης δήλωσε ότι «η Ελλάδα
ανησυχεί καθώς αν καθοριστεί το νομικό καθε-
στώς αυτού του 5%, μήπως υπάρξουν εξελίξεις
και για τα νησιά που τα έχει στρατιωτικοποιήσει
παράνομα ενάντια στη Συνθήκη της Λωζάννης».

Δημοσιεύματα αναφέρονται επίσης στις ελ-
ληνογαλλικές σχέσεις και θεωρούν ότι υπάρχει
πίεση προς τον Γάλλο πρόεδρο Μακρόν, σημει-
ώνοντας μεταξύ άλλων ότι «ο Μητσοτάκης πιέζει
για τη μη πώληση των πυραύλων Meteor στην
Τουρκία». Ειδικότερα, ρεπορτάζ του τηλεοπτι-
κού δικτύου Haber Global ανέφερε: «H Ελλάδα
για πολλά χρόνια προσπάθησε να παρατείνει τα
εμπάργκο όπλων και μαχητικών που εφάρμοζαν

πολλές χώρες. Τώρα έχει πανικό καθώς βλέπει
την άρση των εμπάργκο. Υπήρξε η άρση του εμ-
πάργκο της Γερμανίας για την πώληση των μα-
χητικών Eurofighter Typhoon και αυτό έγινε με
τη βοήθεια της Μεγάλης Βρετανίας. Αμέσως με-
τά πάλι η Μεγάλη Βρετανία πίεσε τη Γαλλία και
άνοιξε τον δρόμο της πώλησης των πυραύλων
Meteor στην Άγκυρα. Η Ελλάδα ξεσηκώθηκε, ο
Μητσοτάκης τηλεφώνησε στον Μακρόν, τον επι-

σκέφτηκε και είπε “μην πουλάτε τους
Meteor στην Τουρκία” και ο Μητσοτάκης
φανέρωσε και ομολόγησε πως επιχεί-
ρησε να βάλει εμπόδια στην πώληση των
πυραύλων στην Τουρκία».

Την ίδια ώρα ο Ερντογάν έχει να αντι-
μετωπίσει προβλήματα και στο εσωτερι-
κό του με τους Τούρκους βιομήχανους.
«Οι δηλώσεις του Συνδέσμου Τούρκων

Βιομηχάνων και Επιχειρηματιών μυρίζουν προ-
βοκάτσια, έχουν ξεπεράσει τα όριά τους», δήλω-
σε ο Τούρκος πρόεδρος, επικρίνοντας έντονα
τους επιχειρηματίες, ενώ η Γενική Εισαγγελία
της Κωνσταντινούπολης ξεκίνησε έρευνα κατά
του προέδρου του Ανώτατου Συμβουλευτικού
Συμβουλίου του Συνδέσμου Ομέρ Αράς.

Ο Ερντογάν υποστήριξε ότι «δεν είναι η χώρα
με χαμηλό ηθικό, αλλά τα μέλη της επιχειρηματι-
κής κοινότητας που αντιμετωπίζουν δυσκολίες
γιατί δεν μπορούν να μοιραστούν το κρατικό τα-
μείο όπως θέλουν μετά τις μέρες που μεγάλω-
σαν με προνόμια. Βγήκαν και συκοφάντησαν ξε-
διάντροπα την κυβέρνησή μας χρησιμοποιώντας
φυσικές καταστροφές».

Για πραξικόπημα
κατηγορούν τον Ερντογάν

Προβλήματα αντιμετωπίζει ο Ερντογάν και
με τα κόμματα της αντιπολίτευσης που τον κα-
τηγορούν για πραξικόπημα. Ειδικότερα, ο κ.
Ιμάμογλου δήλωσε ότι «αυτός που κάθεται σε
εκείνη την πολυθρόνα νομίζει πως του ανήκει
το κράτος. Λες και είναι ο ιδιοκτήτης των οργα-

νισμών, του χρήματος, των ιδρυμάτων. Άσε
στην άκρη αυτά που σκέφτεσαι πως “θα κατα-
πιέσω τη βούληση του λαού, θα την εμποδίσω”.
Μην ξεχνάς πως το κράτος είναι αιώνιο, ο άν-
θρωπος είναι θνητός. Μην ξεχνάς πως είσαι
θνητός». «Δηλώνω ότι πίσω από όλα κρύβεται
ο κ. πρόεδρος. Απειλεί τους ανθρώπους, τους
καλλιτέχνες, τους επιχειρηματίες, τους πολιτι-

κούς. Θέλει να μη μιλάει κανείς», σημείωσε ο
Ιμάμογλου.

Στο μεταξύ, ο Οζγκιούρ Οζέλ, πρόεδρος του
Ρεπουμπλικανικού Λαϊκού Κόμματος, δήλωσε
ότι «στεκόμαστε όρθιοι απέναντι σε αυτούς που
προσπαθούν να αποκλείσουν με πραξικόπημα
τον επόμενο πρόεδρο της Τουρκίας. Εμείς δεν
θα παραδοθούμε σε αυτό το πραξικόπημα».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Νέες ανιστόρητες προκλήσεις από μέσα ενημέρωσης της γείτονος -
«Είναι δικά μας, εμείς είμαστε οι διάδοχοι της αυτοκρατορίας»,

δηλώνουν με απίστευτο θράσος

ΤΟ ΤΕΡΜΑΤΙΣΑΝ ΟΙ  ΤΟΥΡΚΟΙ
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Σ
ε προηγμένα συστήματα όπλων και τε-
χνολογίες αιχμής για να ενισχύσουν
την αποτρεπτική ικανότητα της χώρας

και να εξασφαλίσουν την αμυντική της ετοιμό-
τητα απέναντι σε οποιονδή-
ποτε εχθρικό κίνδυνο επεν-
δύουν η πολιτική και η στρα-
τιωτική ηγεσία.

Σε έναν κόσμο που χαρα-
κτηρίζεται από συνεχώς εξε-
λισσόμενες στρατηγικές
απειλές, η ανάγκη για την
προμήθεια σύγχρονων

όπλων και τεχνολογιών γίνεται ολοένα και πιο
επιτακτική, με τη χώρα μας ωστόσο να μην πε-
ριορίζεται μόνο στην απόκτηση νέων οπλικών
συστημάτων, αλλά να προσπαθεί πλέον να ενι-
σχύσει και την εγχώρια αμυντική βιομηχανία.

Ορισμένα αποτελέσματα μάλιστα της εγχώ-
ριας αμυντικής βιομηχανίας είναι άκρως εν-
τυπωσιακά, με χαρακτηριστικότερο παρά-
δειγμα το αντι-drone σύστημα «Κένταυρος»,
το οποίο δοκιμάστηκε στην εμπόλεμη ζώνη
της Ερυθράς Θάλασσας από τις ελληνικές
φρεγάτες με απόλυτη επιτυχία, επιβεβαι-
ώνοντας επί του πεδίου τις τεράστιες δυνατό-
τητες που έχουν τα «ελληνικά χέρια».

Ενίσχυση όλων 
των πολεμικών πλοίων

Στην αποκάλυψη ότι το πρώτο made in
Greece αντι-drone σύστημα που αναπτύχθη-
κε από την Ελληνική Αεροπορική Βιομηχανία
(ΕΑΒ) «θα εξοπλίσει τώρα όλες τις μονάδες,
όλες τις φρεγάτες του Πολεμικού Ναυτικού
μας, ώστε να υπερασπίσει την πατρίδα μας
απέναντι σε οποιαδήποτε απειλή» προέβη ο
υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας.

Η ανακοίνωση μάλιστα έγινε από τη φρεγά-
τα «Ύδρα», η οποία φέρει το σύστημα αυτό και
ναυλοχούσε σε λιμάνι του Άμπου Ντάμπι των
Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων και την επι-
σκέφτηκε τη Δευτέρα, έως αργά το βράδυ, για
τη Διεθνή Έκθεση Αμυντικού Υλικού «IDEX &
NAVDEX 2025», στην οποία η Ελλάδα συμμε-

τέχει με εθνικό περίπτερο.
Το αντι-drone σύστημα «Κένταυρος» απο-

τελεί μια καινοτόμα ελληνική ανάπτυξη, σχε-
διασμένη για να προστατεύει στρατηγικές μο-
νάδες, όπως τα πλοία του Πολεμικού Ναυτι-
κού, από τις απειλές που προκαλούν τα μη
επανδρωμένα αεροσκάφη (UAVs).

Η προοπτική να τοποθετηθεί σε όλες τις
φρεγάτες του Πολεμικού Ναυτικού, όπως
ανακοίνωσε ο κ. Δένδιας, θα δώσει στη χώρα

τη δυνατότητα να διασφαλίσει την αντιαερο-
πορική της άμυνα και να ανταποκριθεί σε
όποιας μορφής απειλή προέρχεται από εχθρι-
κά UAVs.

Βασισμένο σε προηγμένες τεχνολογίες
ραδιοανίχνευσης και παρεμβολής, το σύστη-
μα ανιχνεύει, παρακολουθεί και παρεμβαίνει
στις επικοινωνίες των UAVs, εξουδετερώ-
νοντας τις απειλές σε μεγάλες αποστάσεις. Η
τεχνολογία που έχει αναπτύξει η Ελληνική

Αεροπορική Βιομηχανία επιτρέπει στους χει-
ριστές να εντοπίζουν ακόμη και τα πιο δύ-
σκολα ανιχνεύσιμα UAVs, καθώς το σύστημα
διαθέτει τη δυνατότητα εντοπισμού σε πραγ-
ματικό χρόνο.

Κίνηση αποφασιστικότητας
Το σύστημα «Κένταυρος» είναι ένα σημαντι-

κό βήμα προς την ενίσχυση των αμυντικών
δυνατοτήτων της Ελλάδας και την ενσωμάτω-
ση σύγχρονων τεχνολογιών στο οπλοστάσιο
των Ενόπλων Δυνάμεων. Η στρατηγική για την
απόκτηση νέων οπλικών συστημάτων και η
ενίσχυση της ελληνικής αμυντικής βιομηχα-
νίας μέσω της ανάπτυξης εγχώριων συστημά-
των, όπως ο «Κένταυρος», αποδεικνύουν την
αποφασιστικότητα της χώρας να εξασφαλίσει
την αμυντική της επάρκεια και να προστατεύ-
σει τα συμφέροντά της σε διεθνές επίπεδο.

Πολιτική και στρατιωτική ηγεσία δείχνουν
να αντιλαμβάνονται την κρισιμότητα ανάπτυ-
ξης και αξιοποίησης των νέων τεχνολογιών
αιχμής. Δεν είναι μόνο θέμα αμυντικής ετοι-
μότητας αλλά και εθνικής στρατηγικής, που
αποσκοπεί στην προστασία της χώρας και
στην ενίσχυση της διεθνούς της θέσης.

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

«Κένταυρος»
made in Greece
θα θωρακίσει

όλες τις φρεγάτες

Αφοσίωση, πίστη, ετοιμότητα, σιγουριά, επαγγελματι-
σμός. Αυτά είναι ορισμένα από τα χαρακτηριστικά των Ελλή-
νων πιλότων της Πολεμικής μας Αεροπορίας που περιγρά-
φονται στο διεθνές ντοκιμαντέρ «Wings of Excellence», που
έκανε παγκόσμια πρεμιέρα την Τρίτη στο Θέατρο Παλλάς.

Πρόκειται για μια παραγωγή που ανήκει στην Ellopia
Films USA, σε σκηνοθεσία της Αθηνάς Κρικέλη, υπό την αι-
γίδα της Πολεμικής Αεροπορίας. Διήρκεσε 16 μήνες και
αποτελεί μέρος μιας σειράς διεθνών παραγωγών που ανα-
δεικνύουν σημαντικούς θεσμούς και υπηρεσίες.

Στο ντοκιμαντέρ «ξεδιπλώνεται» η αεροπορική ισχύς της
Ελλάδας ως βασικού συντελεστή αποτροπής για τη χώρα, ο
οποίος διασφαλίζει την εθνική ακεραιότητα και τα κυριαρχι-
κά δικαιώματα έναντι κάθε απειλής.

Στην ομιλία του ο αρχηγός ΓΕΑ, αντιπτέραρχος Δημο-
σθένης Γρηγοριάδης, στάθηκε ιδιαίτερα στις δυνατότητες
του μεγαλύτερου πολλαπλασιαστή ισχύος, του προσωπι-
κού, των στελεχών της Πολεμικής Αεροπορίας το οποίο, με
πλήρη συναίσθηση της ευθύνης του απέναντι στην πατρί-
δα, υπηρετεί την αεροπορική ιδέα με προσήλωση, επαγ-
γελματισμό και αυταπάρνηση στοχεύοντας πάντα στην τε-
λειότητα.

Την προβολή παρακολούθησε ο υπουργός Εθνικής Άμυ-
νας Νίκος Δένδιας, ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Δημή-
τριος Χούπης, ο αρχηγός του ΓΕΣ, αντιστράτηγος Γεώργιος
Κωστίδης, και ο αρχηγός στόλου, αντιναύαρχος Χρήστος
Σασιάκος, ως εκπρόσωπος του αρχηγού του ΓΕΝ, αντι-
ναύαρχου Δημήτριου-Ελευθέριου Κατάρα. 

«Wings of Excellence»: Το διεθνές ντοκιμαντέρ-ύμνος στην Πολεμική μας Αεροπορία

Ο υπουργός Άμυνας με τον αρχηγό 
ΓΕΑ Δημοσθένη Γρηγοριάδη

Το αντι-drone σύστημα, 
που κατασκεύασε η ΕΑΒ 

και δοκιμάστηκε στην Ερυθρά 
Θάλασσα με απόλυτη επιτυχία, 

θα εξοπλίσει τα πλοία 
του Πολεμικού μας Ναυτικού

Ο Νίκος Δένδιας με τον αρχηγό ΓΕΝ, αντιναύαρχο Δημήτριο-Ελευθέριο Κατάρα, πάνω στη φρεγάτα «Ύδρα»
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Το «βιολί» τους οι Σκοπιανοί!

Π
έρασε απαρατήρητο, δυστυχώς, ότι ο πρωθυπουργός των Σκοπίων Χρί-
στιαν Μίτσκοσκι δήλωσε πρόσφατα από την Αμερική, έξι χρόνια μετά τη
Συμφωνία των Πρεσπών, ότι παραμένει «άλυτο» και υπαρκτό το «μακε-

δονικό ζήτημα», ενώ συνεχώς χρησιμοποιεί τους όρους «Μακεδόνες» και «Μα-
κεδονία».

Τι δείχνουν τα πράγματα; Οι αρχές των Σκοπίων όχι απλώς δεν εφαρμόζουν
τους όρους και αυτής ακόμη της Συμφωνίας των Πρεσπών, που τους «βολεύει»,
αλλά συνεχίζουν επιδεικτικά την αλυτρωτική προπαγάνδα σε βάρος της Ελλάδας,
καπηλευόμενοι το όνομα Μακεδονία.

Δεν άλλαξε τίποτε… Το ζήτημα του αυτοπροσδιορισμού τους ως «Μακεδόνων»
δεν το έλυσε η Συμφωνία των Πρεσπών ή καλύτερα δεν το άγγιξε καν. Δηλαδή,
όχι μόνο δεν καταπολεμήθηκε το ιδεολόγημα του «Μακεδονισμού» και του «μα-
κεδονικού έθνους» (σύμφωνα με το οποίο ανυπόστατα και ανιστόρητα υποστηρί-
ζεται ότι υπάρχει ένας μακεδονικός λαός σε τρία κράτη), που κατασκευάστηκε
πολύ πριν την ίδρυση του κρατιδίου των Σκοπίων το 1991, αλλά, αντίθετα, ενισχύ-
θηκε.

Τα Σκόπια συνεχίζουν να χρησιμοποιούν τον ήλιο της Βεργίνας και τη λέξη
«μακεδονικό» στα προϊόντα τους και όχι μόνο.

Και άλλη μια σημαντική πτυχή, που μπορεί να διατηρήσει ζωντανές και στο
μέλλον τις διεκδικήσεις σε βάρος της Ελλάδας, είναι ότι οι μαθητές των σχολείων

των Σκοπίων, μέσω των αλυτρωτικών αναφορών στα σχο-
λικά εγχειρίδια, εξακολουθούν να διδάσκονται για τη «χα-
μένη πατρίδα», που δεν έπαυσε να εμφανίζεται σε χάρτες
των βιβλίων τους να εκτείνεται μέχρι και τη Δυτική Ελλάδα
και φυσικά να βρέχεται από το Αιγαίο.

Έτσι εδραιώνεται η εσφαλμένη και επικίνδυνη άποψη
στις νέες γενιές των Σκοπίων ότι η Μακεδονία δεν είναι ελ-
ληνική, παρότι η ίδια η ιστορία φωνάζει δυνατά για το αντί-
θετο.

Υπάρχουν νηφάλιες φωνές και στη γειτονική χώρα, αλλά
δυστυχώς δεν αρκούν για να αναχαιτίσουν τη διαστρέβλωση και την παραποίηση.

Μια από αυτές είναι και του πρώην πρωθυπουργού Λιούμπτσο Γκεοργκιέφσκι,
που από το 2009 προειδοποιούσε ότι τα Σκόπια «δεν μπορούν να επικαλούνται
ότι είναι κληρονόμος των αρχαίων Μακεδόνων. Το κράτος του Φιλίππου και του
Αλεξάνδρου ήταν στα όρια της Ελλάδας. Όταν ήρθαν οι Σλάβοι, στους χώρους
μας ζούσαν οι σημερινοί Βλάχοι και Έλληνες». Όποιοι ισχυρισμοί και αν διαδο-
θούν, όποιες ιστορικές βεβηλώσεις και αν επιχειρηθούν, η πραγματικότητα δεν
αλλάζει.

Η Μακεδονία είναι ανέκαθεν τόπος ελληνικός. Τόπος μαρτύρων και ηρώων.
Και αυτό δεν είναι διακήρυξη πατριωτικής έξαρσης, αλλά επιστέγασμα της ίδιας
της ιστορίας, την οποία οφείλουμε να μην ξεχνάμε και να μην προσπερνάμε.
Κατά τη διαδρομή αιώνων και χιλιετιών η Μακεδονία δέχθηκε επιθέσεις από εχ-
θρούς, πυρπολήθηκε, λεηλατήθηκε, αιχμαλωτίστηκαν και φονεύτηκαν μυριάδες
Έλληνες Μακεδόνες, αλλά ο Ελληνισμός άντεξε τις φοβερές δυσκολίες και δεν
ξεριζώθηκε.

Στη διάρκεια των χρόνων, ούτε η βία και η τρομοκρατία ούτε η προπαγάνδα κα-
τόρθωσαν να αφελληνίσουν τη Μακεδονία και να αλλοιώσουν τον ελληνικό της
χαρακτήρα.

Ορθή, βέβαια, είναι η πάγια τακτική για διατήρηση και αναβάθμιση των καλών
σχέσεων με τα Σκόπια και τις άλλες γειτονικές χώρες, αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι
δεν πρέπει με κάθε τρόπο να υπερασπιζόμαστε τα κατοχυρωμένα διεθνώς δι-
καιώματά μας, όταν αυτά καταπατώνται.

Η ηθελημένη σύγχυση, που προκαλείται κατά καιρούς γύρω από το Σκοπιανό,
αποδίδει στο εξωτερικό καρπούς σε βάρος της ελληνικής Μακεδονίας.
Σε τέτοιο σημείο, μάλιστα, ώστε σε ορισμένες χώρες, αλλά και σε ξένα πανεπι-
στήμια και στη βιβλιογραφία, μερικές φορές ακόμη και στη διπλωματία, οι όροι
«Μακεδονία» και «Μακεδόνες» να ταυτίζονται με τα Σκόπια και οι Έλληνες Μα-
κεδόνες με τους Σλάβους!

Είναι απαίτηση των καιρών τα υπεύθυνα πρόσωπα να διαχειριστούν τα εθνικά
θέματα με γνώση και οξυδέρκεια.

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου

Το Meteor(ο) βήμα της ελληνικής
εξωτερικής πολιτικής

Α
ν κάτι χαρακτηρίζει την κυβέρνηση Μητσοτάκη από το 2019 και έπειτα, αυτό

συνίσταται στην αλόγιστη σπατάλη δημόσιων πόρων με σκοπό την επικοινω-

νιακή διαχείριση κάθε προβλήματος, ακόμη και του πλέον υπαρξιακού για

την πατρίδα μας. Οι πληροφορίες για την προμήθεια από την Τουρκία των πυραύλων

Meteor αναδεικνύει με τον πλέον εκκωφαντικό τρόπο τις ασυνέχειες στην ελληνική

εξωτερική πολιτική κατά την τελευταία εξαετία.

Με την πάροδο της κρίσης του καλοκαιριού του 2020, όταν το τουρκικό ερευνητικό

Oruc Reis «το έπαιρνε ο άνεμος» κατά τον τότε κυβερνητικό εκπρόσωπο, ο κ. Μητσο-

τάκης απέτυχε να αναδείξει την ευρωπαϊκή διάσταση του τουρκικού αναθεωρητισμού

και τον κίνδυνο, ο οποίος αφορά την ασφάλεια και τη σταθερότητα σε αυτή την ευρω-

παϊκή γειτονιά. Αδιάσειστη απόδειξη αποτέλεσε η απόφαση της Γερμανίας, το 2021,

να προχωρήσει κανονικά στην πώληση υποβρυχίων τύπου 214 στην Τουρκία ανατρέ-

ποντας τη σχετική ισορροπία στο Αιγαίο, η οποία έως τότε ήταν ευνοϊκή για την Ελλά-

δα. Το Βερολίνο ουδέποτε λογοδότησε για την εν λόγω απόφαση και αντιθέτως, συνέ-

χισε στην πορεία της εξοπλιστικής συνεργασίας με την Τουρκία,

χωρίς να λαμβάνονται υπ’ όψιν τα ελληνικά -και εντέλει, ευρωπαϊ-

κά- διλήμματα ασφαλείας.

Ακολούθως, αντί το πάθημα να καταστεί μάθημα για την κυβέρ-

νηση Μητσοτάκη, η σύναψη της ελληνογαλλικής συμφωνίας ου-

δέποτε συμπεριέλαβε τον όρο μη πώλησης γαλλικών οπλικών συ-

στημάτων τεχνολογίας αιχμής στην Τουρκία και σήμερα, τέσσερα

χρόνια μετά, βρισκόμαστε ενώπιον της ακύρωσης του βασικού

συγκριτικού πλεονεκτήματος των Meteor για την ελληνική Πολε-

μική Αεροπορία. Όταν επισημαίνονταν οι εν λόγω κίνδυνοι κατά τη

συζήτηση στη Βουλή για την ελληνογαλλική συμφωνία, ο κ. Μη-

τσοτάκης κατήγγελλε άπαντες ως συνωμοσιολόγους και κινδυνο-

λόγους, τη στιγμή που δεν μπορούσε να εξασφαλίσει τη δέσμευση

της Γαλλίας ούτε καν στην υπεράσπιση των κυριαρχικών δικαιω-

μάτων της χώρας μας. Αντιθέτως, το Παρίσι τόνισε σε όλους τους τόνους ότι η συμφω-

νία αφορά μόνο την ελληνική κυριαρχία, ήτοι τα χωρικά ύδατα της «κόκκινης γραμ-

μής» του κ. Γεραπετρίτη, των 6 νμ, ενώ ουδέποτε επισυνάφθηκε δέσμευση αποκλει-

στικής προμήθειας μεταξύ Ελλάδας και Γαλλίας.

Τελευταίο επεισόδιο της αποτυχίας της κυβέρνησης να δεσμεύσει τα συμμαχικά

συμφέροντα στην έμπρακτη υπεράσπιση των ελληνικών θέσεων συνιστά και η πληρο-

φορία μεταβίβασης της ιταλικής Piaggio Aerospace στην τουρκική Baykar, μέσω της

οποίας η Άγκυρα θα αποκτήσει πρόσβαση σε σημαντικές καινοτόμες τεχνολογικές

εφαρμογές. Όταν, κατά τη σύναψη της ελληνοϊταλικής συμφωνίας για την οριοθέτηση

Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης, επισημαίνονταν οι μείζονες υποχωρήσεις από

πλευράς της χώρας μας, η κυβέρνηση της ΝΔ απαντούσε ότι «η συμφωνία είναι πολύ

σημαντική διπλωματικά», υπονοώντας ευρύτερες προεκτάσεις μιας στρατηγικής συ-

νεργασίας μεταξύ Αθήνας και Ρώμης. Τα δείγματα γραφής είναι και πάλι ορατά.

Η τακτική της κυβέρνησης Μητσοτάκη να υλοποιεί φαραωνικά εξοπλιστικά προ-

γράμματα, δαπανώντας δεκάδες δισεκατομμύρια των Ελλήνων φορολογουμένων,

χωρίς να θέτει όρους και προϋποθέσεις αποτελεί μια αυτοκτονική στρατηγική επιλο-

γή. Η σημασία των εξοπλιστικών αγορών για τα κράτη-προμηθευτές κατέστη εμφανής

κατά τις δηλώσεις της πρώην υπουργού Άμυνας της Γαλλίας κ. Παρλί όταν ευχαρι-

στούσε την Ελλάδα «για τη δημιουργία 2.200 θέσεων εργασίας στα γαλλικά ναυπη-

γεία»! Ως εκ τούτου, η χώρα μας είχε τα περιθώρια και τις δυνατότητες να ασκήσει δια-

πραγματευτική πίεση, αλλά η κυβέρνηση της ΝΔ προτίμησε για μία ακόμη φορά να τη-

ρήσει τη στάση του «δεδομένου και προβλέψιμου», με τις συνέπειες να είναι καταιγι-

στικές για τη διεθνή θέση της πατρίδας μας.

του

Ιωάννη 
Αθ. Σαρακιώτη

Ανεξάρτητος
Βουλευτής
Φθιώτιδας,
δικηγόρος
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Η
γήρανση δεν περιορίζεται μόνο

στο πρόσωπο. Tο σώμα και ιδιαί-

τερα τα χέρια φανερώνουν τα ση-

μάδια του χρόνου με πιο εμφανή τρόπο.

Καθώς μεγαλώνουμε, η επιδερμίδα των

χεριών χάνει τη σφριγηλότητά της, εμφανί-

ζονται ρυτίδες, απώλεια όγκου και μελαγ-

χρωματικές αλλοιώσεις, κυρίως λόγω της

έκθεσης στον ήλιο και της φυσιολογικής

διαδικασίας γήρανσης. Οι σύγχρονες δερ-

ματολογικές θεραπείες, όπως τα laser και

τα fillers, μπορούν να προσφέρουν εντυ-

πωσιακά αποτελέσματα, αποκαθιστώντας

τη νεανικότητα των χεριών.

Το πρόβλημα 
της γήρανσης των χεριών

Η επιδερμίδα των χεριών είναι πιο λεπτή

σε σχέση με άλλες περιοχές του σώματος και

με λιγότερο υποδόριο λίπος. Αυτές οι βιολο-

γικές ιδιότητες καθιστούν το δέρμα των χε-

ριών πιο ευάλωτο στις επιδράσεις του χρόνου

και στο περιβάλλον. Αξιοσημείωτο είναι ότι η

γήρανση του δέρματος των χεριών μπορεί να

εμφανιστεί πιο γρήγορα από αυτήν του προ-

σώπου εξαιτίας της συνεχούς έκθεσής τους

σε εξωτερικούς παράγοντες, όπως η ηλιακή

ακτινοβολία, η ατμοσφαιρική ρύπανση και η

επαφή με επιθετικές ουσίες όπως τα απορ-

ρυπαντικά.

Οι πιο συχνές ανησυχίες των ατόμων για

την εμφάνιση των χεριών περιλαμβάνουν τις

γεροντικές κηλίδες, την απώλεια όγκου και

τη χαλάρωση του δέρματος. Αυτές οι αλλα-

γές, αν και φυσιολογικές, επηρεάζουν ση-

μαντικά την αισθητική εικόνα των χεριών και

συχνά δημιουργούν την εντύπωση ότι τα χέ-

ρια αποκαλύπτουν μεγαλύτερη ηλικία από

την πραγματική.

Γεροντικές-ηλιακές κηλίδες: Οι γεροντι-

κές κηλίδες, γνωστές και ως ηλιακές κηλί-

δες, εμφανίζονται λόγω της παρατεταμένης

έκθεσης στην υπεριώδη ακτινοβολία του ήλι-

ου. Κλινικές έρευνες δείχνουν ότι η μακρο-

χρόνια έκθεση στον ήλιο αυξάνει την παρα-

γωγή μελανίνης, δημιουργώντας περιοχές

υπερμελάγχρωσης στα χέρια, που συχνά

αναγνωρίζονται ως καφέ ή μαύρες κηλίδες.

Απώλεια όγκου και λιποδυστροφία: Με την

ηλικία το δέρμα των χεριών χάνει τον όγκο

του λόγω της μείωσης παραγωγής λίπους και

της καταστροφής των υποδόριων ιστών. Η

απώλεια λίπους οδηγεί σε εμφανή αγγεία, τέ-

νοντες και οστά, δημιουργώντας την αίσθηση

ότι τα χέρια φαίνονται πιο «λεπτά» και γερα-

σμένα.

Ρυτίδες και χαλάρωση του δέρματος: Η γή-

ρανση του δέρματος των χεριών οδηγεί επί-

σης στην εμφάνιση λεπτών ρυτίδων και χα-

λάρωσης. Αυτές οι αλλαγές οφείλονται κυ-

ρίως στην αποδυνάμωση του κολλαγόνου και

της ελαστίνης, πρωτεϊνών που είναι υπεύθυ-

νες για την ελαστικότητα και τη σφριγηλότητα

του δέρματος.

Η ιατρική προσέγγιση για την αντιγήρανση

των χεριών με τη χρήση laser, fillers και θε-

ραπειών αναζωογόνησης έχει εξελιχθεί ση-

μαντικά, προσφέροντας ολοκληρω-

μένες λύσεις για την αντιμετώπιση

των συμπτωμάτων γήρανσης και τη

βελτίωση της εμφάνισης των χε-

ριών.

Laser τεχνολογία 
για αντιγήρανση των χεριών

Το laser αποτελεί μια από τις πιο

αποτελεσματικές μεθόδους αντιμε-

τώπισης της γήρανσης και φωτογή-

ρανσης στα χέρια, όπως οι κηλίδες από τον

ήλιο, οι δυσχρωμίες και οι λεπτές ρυτίδες. Η

σύγχρονη τεχνολογία picosecond, που χρη-

σιμοποιείται σε lasers όπως το pico laser,

προσφέρει ταχύτατα και ανώδυνα αποτελέ-

σματα για τη μείωση των μελαγχρωματικών

αλλοιώσεων, ειδικά των κηλίδων που προκύ-

πτουν από τον ήλιο. Οι ακτίνες του laser

δρουν με εξαιρετική ακρίβεια, θρυμματίζον-

τας τη συσσωρευμένη μελανίνη στο δέρμα, η

οποία στη συνέχεια αποβάλλεται φυσικά από

τον οργανισμό. Η διαδικασία είναι γρήγορη

και απαιτεί λίγες συνεδρίες για την πλήρη

εξάλειψη των κηλίδων χωρίς να προκαλεί

ερεθισμούς ή σημάδια στο δέρμα. Επιπλέον,

οι laser θεραπείες μπορούν να χρησιμοποι-

ηθούν για την αντιμετώπιση των ρυτίδων και

της χαλάρωσης του δέρματος, βελτιώνοντας

την υφή και την ελαστικότητά του. Ανάλογα

με τη βαρύτητα των προβλημάτων, η χρήση

fractional laser μπορεί να επιφέρει θεαματι-

κά αποτελέσματα, μειώνοντας τις λεπτές

γραμμές και ανανεώνοντας την επιδερμίδα

των χεριών.

Fillers για τα χέρια: 
Αποκατάσταση του όγκου 
και της νεανικότητας

Η απώλεια όγκου στα χέρια είναι

μια φυσική συνέπεια της γήραν-

σης. Η χρήση ενέσιμων υλικών

όπως τα fillers μπορούν να προ-

σφέρουν άμεση λύση για την απο-

κατάσταση του χαμένου όγκου. Τα

fillers που χρησιμοποιούνται για τη βελτίωση

των χεριών είναι συνήθως υαλουρονικό οξύ

ή άλλες ουσίες που ενισχύουν την παραγωγή

κολλαγόνου και ελαστίνης. Το αποτέλεσμα

είναι άμεσα ορατό καθώς το filler αποκαθιστά

τον όγκο του δέρματος και μειώνει την ορα-

τότητα των φλεβών και των τενόντων. Η θερα-

πεία αυτή είναι σχετικά γρήγορη και ανώδυ-

νη, καθώς τα fillers εγχέονται στις περιοχές

όπου παρατηρείται η μεγαλύτερη απώλεια

όγκου. Τα fillers ενδείκνυνται κυρίως για

άτομα με προχωρημένο ή μέτριο βαθμό γή-

ρανσης στα χέρια, ενώ η διάρκεια των αποτε-

λεσμάτων κυμαίνεται από 6 έως 12 μήνες,

ανάλογα με το υλικό και την τεχνική που χρη-

σιμοποιούνται.

Συνδυασμός laser και fillers 
για βέλτιστα αποτελέσματα

Ο συνδυασμός laser και fillers θεωρείται η

πλέον ολοκληρωμένη λύση για την αντιγή-

ρανση των χεριών. Η θεραπεία με laser βελ-

τιώνει την υφή του δέρματος και απομακρύ-

νει τις μελαγχρωματικές βλάβες, ενώ το filler

επαναφέρει τον όγκο και την σφριγηλότητα

στο δέρμα. Η συνεργασία αυτών των δύο τε-

χνικών ενισχύει το αισθητικό αποτέλεσμα

προσφέροντας πιο νεανικά και αναζωογονη-

μένα χέρια. Επίσης, θεραπείες που στο-

χεύουν στην ενίσχυση της παραγωγής κολ-

λαγόνου και την ανανέωση των κυττάρων εί-

ναι εξαιρετικά αποτελεσματικές στην αποκα-

τάσταση της ελαστικότητας και στη μείωση

των ρυτίδων του δέρματος των χεριών.

Η σημασία της καθημερινής 
φροντίδας για τα χέρια

Η καθημερινή φροντίδα των χεριών είναι

σημαντική για τη διατήρηση της υγείας και της

νεανικής τους όψης. Η εφαρμογή αντηλιακής

κρέμας καθημερινά αποτελεί το θεμέλιο για

την προστασία του δέρματος από την πρόωρη

γήρανση. Τα χέρια, όπως και το πρόσωπο,

εκτίθενται συνεχώς στην ηλιακή ακτινοβολία,

με αποτέλεσμα την εμφάνιση πανάδων και

δυσχρωμιών. Η τακτική χρήση αντηλιακού

βοηθά στην πρόληψη αυτών των προβλημά-

των και προστατεύει το δέρμα από τη φθορά

που προκαλούν οι βλαβερές ακτίνες UV.

Εξίσου σημαντική είναι η συχνή ενυδάτω-

ση με ειδικά δερματολογικά προϊόντα που

περιέχουν αντιοξειδωτικά, όπως η βιταμίνη

C, η οποία συμβάλλει στην αναζωογόνηση

και την ενίσχυση της ελαστικότητας του δέρ-

ματος. Η ενσωμάτωση προϊόντων με αντιγη-

ραντικά συστατικά στην καθημερινή ρουτίνα

περιποίησης, σε συνδυασμό με εξειδικευμέ-

νες θεραπείες, εξασφαλίζει μακροχρόνια

αποτελέσματα και υγιή, λαμπερά χέρια.

Ο ρόλος του δερματολόγου στην περιποί-

ηση των χεριών είναι καθοριστικός, καθώς

μπορεί να εντοπίσει πιθανές δερματικές πα-

θήσεις, όπως το έκζεμα ή η ψωρίαση, που εν-

δέχεται να επηρεάζουν την υγεία του δέρμα-

τος των χεριών. Με τη σωστή διάγνωση και

καθοδήγηση ο δερματολόγος μπορεί να προ-

τείνει εξατομικευμένες θεραπείες και προ-

ϊόντα, βελτιώνοντας την ποιότητα του δέρμα-

τος και προλαμβάνοντας μελλοντικά προβλή-

ματα. Η συνεργασία με τον δερματολόγο εξα-

σφαλίζει ότι η φροντίδα των χεριών δεν πε-

ριορίζεται μόνο σε επιφανειακές ανάγκες,

αλλά καλύπτει και τις βαθύτερες ανάγκες της

επιδερμίδας, ενισχύοντας την αποτελεσματι-

κότητα της καθημερινής φροντίδας.

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος

Αντιγήρανση στα χέρια



T
ην πλάτη στον πρόεδρο της Ουκρανίας
Βολοντίμιρ Ζελένσκι γυρίζει ο Ντό-
ναλντ Τραμπ που δήλωσε ότι η Ουκρα-

νία θα πρέπει να διεξαγάγει εκλογές, επειδή
ο Ζελένσκι έχει «ποσοστό αποδοχής 4%». «Αν
η Ουκρανία θέλει μια θέση στο τραπέζι, δεν
θα έπρεπε ο λαός να πει ότι έχει περάσει πο-
λύς καιρός από τότε που είχε εκλογές;», είπε
χαρακτηριστικά.

Ο Ζελένσκι δήλωσε σχετικά ότι «ποτέ δεν
σχολιάζει τη δημοτικότητα, ειδικά τη δική
μου ή άλλων ηγετών», αλλά επεσήμανε ότι η
τελευταία δημοσκόπηση δείχνει ότι το 58%
των Ουκρανών τον εμπιστεύεται. «Επομένως,
αν κάποιος θέλει να με αντικαταστήσει αυτή
τη στιγμή, αυτό δεν θα λειτουργήσει», είπε.

Ο Ζελένσκι έκανε επίσης λόγο για «πολλή

παραπληροφόρηση που έρχεται από τη Ρω-

σία». Μάλιστα, ανέφερε ότι φαίνεται να την

ασπάζονται και οι ΗΠΑ. «Δυστυχώς, ο πρό-

εδρος Τραμπ, με όλο τον σεβασμό προς αυτόν

ως ηγέτη ενός έθνους που σεβόμαστε πολύ,

ζει σε αυτή τη φούσκα παραπληροφόρησης»,

είπε χαρακτηριστικά.
Την ίδια ώρα, ο πρόεδρος της Ρωσίας

Βλαντίμιρ Πούτιν δήλωσε ότι θα συναντούσε
τον Αμερικανό ομόλογό του Ντόναλντ Τραμπ
«με χαρά». Μιλώντας σε δημοσιογράφους, ο
Ρώσος ηγέτης τόνισε ότι αν γινόταν μια τέτοια
συνάντηση, θα έπρεπε να είναι καλά προετοι-
μασμένη. 

Στρατιωτική βοήθεια €6 δισ.
στέλνει στο Κίεβο η Ευρώπη

Οι Ευρωπαίοι, από την άλλη πλευρά, επε-
ξεργάζονται ένα πακέτο στρατιωτικής βοή-
θειας, αξίας τουλάχιστον έξι δισεκατομμυ-
ρίων ευρώ, για την Ουκρανία, τη στιγμή που
Ρώσοι και Αμερικανοί συνομιλούν στη Σαου-
δική Αραβία για σχέδιο ειρήνευσης. 

Στόχος -σύμφωνα με τις Βρυξέλλες-, η
στήριξη της στρατηγικής θέσης της χώρας,
σύμφωνα τουλάχιστον με το Politico. Το πα-
κέτο θα περιλαμβάνει πλήθος οπλικών συ-
στημάτων, από 1,5 εκατομμύριο βλήματα πυ-
ροβολικού έως συστήματα αεράμυνας, και θα
είναι ένα από τα μεγαλύτερα πακέτα στρατιω-

τικής βοήθειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης από
την εισβολή της Ρωσίας το 2022.

Πιθανό είναι το σενάριο να παρουσιαστεί
κατά την επίσκεψη των Ευρωπαίων Επιτρό-
πων στο Κίεβο στις 24 Φεβρουαρίου. Σύμφω-
να με τις ίδιες πηγές, δύο από τους διπλωμά-
τες είπαν ότι τα 6 δισεκατομμύρια ευρώ μπο-
ρεί να αυξηθούν σε 10 δισεκατομμύρια ευρώ
ή περισσότερο, καθώς οι χώρες ελέγχουν τα
αποθέματά τους για να δουν τι μπορούν να
στείλουν στην Ουκρανία. Οι χώρες θα μπο-
ρούν να συνεισφέρουν στρατιωτικό εξοπλι-
σμό ή μετρητά και η οικονομική τους συνει-
σφορά θα είναι ανάλογη με το ακαθάριστο
εθνικό τους εισόδημα. 

Ο Πιστόριους μίλησε 
για λάθος των ΗΠΑ

Λίγο πριν ξεκινήσει η δεύτερη σύνοδος στο
Παρίσι, ο υπουργός Άμυνας της Γερμανίας
Μπόρις Πιστόριους χαρακτήρισε «λάθος»
των Αμερικανών την απόρριψη της ένταξης
της Ουκρανίας στο ΝΑΤΟ, ενώ παράλληλα

προειδοποίησε ότι οι δηλώσεις σχετικά με
εδαφικές παραχωρήσεις της Ουκρανίας μπο-
ρεί να αποδυναμώσουν εκ των προτέρων τη
διαπραγματευτική θέση της Δύσης. Επανέλα-
βε δε ότι «ειρηνευτική διαδικασία χωρίς την
Ουκρανία και την Ευρώπη δεν γίνεται».

Ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ προ-
σπαθεί να επιβάλει συμφωνίες, αλλά «μια ει-
ρηνευτική διαδικασία χωρίς την Ουκρανία
και την Ευρώπη δεν γίνεται», δήλωσε ο Πι-
στόριους σε συνέντευξή του στη Γερμανική
Ραδιοφωνία και τόνισε ότι δεν είναι αποδεκτό
οι ΗΠΑ να διαπραγματεύονται με τη Ρωσία
χωρίς να εμπλέκονται τα ευρωπαϊκά κράτη
και ταυτόχρονα «να θέλουν αργότερα να τους
φορτώσουν το βάρος της εγγύησης της ειρή-
νης». Ο Γάλλος υπουργός Εξωτερικών Ζαν-
Νοέλ Μπαρό, από την πλευρά του, δήλωσε ότι
οι Ευρωπαίοι στις διαπραγματεύσεις τους με
τη Μόσχα θα πρέπει να είναι ενωμένοι και
αποφασιστικοί, προειδοποιώντας ότι στην
αντίθετη περίπτωση ο κίνδυνος εμπλοκής
τους σε πόλεμο είναι ορατός.
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Περισσότεροι από ένα εκατομμύριο άνθρωποι, ανάμεσά
τους 800.000 εσωτερικά εκτοπισμένοι και 280.000 πρόσφυ-
γες, έχουν επιστρέψει στα σπίτια τους στη Συρία μετά την
πτώση του Μπασάρ αλ Άσαντ, ανακοίνωσε ο ΟΗΕ. «Μετά την
πτώση του καθεστώτος στη Συρία, υπολογίζουμε ότι 280.000
Σύριοι πρόσφυγες και περισσότεροι από 800.000 εσωτερικά
εκτοπισμένοι έχουν επιστρέψει στις εστίες τους», δήλωσε ο
Ύπατος Αρμοστής των Ηνωμένων Εθνών για τους Πρόσφυγες
Φίλιπο Γκράντι. Ο πόλεμος στη Συρία έχει κοστίσει τη ζωή σε

περισσότερους από μισό εκατομμύριο ανθρώπους και έχει
προκαλέσει τον εκτοπισμό εκατομμύριων από τις εστίες
τους. Οι ισλαμιστές αντάρτες, η επίθεση των οποίων ανέτρε-
ψε τον Άσαντ, προσπάθησαν να διαβεβαιώσουν τη διεθνή
κοινότητα ότι έχουν έρθει σε ρήξη με το παρελθόν τους και
ότι θα σεβαστούν τα δικαιώματα των μειονοτήτων. Σε μια συ-
νάντηση στο Παρίσι πριν από λίγες ημέρες, 20 χώρες, συμπε-
ριλαμβανομένων των αραβικών χωρών, της Τουρκίας, της
Βρετανίας, της Γαλλίας, της Γερμανίας, του Καναδά και της

Ιαπωνίας, συμφώνησαν να «συνεργαστούν για να διασφαλί-
σουν την επιτυχία της μετάβασης σε μια διαδικασία υπό την
ηγεσία της Συρίας».

Η τελική δήλωση της συνάντησης υποσχέθηκε επίσης στή-
ριξη στις νέες αρχές της Συρίας στον αγώνα κατά «όλων των
μορφών τρομοκρατίας και εξτρεμισμού». Η πτώση του Άσαντ
προκάλεσε χαρά μεταξύ των 3 εκατομμυρίων Σύριων προ-
σφύγων της Τουρκίας, με πολλούς να βγαίνουν στους δρό-
μους της Κωνσταντινούπολης για να γιορτάσουν.

Πάνω από 1 εκατ. Σύριοι που είχαν φύγει λόγω Άσαντ επιστρέφουν στις εστίες τους
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι δημοκρατικοί γενικοί
εισαγγελείς μπλοκάρουν
το «πάγωμα δαπανών»
της κυβέρνησης των ΗΠΑ

Απέναντι στον Ντόναλντ Τραμπ
στέκονται οι Δημοκρατικοί γενικοί
εισαγγελείς, καθώς το κάλεσμά του
για παραίτηση των ομοσπονδιακών
υπαλλήλων αλλά και το διάταγμα
που εμποδίζει την ιθαγένεια σε παι-
διά ανθρώπων που βρίσκονται πα-
ράνομα στις Ηνωμένες Πολιτείες
τούς έχουν κινητοποιήσει. Έτσι
έπεισαν τα δικαστήρια να μπλοκά-
ρουν προσωρινά το πάγωμα των δα-
πανών της κυβέρνησης σε προ-
γράμματα για τα οποία το Κογκρέσο
είχε εκταμιεύσει χρήματα, τις περι-
κοπές στη χρηματοδότηση των Εθνι-
κών Ινστιτούτων Υγείας σε 22 πολι-
τείες και την πρόσβαση του δισεκα-
τομμυριούχου Ίλον Μασκ και των
υποστηρικτών του στα προσωπικά
και οικονομικά δεδομένα εκατομ-
μυρίων Αμερικανών που φυλάσσον-
ται στο υπουργείο Οικονομικών.

Στο παρελθόν, οι εισαγγελείς εί-
χαν χαμηλό προφίλ και οι ανησυχίες
τους ήταν τοπικού χαρακτήρα.
Όμως, καθώς η πολιτική πόλωση της
χώρας έχει βαθύνει και η εκτελεστι-
κή και η νομοθετική εξουσία στην
Ουάσιγκτον έχουν αποδειχτεί λιγό-
τερο ικανές να επιλύσουν τις μεταξύ
τους διαφορές, οι γενικοί εισαγγε-
λείς έχουν γίνει κρίσιμοι «εθνικοί
παίκτες», σύμφωνα με τη «Wash-
ington Post». 

Ο Αμερικανός πρόεδρος τον αποκλείει από τις συνομιλίες
για τον τερματισμό του πολέμου και του ζητά να πάει
σε εκλογές, ενώ ο Ουκρανός πρόεδρος του απαντά 

πως «ζει στη φούσκα παραπληροφόρησης»

Ο Τραμπ «απολύει» τον Ζελένσκι
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Έκτακτη επιχορήγηση 850.000 ευρώ σε Σαντορίνη, Αμοργό, Ανάφη και Ίο
Την παροχή έκτακτης επιχορήγησης ύψους 850.000

ευρώ σε Σαντορίνη, Αμοργό, Ίο και Ανάφη ανακοίνωσε
το υπουργείο Εσωτερικών προκειμένου να αντιμετω-
πιστούν τυχόν επιτακτικές ανάγκες που έχουν δημι-
ουργηθεί λόγω των σεισμών που ταλαιπωρούν τις Κυ-
κλάδες σχεδόν 20 μέρες.

Την ίδια ώρα, όπως μεταδίδει και ο δημοσιογράφος
της ΕΡΤ και της «Political» Κώστας Νούσης, μειωμένη
ήταν η σεισμική ακολουθία τις τελευταίες μέρες. Σει-
σμός 4,3 Ρίχτερ έγινε νωρίτερα χθες το πρωί και δύο δο-
νήσεις 5 Ρίχτερ και 4,9 Ρίχτερ με διαφορά μίας ώρας την
Τρίτη στις 7 και 8 το πρωί. Υπό αυτό το πρίσμα γίνονται

αυτοψίες στα πρανή της Καλντέρας για να περιοριστεί
πιθανότητα κατολισθήσεων αλλά και να γίνουν παρεμ-
βάσεις όπου χρειάζονται.

«Η ενέργεια συνεχώς απομειώνεται. Βεβαίως έχου-
με αρκετό δρόμο μπροστά μας, αυτοί οι μικροί σεισμοί
θα εξακολουθούν να εκδηλώνονται το αμέσως επόμε-
νο χρονικό διάστημα. Δεν ξέρουμε βεβαίως πόσο θα
διαρκέσει, αλλά θεωρώ ότι είμαστε σχετικά σε έναν
καλό δρόμο. […] Σε εκείνο το οποίο εστιάζουμε τις
προσπάθειές μας τις ερευνητικές είναι να δούμε τον
κίνδυνο των κατολισθήσεων», τόνισε ο πρόεδρος του
ΟΑΣΠ Ευθύμιος Λέκκας.

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ ΤΗΣ «POLITICAL» ΓΙΑ ΤΟ ΕΓΚΛΗΜΑ ΣΤΟ ΔΑΦΝΙ: ΤΟΥ ΑΝΟΙΞΑΝ ΤΗΝ ΠΟΡΤΑ ΤΟΥ ΨΥΧΙΑΤΡΕΙΟΥ ΓΙΑ ΝΑ ΦΥΓΕΙ...

Σ
οκ και ερωτήματα προκαλεί η δολο-
φονική επίθεση που σημειώθηκε τα
ξημερώματα της Τετάρτης στο Ψυ-

χιατρικό Νοσοκομείο Δαφνίου, όπου ένας
47χρονος ασθενής, ο οποίος νοσηλευόταν
με δικαστική απόφαση, επιτέθηκε και

τραυμάτισε θανάσιμα
44χρονη γυναίκα. Αμέσως
μετά τη δολοφονία ο δρά-
στης απέδρασε, με τις Αρ-
χές να εξαπολύουν αν-
θρωποκυνηγητό για τον

εντοπισμό του.
Η υπόθεση σοκάρει, κα-

θώς ο ίδιος άνδρας είχε διαπράξει ανάλογο
έγκλημα πριν από λίγους μήνες στην Ψυ-
χιατρική Κλινική Κέρκυρας, δολοφονώντας
μια 63χρονη ασθενή με στιλό και ξύλινο μα-
χαιροπίρουνο.

Σύμφωνα με πληροφορίες, ο 47χρονος
κατάφερε να ξεφύγει από την προσοχή του
προσωπικού, εισήλθε σε χώρο του νοσο-
κομείου όπου βρισκόταν το θύμα, έσπασε
έναν καθρέπτη στο μπάνιο και χρησιμοποί-
ησε ένα κομμάτι γυαλί για να τη μαχαιρώ-
σει στον λαιμό. Η υποτροπή του άνδρα λό-
γω της βαριάς ασθένειάς του τον έκανε να
νομίζει ότι απέναντί του είχε την 63χρονη
γυναίκα που είχε σκοτώσει στην Κέρκυρα
και ότι την αποτελείωνε.

Το ανθρωποκυνηγητό
έφερε αποτέλεσμα

Ο δράστης αμέσως μετά ανακοίνωσε στο
προσωπικό την πράξη του πριν από την από-
δρασή του. Σύμφωνα με αποκλειστικές πλη-
ροφορίες της «Political», από τον φόβο τους
μήπως επιτεθεί πάλι, τρεις νοσηλεύτριες του
άνοιξαν την πόρτα της εξόδου και εκείνος
έφυγε προς άγνωστη κατεύθυνση. Έπειτα οι
νοσηλευτές έκαναν προσπάθειες ανάταξης
του θύματος, όμως η 44χρονη κατέληξε λίγη
ώρα αργότερα.

Από την Ελληνική Αστυνομία στήθηκε,
αμέσως μόλις έγινε γνωστό, επιχείρηση με
περιπολίες και ελέγχους σε διάφορα σημεία
προκειμένου να βρεθεί ο 47χρονος.

Λίγο πριν από τις 7 το απόγευμα ο 47χρο-
νος εντοπίστηκε να περιφέρεται επί της
Εθνικής Οδού Αθηνών - Κορίνθου από στε-
λέχη της Ομάδας ΔΙΑΣ και οδηγήθηκε στην
έδρα της υποδιεύθυνσης Δίωξης και Εξι-
χνίασης εγκλημάτων Δυτικής Αττικής. Ανα-
μένεται να αποφασίσει ο εισαγγελέας αν θα
επιστρέψει στην ίδια ψυχιατρική κλινική ή
θα οδηγηθεί στην Ψυχιατρική Κλινική Κορυ-
δαλλού.

ΕΔΕ για το περιστατικό
Η 2η ΔΥΠΕ Πειραιώς και Αιγαίου διέταξε

κατεπείγουσα Ένορκη Διοικητική Εξέταση

για να διαπιστωθεί πώς ο δράστης απέκτησε
πρόσβαση σε αντικείμενο που θα μπορούσε
να μετατραπεί σε φονικό όπλο και πώς κατά-
φερε να διαφύγει από ελεγχόμενο χώρο,
ενώ εξετάζεται το γιατί το προσωπικό άνοιξε
την πόρτα για να αποχωρήσει ο 47χρονος,
βάζοντας έτσι στο στόχαστρο τη λειτουργία
των ψυχιατρικών νοσοκομείων και τα μέτρα
ασφαλείας που εφαρμόζονται, ειδικά για
ασθενείς υψηλού κινδύνου.

Μιλώντας στην «Political», ο πρόεδρος της
ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαννάκος ανέφερε: «Σε
περίπτωση δυσκολίας, έξαρσης και διέγερ-
σης περιορίζεται στο κρεβάτι του και αλλάζει
θεραπεία. Εδώ οι γιατροί προφανώς δεν διέ-
γνωσαν κάτι τέτοιο για να τον δέσουν στο
κρεβάτι του… Όλοι οι ψυχικά ασθενείς μπο-
ρούν να υποτροπιάσουν, για αυτό αλλάζει η
θεραπεία… Από κει και πέρα η κουβέντα
που πρέπει να γίνει είναι αν οι ασθενείς που

διαπράττουν εγκλήματα πρέπει να νοση-
λεύονται με άλλους ασθενείς στα ψυχιατρικά
νοσοκομεία».

Το προηγούμενο έγκλημά του
Η υπόθεση ξυπνά μνήμες από το τραγικό

περιστατικό που σημειώθηκε στις 31 Αυγού-
στου στην Ψυχιατρική Κλινική Κέρκυρας,
όταν ο ίδιος άνδρας σκότωσε μια 63χρονη
ασθενή χρησιμοποιώντας αντικείμενα καθη-
μερινής χρήσης. Η δίκη για την υπόθεση
ολοκληρώθηκε τον Νοέμβριο, με το δικα-
στήριο να τον απαλλάσσει λόγω ψυχικής δια-
ταραχής και να διατάσσει την υποχρεωτική
νοσηλεία του σε δημόσιο ψυχιατρείο, βάσει
του άρθρου 69 του Ποινικού Κώδικα. Ωστό-
σο, η ιστορία επαναλήφθηκε, με τις Αρχές να
καλούνται να απαντήσουν πώς ένας επικίν-
δυνος ασθενής μπόρεσε να διαπράξει δύο
δολοφονίες μέσα σε λίγους μήνες.

Είδε στη 44χρονη
τη γυναίκα που είχε

δολοφονήσει πριν από
ενάμιση χρόνο και της… 

κάρφωσε γυαλί στον λαιμό

του Σωτήρη
Μπαρσάκη

Σύμφωνα με πληροφορίες, νοσηλεύτριες φοβήθηκαν μήπως 
τους επιτεθεί και τον άφησαν να το σκάσει μετά τον φόνο 

-Συνελήφθη χθες το βράδυ να περιφέρεται στην Αθηνών – Κορίνθου
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Το ξέσπασμα της μάνας στον κατηγορούμενο: «Πώς μπόρεσες να το κάνεις…»
Σε αστυνομικό κλοιό και υπό δρακόντεια μέτρα ασφαλείας

άνοιξε προχθές, Τρίτη, η αυλαία της αποδεικτικής διαδικασίας
στο Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο του Πειραιά για τον φόνο του
αστυνομικού των ΜΑΤ Γιώργου Λυγγερίδη.

Η ατμόσφαιρα μέσα στη δικαστική αίθουσα
ήταν ιδιαίτερα φορτισμένη με πρωταγωνι-
στές τους γονείς και την αδελφή του αστυνο-
μικού, ο οποίος έχασε τη ζωή του όταν χτυ-
πήθηκε από ναυτική φωτοβολίδα, κατά τη
διάρκεια επεισοδίων με χούλιγκαν του
Ολυμπιακού, έξω από γήπεδο βόλεϊ στην πε-

ριοχή του Ρέντη στις 7 Δεκεμβρίου 2023. Στο
εδώλιο κάθεται ένας 18χρονος, ο οποίος κα-

τηγορείται ότι εκτόξευσε τη ναυτική φωτοβολίδα εναντίον του
αστυνομικού.

Η ένταση κορυφώθηκε όταν κάποια στιγμή ο κατηγορούμε-
νος είπε στους αστυνομικούς ότι δεν αισθάνεται καλά και ζή-
τησε να βγει από τη δικαστική αίθουσα. Τότε η μητέρα του

Γιώργου Λυγγερίδη τούς φώναξε να την αφήσουν να δει τα
μούτρα του. Η Ευγενία Λυγγερίδη ήταν η πρώτη μάρτυρας που
ανέβηκε στο εδώλιο και μίλησε για το αδικοχαμένο παιδί της,
στην ηλικία των 31 χρόνων, ρωτώντας τον κατηγορούμενο πώς
μπόρεσε να το κάνει. Ο πατέρας του αστυνομικού, Θανάσης
Λυγγερίδης, απευθύνθηκε σε δικαστές και ενόρκους ζητών-

τας να δικαιώσουν τη μνήμη του παιδιού του. Αναπάντητο
έμεινε το ερώτημα της αδελφής του αστυνομικού, η οποία ζή-
τησε να μάθει γιατί ο Γιώργος Λυγγερίδης έχασε τη ζωή του με
αυτό τον τρόπο. Όταν στο εδώλιο του μάρτυρα ανέβηκε αστυ-
νομικός ο οποίος ήταν παρών στα επεισόδια τη μοιραία νύχτα,
η ακροαματική διαδικασία διακόπηκε εξαιτίας της αδιαθεσίας
του κατηγορούμενου.

Ο 18χρονος αντιμετωπίζει βαρύτατες κατηγορίες, μεταξύ
άλλων για ανθρωποκτονία, έκρηξη, κατοχή εκρηκτικών και
βιαιοπραγία, με τις επιβαρυντικές περιστάσεις του αθλητικού
νόμου. Όλες οι κατηγορίες αποδίδονται και σε άγνωστους
δράστες.

Ο φόνος του Γιώργου Λυγγερίδη πυροδότησε και μια ακόμα
μεγάλη έρευνα για τη δράση των χούλιγκαν, που οδήγησε σε
167 συλλήψεις και 25 προφυλακίσεις. Έχουν ασκηθεί ποινι-
κές διώξεις ακόμα και σε ηγετικά στελέχη της ΠΑΕ Ολυμπια-
κός για χρηματοδότηση και υποστήριξη εγκληματικής οργά-
νωσης.

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΤΗ ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΤΟΥ ΓΙΩΡΓΟΥ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

Πολικές θερμοκρασίες επικρα-
τούν στη χώρα μας από χθες,
με το έκτακτο δελτίο επιδείνω-

σης καιρού να επικαιροποιείται το με-
σημέρι της Τετάρτης, ενώ η κακοκαιρία
«Coral» μας δείχνει ήδη τα δόντια της. 

Σύμφωνα με την επικαιροποίηση του
δελτίου, από χθες έχουμε σταδιακή
επιδείνωση του καιρού, η οποία θα μας
ταλαιπωρήσει μέχρι και την ερχόμενη
Δευτέρα με έντονο κύμα ψύχους. Η
πτώση της θερμοκρασίας θα είναι βαθ-
μιαία, συνολικά της τάξεως των 8 με 10
βαθμών Κελσίου στη βόρεια και την
ανατολική Ελλάδα, με τις χαμηλότερες
θερμοκρασίες να καταγράφονται το
Σαββατοκύριακο.

Θα επικρατήσουν θυελλώδεις βό-
ρειοι άνεμοι στο Αιγαίο εντάσεως 7 και
τοπικά 8 μποφόρ, ενώ παράλληλα θα
υπάρξουν δύο διαταραχές που θα επη-
ρεάσουν με χιονοπτώσεις, κατά κανό-
να ασθενείς, κυρίως τα βόρεια, τα κεν-
τρικά και ανατολικά ηπειρωτικά καθώς
και τα νησιά του Αιγαίου και την Κρήτη.

Σύμφωνα με όσα ανέφερε σε ανάρ-
τησή του στο Facebook o μετεωρολό-
γος Κλέαρχος Μαρουσάκης, η Αττική
θα επηρεαστεί αρκετά έντονα από αυτά
τα κύματα χιονοπτώσεων και με έμφα-
ση τα ανατολικά, βόρεια, βορειοδυτικά
τμήματα, όπου μπορούμε να διακρί-
νουμε δύο αξιόλογα κύματα μέχρι σή-
μερα το μεσημέρι και το δεύτερο από
το απόγευμα της Παρασκευής και μέ-
σα στο Σάββατο.

Στο μεσοδιάστημα των δύο παραπά-
νω κυμάτων θα υπάρχουν φαινόμενα
κατά κύματα με μικρότερη διάρκεια-
ένταση.

Σύσκεψη υπό τον υπουργό Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
Βασίλη Κικίλια, πραγματοποιήθηκε
χθες το απόγευμα για την κακοκαιρία
«Coral». Στη σύσκεψη συμμετείχαν
εκπρόσωποι της Πυροσβεστικής, της
ΕΛΑΣ, των παραχωρησιούχων αυτοκι-
νητόδρομων, του στρατού, περιφερει-
ών, δήμων, ΔΕΔΔΗΕ και ΑΔΜΗΕ κ.λπ.

Η Γενική Γραμματεία Πολιτικής
Προστασίας (civilprotection.gov.gr)
του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης
και Πολιτικής Προστασίας έχει ενημε-
ρώσει τις αρμόδιες υπηρεσιακά εμ-
πλεκόμενες κρατικές υπηρεσίες, κα-
θώς και τις περιφέρειες και τους δή-
μους της χώρας, ώστε να βρίσκονται
σε αυξημένη ετοιμότητα πολιτικής

προστασίας, προκειμένου να αντιμε-
τωπίσουν άμεσα τις επιπτώσεις από
την εκδήλωση των έντονων καιρικών
φαινομένων.

Δήμος Αθηναίων: Ανοίγει 
δομές και μοιράζει φαγητό

Έκτακτα μέτρα λαμβάνει ο Δήμος
Αθηναίων από χθες το μεσημέρι, στις
15.00, και για όσο χρειαστεί, λόγω των
χαμηλών θερμοκρασιών που θα επι-
κρατήσουν τις επόμενες ημέρες λόγω
της κακοκαιρίας «Coral», σύμφωνα με
τις προγνώσεις της Εθνικής Μετεωρο-
λογικής Υπηρεσίας.

Συγκεκριμένα, ανοίγει η Λέσχη Φι-
λίας του Αγίου Ελευθερίου (Αχαρνών
372) παρέχοντας ασφαλή διαμονή, σί-
τιση και βασικές υπηρεσίες φροντί-
δας. Οι ομάδες street work της Διεύ-
θυνσης Κοινωνικής Αλληλεγγύης του
Δήμου Αθηναίων θα προσφέρουν

στους άστεγους προστασία. Με συνε-
χείς βάρδιες θα επιχειρούν στους δρό-
μους της πόλης, μοιράζοντας ζεστό
τσάι, τρόφιμα, είδη ρουχισμού και
κουβέρτες. Όσοι το επιθυμούν, θα
μπορούν να μετακινηθούν στο Υπνω-
τήριο του Πολυδύναμου Κέντρου
Αστέγων, επί των οδών Αχαρνών και
Λιοσίων.

«Χιονοεπιθέσεις» 
από σήμερα στην Αττική

Τι αποφασίστηκε στη σύσκεψη που έγινε υπό τον υπουργό 
Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Βασίλη Κικίλια

Η ΛΕΥΚΗ ΑΠΕΙΛΗ ΤΗΣ ΚΑΚΟΚΑΙΡΙΑΣ «CORAL» 
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Πώς έφτασε η ΕΛΑΣ
σε 82 συλλήψεις για
παράνομο καζίνο που
λειτουργούσε σε κρυφό
πατάρι στην Αθήνα

Σε σύλληψη 82 ατόμων σε πα-
ράνομο καζίνο που λειτουργούσε
σε κρυφό χώρο στο κέντρο της
Αθήνας προχώρησε η ΕΛΑΣ μετά
από μεγάλη επιχείρηση. Οι εγκέ-
φαλοι του καζίνου είχαν διαμορ-
φώσει στο πατάρι ειδική κρύπτη
συνδεδεμένη με παράπλευρη
έξοδο τόσο για να κρύβονται οι
θαμώνες όσο και για τη διαφυγή
τους σε περίπτωση ελέγχου. Σε
αυτή την κρύπτη εντοπίστηκαν οι
9 εκ των συλληφθέντων.

Επίσης, χρησιμοποιούσαν μέ-
τρα αντιπαρακαλούθησης με τσι-
λιαδόρους, μπουτόν για διάνοιξη
των θυρών και έλεγχο των ατόμων
που εισέρχονταν στο καζίνο και
κάμερες κλειστού κυκλώματος
εσωτερικά και εξωτερικά του κα-
ταστήματος. Μετά από έρευνα
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν: 4
παιχνιδομηχανές, ηλεκτρονική
ρουλέτα, 9 ειδικά διαμορφωμένα
τραπέζια για τη διενέργεια τυχε-
ρών παιγνίων, 13 κάμερες κλει-
στού κυκλώματος, μηχάνημα ανί-
χνευσης πλαστών χαρτονομισμά-
των, 2 ασύρματοι, 41 σκληροί δί-
σκοι, 34 οθόνες και 28 κεντρικές
μονάδες ηλεκτρονικών υπολογι-
στών, το χρηματικό ποσό των 760
ευρώ, τραπουλόχαρτα και μάρ-
κες. Οι συλληφθέντες οδηγήθη-
καν στον αρμόδιο εισαγγελέα.

Την υπόθεση χειρίστηκε προ-
ανακριτικά η Υποδιεύθυνση Δίω-
ξης και Εξιχνίασης Εγκλημάτων
Αθηνών και σε βάρος των ανωτέ-
ρω σχηματίστηκε δικογραφία -
κατά περίπτωση- για παράβαση
της νομοθεσίας περί παιγνίων και
προστασίας δεδομένων προσω-
πικού χαρακτήρα.

Α ναπάντητα παραμένουν τα ερωτήματα
για τις συνθήκες θανάτου του 39χρονου
Βασίλη Καλογήρου, ο οποίος βρέθηκε

νεκρός περίπου 50 μέρες μετά την εξαφάνισή
του στη Λάρισα.
Ελήφθησαν δείγματα για τοξικολογικές και
ιστολογικές εξετάσεις προκειμένου από εκεί-
νες να διερευνηθούν τα αίτια του θανάτου και να
καταλήξουν οι ειδικοί σε ασφαλές συμπέρα-
σμα. Σημειώνεται ότι και η οικογένεια του
39χρονου άνδρα έχει ορίσει δικιά της ιατροδι-
καστή.
Με βάση τα έως τώρα ευρήμα-
τα πάντως φαίνεται ότι ο θάνα-
τος του γιου της εισαγγελέως
Εφετών Λάρισας επήλθε λί-
γες μέρες μετά τη δήλωση της
εξαφάνισής του. Έτσι, μετά
και την ιατροδικαστική εξέτα-
ση στη σορό του που βρέθηκε σε προχωρημένη
σήψη, γεγονός που δυσκολεύει το έργο των ει-
δικών, είναι ανοιχτές και οι τρεις εκδοχές: αυτή
του δυστυχήματος, της αυτοκτονίας και της εγ-
κληματικής ενέργειας με ασφυκτικό θάνατο ή
στραγγαλισμό.

Το χρονικό της εξαφάνισης
Δύο μέρες πριν από την Πρωτοχρονιά ο 39χρο-
νος Βασίλης Καλογήρου φεύγει το απόγευμα
από το πατρικό του σπίτι στη Λάρισα για τον πε-
ρίπατό του μέχρι τις όχθες του Πηνειού, όπως
έκανε συχνά. Ήταν όμως η πρώτη φορά που δεν
πήρε μαζί του το κινητό του. Οι ώρες περνούν
και ο Βασίλης δεν επιστρέφει στο σπίτι του. Οι

συγγενείς του ανήσυχοι ειδοποιούν τις Αρχές
και αμέσως ξεκινά μια αγωνιώδης αναζήτηση
για την τύχη του 39χρονου ψυχολόγου. Επί 20
ολόκληρες μέρες ΕΜΑΚ, drones, σωστικά συ-
νεργεία, ακόμη και ειδικά εκπαιδευμένοι σκύ-
λοι οργώνουν κάθε μέρα την ευρύτερη περιοχή
του Πηνειού αναζητώντας και το παραμικρό
ίχνος του. Τον αναζητούν ακόμη και σε μονα-
στήρια. Συγγενείς και φίλοι του από την πρώτη
στιγμή απέκλειαν το ενδεχόμενο της αυτοκτο-
νίας. Μάλιστα, έλεγαν πως τον τελευταίο καιρό

πριν εξαφανιστεί ήταν ιδιαίτε-
ρα χαρούμενος, καθώς είχε
κάνει ένα νέο επαγγελματικό
ξεκίνημα σε σχολείο της Κα-
στοριάς, όπου είχε εγκατα-
σταθεί μόνιμα.

Πώς βρέθηκε η σορός
Τη μέρα που εξαφανίστηκε φορούσε γυαλιά
μυωπίας και ένα μπλε σκούρο μπουφάν. Αυτά τα
οποία βρέθηκαν στη σορό που εντοπίστηκε σε
δύσβατο σημείο στον Τίρναβο και αναγνώρισε η
μητέρα του. Πενήντα μέρες μετά την εξαφάνισή
του ο 39χρονος βρέθηκε νεκρός σε έναν λόφο
της Περαχώρας στην περιοχή του Τιρνάβου.
Κτηνοτρόφος που έχει τη στάνη του στην περιο-
χή εντόπισε τη σορό του 39χρονου σε προχωρη-
μένη σήψη πάνω από το ποιμνιοστάσιο σε ένα
βραχώδες σημείο με σχετικά δύσκολη πρόσβα-
ση.
Χθες έγινε σε κλίμα οδύνης η κηδεία του
39χρονου, ενώ επικήδειο εκφώνησε ο θείος
του, ο οποίος μίλησε για δολοφονία.

Τα τρία σενάρια για
την αιτία θανάτου

του Βασίλη Καλογήρου ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΤΟ ΜΑΤΙ
Ποιους κατηγόρησε 
για το χάος ο τότε γγ
Πολιτικής Προστασίας
Ιωάννης Καπάκης

Ευθύνες σε όλους, από την Πυροσβεστι-
κή και το υπουργείο Τύπου μέχρι τους δη-
μάρχους και την περιφέρεια, μοίρασε χθες
στη δίκη για τη φονική πυρκαγιά στο Μάτι ο
τότε γενικός γραμματέας Πολιτικής Προ-
στασίας Ιωάννης Καπάκης, ο οποίος επι-
χείρησε να αντικρούσει τις σε βάρος του
κατηγορίες.

Το στέλεχος της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
εξέφρασε τα συλλυπητήριά του για τους
νεκρούς και τους τραυματίες που άφησε
πίσω της η πύρινη λαίλαπα. Ισχυρίστηκε ότι
εκείνη την περίοδο η Πολιτική Προστασία
«δεν είχε επιτελικές δυνάμεις», επισημαί-
νοντας ότι τη διαχείριση καταστροφών την
είχαν ο Στρατός και η Πυροσβεστική, ενώ
τα έργα και τις δράσεις για δασικές πυρκα-
γιές απέδωσε σε δήμους και περιφέρεια.

Ο κατηγορούμενος, απολογούμενος για
την κατηγορία ότι οι πολίτες δεν ενημερώ-
θηκαν έγκαιρα, ισχυρίστηκε ότι «για την
ενημέρωση πολιτών την αρμοδιότητα είχε
η Ειδική Γραμματεία Επικοινωνιακής Δια-
χείρισης, δηλαδή το υπουργείο Τύπου και
Ενημέρωσης», ενώ επέρριψε ευθύνες και
στον τότε αρχηγό της Πυροσβεστικής: «Ο
κ. Ματθαιόπουλος δεν μας έθεσε θέμα
αναγκαιότητας ενημέρωσης».

Ο Ιωάννης Καπάκης στην απολογία του
αποκάλυψε το χάος που επικρατούσε,
αφού αποδίδοντας ευθύνες στην Πυρο-
σβεστική υποστήριξε ότι «αυτή κρίνει αν
θα ενημερώσει για απομάκρυνση ή θα εί-
ναι καλύτερα να μην ενημερώσει. Ακόμη
και σήμερα δεν γνωρίζουμε τι πραγματικά
έγινε. Από πού έφυγαν αυτοί οι άνθρωποι,
πώς κινήθηκαν και τι θα γινόταν αν είχαν
κινηθεί διαφορετικά. Δεν έχουμε επίσημη
έκθεση για αυτό».

Δίνοντας εξηγήσεις γιατί δεν εφαρμό-
στηκε σχέδιο οργανωμένης απομάκρυν-
σης, υποστήριξε ότι η νομοθεσία δίνει αυτή
την αρμοδιότητα στον δήμο και αν εμπλέ-
κονται περισσότεροι δήμοι, τότε αναλαμ-
βάνει η περιφέρεια. Είπε χαρακτηριστικά
ότι «ο νομοθέτης θέλει τέτοιου είδους απο-
φάσεις να λαμβάνονται επί του πεδίου. Εί-
μαι ο μόνος που δεν ήμουν στο πεδίο».

Κωνσταντίνος Γεώργιζας

Κηδεύτηκε χθες ο 39χρονος
άνδρας, ωστόσο παραμένει 

το θρίλερ για το πώς βρέθηκε
πεθαμένος 50 μέρες 

μετά την εξαφάνισή του



Α
θώα κρίθηκε μια γυναίκα 41 ετών, η οποία παραπέμ-
φθηκε να δικαστεί στο Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο Θεσ-
σαλονίκης κατηγορούμενη για τον θάνατο του νεογνού

της, μόλις 45 ημερών, έπειτα από νοσηλεία σε νοσοκομείο τον
Οκτώβριο του 2019.

Σύμφωνα με τη δικογραφία, αντιμετώπιζε την κατηγορία της
ανθρωποκτονίας με ενδεχόμενο δόλο, πράξη όμως που δεν επι-
βεβαιώθηκε. Γιατροί που κατέθεσαν ως μάρτυρες απέκλεισαν
το ενδεχόμενο ο θάνατος του νεογνού να ήταν αποτέλεσμα κα-
κοποιητικής συμπεριφοράς, ενώ ούτε τα ιατροδικαστικά ευρή-
ματα φανέρωσαν ίχνη κακοποίησης.

«Δεν πιστεύω ότι κάποιος χτύπησε το παιδί ή ότι υπήρξε πρό-
θεση», κατέθεσε χαρακτηριστικά η παιδίατρος του νοσοκομείου
που ανέλαβε να εξετάσει το αγοράκι αμέσως μετά τη διακομιδή

του. Την εκδοχή του θανάτου από παθολογικά αίτια προέκρινε
ως επικρατέστερη ο νευροχειρουργός του ίδιου νοσοκομείου
εξεταζόμενος από το δικαστήριο.

«Είμαι μια μαμά και για εμένα είναι πολύ βαρύ αυτό που έγινε.
Δεν έχω χτυπήσει ποτέ τα παιδιά μου», απολογήθηκε η γυναίκα,
μητέρα τεσσάρων παιδιών. Υποστήριξε δε ότι ο θάνατος του παι-
διού της πιθανώς προήλθε από έλλειψη βιταμίνης Κ, κάτι που η
ίδια αγνοούσε.

Όπως εξήγησαν στο δικαστήριο μάρτυρες γιατροί, η έλλειψη
βιταμίνης Κ μπορεί να προκαλέσει αιμορραγική νόσο και να οδη-
γήσει σε εσωτερικές αιμορραγίες, ακόμη και στον εγκέφαλο.
Προληπτικά χορηγείται μετά τη γέννα ενέσιμη βιταμίνη Κ, μέτρο
που μειώνει δραστικά τον κίνδυνο επιπλοκών, αλλά δεν συνέβη
στην περίπτωση αυτή. Η αθωωτική απόφαση ήταν ομόφωνη.
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Για πού ετοιμάζει βαλίτσες
ο Θόδωρος Καράογλου

Στη Βιέννη θα μεταβεί ο βουλευτής Β’ Θεσσαλο-
νίκης της Νέας Δημοκρατίας Θόδωρος Καράογλου
για να συμμετάσχει στις εργασίες της Χειμερινής
Ολομέλειας της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης
του Οργανισμού για την Ασφάλεια και τη Συνεργα-
σία στην Ευρώπη, που θα πραγματοποιηθούν στις
20 και 21 Φεβρουαρίου. Ο κ. Καράογλου θα εκπρο-
σωπήσει τη Βουλή των Ελλήνων στη 2η Γενική
Επιτροπή της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του
ΟΑΣΕ και θα συμμετέχει σε ανοιχτή συζήτηση των
μελών της Επιτροπής με θέμα «Κλιματική μετανά-
στευση στην περιοχή του ΟΑΣΕ».

Σύσκεψη με Ραγκούση

Ο υπεύθυνος Πολιτικού Σχεδιασμού του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Γιάννης Ραγκούσης βρέθηκε στη Θεσσαλονί-
κη και προήδρευσε σε οργανωτική σύσκεψη στα
γραφεία του κόμματος. Παρόντα ήταν τα μέλη
του κόμματος των Οργανώσεων Μελών και των
Νομαρχιακών Β’ Θεσσαλονίκης, Κιλκίς και Πέλ-
λας. Παρά την έλλειψη στελεχικού δυναμικού -
καθώς πολλές ΟΜ δεν έχουν πλέον μέλη- τα το-
πικά στελέχη γέμισαν την αίθουσα θέλοντας να
στείλουν μήνυμα επανασυσπείρωσης και ανα-
σύνταξης του κόμματος. Στη σύσκεψη συμμετεί-
χε και το μέλος της Πολιτικής Γραμματείας Ελέ-
νης Συμεωνίδου.

Ενοικιάζονται αναψυκτήρια
του Δήμου Θεσσαλονίκης

Σε δημοπρασία βγαίνουν τις επόμενες μέρες
δύο αναψυκτήρια σε δημοφιλείς υπαίθριους χώ-
ρους του Δήμου Θεσσαλονίκης. Πρόκειται για το
αναψυκτήριο στο πάρκο Πεδίο του Αρέως και στη
Βίλα Μπιάνκα, με τη δημοτική αρχή να τονίζει πως
μέσα στις προτεραιότητες είναι η άμεση επαναμί-
σθωσή τους. Για τα γυάλινα περίπτερα της Νέας
Παραλίας δεν υπήρξε ούτε αυτήν τη φορά ενδια-
φερόμενος, ωστόσο θα γίνουν και πάλι όλες οι
απαραίτητες κινήσεις από τον δήμο για να μη χά-
νονται έσοδα.

Τοποθετείται το γλυπτό για
τα Τέμπη στη Νέα Παραλία

Με εντατικό ρυθμό προχωρούν οι εργασίες
στον κήπο του Απογευματινού Ήλιου στη Νέα Πα-
ραλία της Θεσσαλονίκης για την τοποθέτηση του
γλυπτού «Το δέντρο της μνήμης», αφιερωμένο
στα θύματα του τραγικού δυστυχήματος των Τεμ-
πών. Τα αποκαλυπτήρια του γλυπτού θα γίνουν
στις 2 Μαρτίου με αφορμή τη συμπλήρωση δύο
ετών από το βράδυ της μετωπικής σύγκρουσης
των δύο τρένων, όπου χάθηκαν 57 άνθρωποι.

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Ομόφωνα αθώα η μητέρα που κατηγορήθηκε
για τη δολοφονία του βρέφους της

Ποιοι βουλευτές απουσίαζαν από την επίσκεψη του πρωθυπουργού
Απαρτία καταγράφηκε στην επίσκεψη του πρωθυπουργού στη

Θεσσαλονίκη. Σχεδόν όλοι οι βουλευτές περίμεναν από νωρίς τον
Κυριάκο Μητσοτάκη στο εργοτάξιο του FlyOver, πλην ενός, του
Στράτου Σιμόπουλου, ο οποίος όμως δικαιολόγησε την απουσία

του καθώς συμμετείχε στη Διάσκεψη των Προέδρων της Βουλής.
Απουσία μπήκε και στον υφυπουργό Υγείας Δημήτρη Βαρτζόπου-
λο, ο οποίος συνόδευσε τον υπουργό Άδωνι Γεωργιάδη σε αιφνι-
διαστική επίσκεψη στο Νοσοκομείο «Παπανικολάου».

Τι έγραψε στο βιβλίο
επισκεπτών της ΧΑΝΘ
ο Κυριάκος Μητσοτάκης

Ιδιαίτερα συγκινη-
μένος επισκέφτηκε ο
Κυριάκος Μητσοτά-
κης τη ΧΑΝΘ, όπου
τον υποδέχτηκαν η
διοίκηση της Αδελ-
φότητας αλλά και οι

φίλοι του από το γκρουπ με το οποίο βρέθη-
κε στην Αμερική το 1982. Ο πρωθυπουργός
έριξε μερικά... σουτάκια στις μπασκέτες
του ιστορικού κλειστού γηπέδου της ΧΑΝΘ,
ενώ όταν επισκέφτηκε το αθλητικό μουσείο
υπέγραψε στο βιβλίο επισκεπτών: «Μια ιδι-
αίτερη επίσκεψη συναισθηματικά φορτι-
σμένη. Η ΧΑΝΘ θα είναι για πάντα ένα ση-
μαντικό κομμάτι της ζωής μου. Ευχαριστώ
για όλα όσα κάνετε».

Η Ντόρα για τον Πέτρο
Απόλυτη σιωπή στο ακροατήριο του Th-

essaloniki Summit την ώρα της τοποθέτη-
σης της Ντόρας Μπακογιάννη, η οποία κά-
λεσε την Ευρώπη να ξυπνήσει. Η έμπειρη
πολιτικός δεν έφυγε από την αίθουσα όταν
ολοκληρώθηκε η συμμετοχή της στο πά-
νελ, θέλοντας να ακούσει τον αρχηγό της
αξιωματικής αντιπολίτευσης Νίκο Ανδρου-
λάκη. Αποχωρώντας αργότερα συμμετείχε
σε ένα πηγαδάκι με τον Πέτρο Παππά και
τον Θανάση Γλαβίνα. «Εσένα θα σε ανακοι-
νώσει την άλλη εβδομάδα. Υπάρχουν και
ζητήματα τακτικής. Έτσι είναι. Ladies first»,
σχολίασε απευθυνόμενη στον ανεξάρτητο
βουλευτή, ο οποίος την επιβράβευσε για
την ομιλία της και δήλωσε φεντεραλιστής. 

Την περιμένουν 
στο κόμμα

Τις επισκέψεις της Ράνιας Θρασκιά σε
Νομαρχιακή και Τοπικές Οργανώσεις περι-
μένουν τα τοπικά στελέχη ώστε να την κα-
λωσορίσουν με τη σειρά τους στο κόμμα. Οι
επαφές μέχρι σήμερα της νέας βουλευτού
του ΠΑΣΟΚ ήταν με τον ίδιο τον πρόεδρο
Νίκο Ανδρουλάκη και όχι με τα τοπικά στε-
λέχη ή τη βάση του κόμματος. Αρκετοί είναι
αυτοί που περιμένουν να εγγραφεί το επό-
μενο διάστημα και σε μια τοπική οργάνωση
ώστε να γίνει και επίσημα μέλος του κόμ-
ματος όπως συνηθίζεται.
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Ένας τόνος κρέας 
για την Αθηναϊκή
Τσικνοπέμπτη

«Τρικούβερτο» γλέντι στήνει ο Δήμος Αθηναίων,
με την επιμέλεια του Οργανισμού Πολιτισμού, Αθλη-
τισμού και Νεολαίας (ΟΠΑΝΔΑ), για τον εορτασμό
της σημερινής Τσικνοπέμπτης. Φέτος, για πρώτη
φορά, το γλέντι θα αρχίσει το μεσημέρι στη Βαρβά-
κειο Αγορά και θα συνεχιστεί μέχρι το βράδυ στην
πλατεία Κοτζιά, έξω από το εμβληματικό δημαρχείο
της πρωτεύουσας. Για το παραδοσιακό τσίκνισμα
στην πλατεία της Βαρβακείου Αγοράς θα μοιραστούν
εντελώς δωρεάν ένας τόνος κρέας, ζουμερά σου-
βλάκια και λαχταριστοί μεζέδες σε όλους όσους
βρεθούν εκεί. Η Φιλαρμονική Ορχήστρα Δήμου
Αθηναίων και το Εργαστήρι Ελληνικής Μουσικής θα
αναλάβουν τη διασκέδαση των πολιτών.

Διαγραφή οφειλών για
παλαιά πρόστιμα δήμων

Λήγει στις 14 Μαρτίου 2025 η παράταση που δό-
θηκε στην προθεσμία υποβολής αίτησης ρύθμισης
οφειλών σε δήμους και περιφέρειες με το άρθρο
38 του πρόσφατα ψηφισθέντος νόμου 5176/2025
(ΦΕΚ Α 17), όπως είχε ζητήσει και ο Συνήγορος του
Πολίτη με έγγραφό του προς το υπουργείο Εσωτε-
ρικών. Επιπλέον, ο Συνήγορος σε νέα ανακοίνωσή
του αναφέρει ότι «εξακολουθεί να παρεμβαίνει ζη-
τώντας τη διαγραφή των οφειλών για παλαιά πρό-
στιμα τα οποία έχουν βεβαιωθεί μετά το πέρας της
τριετούς αποσβεστικής προθεσμίας, κατά παράβα-
ση του άρθρου 71 του ν. 542/1977 και των οδηγιών
του 17729/23.02.2024 εγγράφου του υπουργείου
Εσωτερικών». Προς τούτο, δε, αναφέρει πως στη
συντριπτική πλειοψηφία τους, οι δήμοι προβαίνουν
στις παραπάνω διαγραφές οφειλών, ενώ ελάχιστοι
είναι εκείνοι που τηρούν άκαμπτη πολιτική.

Δέκα Πολυκέντρα
Ανταποδοτικής
Ανακύκλωσης στο Π. Φάληρο

Στην ενίσχυση της ανακύκλωσης και την ευαισθη-
τοποίηση των κατοίκων της πόλης αποσκοπεί η σύμ-
βαση που υπέγραψε ο Δήμος Παλαιού Φαλήρου με
την εταιρεία περιβαλλοντικής διαχείρισης ΤΕΧΑΝ,
παρουσία του διευθύνοντος συμβούλου Παναγιώτη
Μούργου. Με την υπογραφείσα σύμβαση, ο δήμος
αποκτά δέκα σύγχρονα Πολυκέντρα Ανταποδοτικής
Ανακύκλωσης, τα οποία θα τοποθετηθούν σε στρατη-
γικά επιλεγμένα σημεία της πόλης και θα ανακυκλώ-
νουν πλαστικές, αλουμινένιες και γυάλινες συσκευα-
σίες, καθώς και χαρτόνι. «Η ενίσχυση της ανακύκλω-
σης αποτελεί προτεραιότητα για τον δήμο μας. Με την
εγκατάσταση των νέων Πολυκέντρων Ανταποδοτικής
Ανακύκλωσης, δίνουμε στους πολίτες ένα ακόμη ερ-
γαλείο για να συμβάλουν ενεργά στην προστασία του
περιβάλλοντος και να κάνουμε το Παλαιό Φάληρο
έναν πιο καθαρό, πιο πράσινο και πιο βιώσιμο δήμο»,
δήλωσε ο δήμαρχος Γιάννης Φωστηρόπουλος.

Δωρεάν στέγαση σε 200 οικογένειες 
των Κυκλάδων προσφέρει ο Δήμος Αθηναίων

Δωρεάν διαμονή σε 200 οικογένειες από τις
σεισμόπληκτες Κυκλάδες, σε συνεργασία με τη
μη κερδοσκοπική Airbnb.org, προσφέρει ο Δή-
μος Αθηναίων σε καταλύματα της πόλης των
Αθηνών. Υπενθυμίζεται πως, από την πρώτη στιγ-
μή, ο Δήμος Αθηναίων άνοιξε τις Παιδικές Κατα-
σκηνώσεις στον Άγιο Ανδρέα όπου φιλοξενούν-
ται ήδη 130 άτομα. «Βοηθάμε έμπρακτα τους συ-
νανθρώπους μας που δοκιμάζονται από τις σεισμικές δονήσεις», τόνισε ο δήμαρχος
Αθηναίων Χάρης Δούκας. Ο Κριστόφ Γκόρντερ, εκτελεστικός διευθυντής του
Airbnb.org, ανέφερε: «Η ικανότητά μας να συνεργαστούμε γρήγορα με τον Δήμο Αθη-
ναίων για να προσφέρουμε δωρεάν στέγαση έκτακτης ανάγκης σε όσους έχουν επη-
ρεαστεί από τους σεισμούς στις Κυκλάδες σημαίνει ότι θα μπορέσουμε να εξυπηρετή-
σουμε οικογένειες που το έχουν περισσότερο ανάγκη».

Υ
ποχρεωτική παρα-
μονή σε ανταποδο-
τικές υπηρεσίες

των Οργανισμών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης (ΟΤΑ)
προβλέπει σχετική τρο-
πολογία στο νομοσχέδιο
του υπουργείου Πολιτι-
σμού αναφορικά με τη με-
τάταξη υπαλλήλων εντός
του ίδιου ΟΤΑ μετά την
πάροδο πενταετίας από
τον διορισμό σε ανταπο-
δοτικές υπηρεσίες.

Συγκεκριμένα, υπάλληλοι που προσλήφθη-
καν σε θέσεις υπηρεσιών ανταποδοτικού χαρα-
κτήρα των ΟΤΑ Α’ βαθμού και των Νομικών τους
Προσώπων, «δεν αποσπώνται, μετακινούνται,
μετατάσσονται, εάν δεν παρέλθουν επτά χρόνια
τουλάχιστον από διορισμό ή την πρόσληψή
τους. Εξαιρούνται: α) οι αποσπάσεις για λόγους
υγείας και συνυπηρέτησης, β) οι αμοιβαίες με-
τατάξεις, σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 7

και άρθρο 10 του ν. 4440/2016 και γ) οι μετατά-
ξεις σύμφωνα με τα άρθρα 75 και 76 του Κώδικα
Κατάστασης Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλ-
λήλων (ν. 3584/2007, Α’ 143) σε ΟΤΑ Α’ βαθμού
με πληθυσμό έως δέκα χιλιάδες κατοίκους,
εφόσον έχουν παρέλθει τουλάχιστον πέντε έτη
από διορισμό. Το παρόν άρθρο καταλαμβάνει
και υπαλλήλους που προσλήφθηκαν σύμφωνα
με την υπ’ αρ. 3Κ/2018 προκήρυξη του ΑΣΕΠ».

Συνέργειες ΕΕΤΑΑ 
- Δημοτικών Συμβουλίων Νέων

Η πρώτη διαδικτυακή συνάντηση για κοινές δράσεις και συνέργειες για το
2025 της Ελληνικής Εταιρείας Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης (ΕΕ-
ΤΑΑ) και των 20 Δημοτικών Συμβουλίων Νέων που έχουν συγκροτηθεί σε όλη
τη χώρα πραγματοποιήθηκε την περασμένη Πέμπτη 13 Φεβρουαρίου. Στη συ-
νάντηση συμμετείχαν εκπρόσωποι από 18 Δημοτικά Συμβούλια Νέων, συνο-
λικά 40 νέοι και νέες της χώρας, ο γενικός γραμματέας Δημογραφικής και
Στεγαστικής Πολιτικής του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας
Κωνσταντίνος Γλούμης-Ατσαλάκης και ο διευθύνων σύμβουλος της ΕΕΤΑΑ
Αναστάσιος Μαυρίδης. Η Διεύθυνση Έρευνας, Εκπαίδευσης και Διά Βίου
Μάθησης της ΕΕΤΑΑ παρουσίασε την ηλεκτρονική πλατφόρμα συνεργασίας
«Δημοτικά Συμβούλια Νέων», που θα αποτελεί έναν διαδικτυακό χώρο επι-
κοινωνίας, συνεργασίας και συνέργειας των Δημοτικών Συμβουλίων Νέων, η
εκκίνηση λειτουργίας της οποίας προβλέπεται στο τέλος Μαρτίου 2025.

Αυξημένα προσόντα για οδηγούς δημοτικών οχημάτων
Πιστοποιητικό Επαγγελματικής Ικανό-

τητας (ΠΕΙ), αρχικής επιμόρφωσης για τη
μεταφορά επιβατών ή εμπορευμάτων,
οφείλουν να έχουν οι οδηγοί που «οδη-
γούν δημοτικά οχήματα», σύμφωνα με σα-
φή και επείγουσα εγκύκλιο του υπουργεί-
ου Μεταφορών. Συγκεκριμένα, οι δημοτι-
κές αρχές οφείλουν να απαιτούν από τους
οδηγούς τους άδεια οδήγησης αντίστοιχης

κατηγορίας (C1, C, D1, D, C1E, CE, D1E, DE) και επιπλέον: Επικαιροποιημένο ΠΕΙ, το οποίο ισχύει
για πέντε χρόνια και να ανανεώνεται. Δελτίο τεχνικού ελέγχου ή βεβαίωση καταλληλόλητας του
οχήματος από τις αρμόδιες υπηρεσίες. Οι δημοτικές υπηρεσίες οφείλουν να ελέγχουν ότι τα οχή-
ματα που χρησιμοποιούνται για εκπαιδευτικούς ή επαγγελματικούς σκοπούς διαθέτουν την κα-
τάλληλη τεχνική πιστοποίηση. Σε περίπτωση που ο δήμος δεν επιβάλλει τις παραπάνω αναφερό-
μενες απαιτήσεις, θα φέρει ακέραιη την ευθύνη για τυχόν νομικά ή ασφαλιστικά ζητήματα.

Τροπολογία για μετατάξεις 
υπαλλήλων εντός του ίδιου ΟΤΑ

Έκθεση με τίτλο «7»
στο Εκθεσιακό Κέντρο
Δήμου Ηλιούπολης 

Επτά καλλιτέχνες ενώνουν τις δυνάμεις τους και
διοργανώνουν την έκθεση έργων γλυπτικής, χειροτε-
χνίας, ζωγραφικής, λόγου & εικαστικής φωτοσάρωσης
με τίτλο «7» στο Εκθεσιακό Κέντρο Δήμου Ηλιούπολης
(λεωφ. Ειρήνης 14-16 & Αλκιβιάδου στην πλατεία Φλέ-
μινγκ) από τις 24 Φεβρουαρίου έως τις 2 Μαρτίου 2025.
Η έκθεση θα είναι ανοιχτή καθημερινά 11.00-13.00 το
πρωί και 17.30-20.30 το απόγευμα. Οι επτά καλλιτέχνες
που διοργανώνουν την έκθεση είναι οι παρακάτω: Δημή-
τρης Αποστόλου, Οδυσσέας Γαλανάκης, Ιωάννης Δημη-
τριάδης, Δημήτρης Κιλκής, Αγάπη Κουρμπέλη, Ηλίας
Ρούσης, Γιώργος Σαράντης. 

Ανακαινίστηκε πλήρως 
ο Δημοτικός Παιδικός 
Σταθμός Ερυθρών 

Ολοκληρώθηκαν οι απαραίτητες εργασίες ανακαίνι-
σης, στον Δημοτικό Παιδικό Σταθμό Ερυθρών, στον Δή-
μο Μάνδρας-Ειδυλλίας. Η ανακατασκευή και αναβάθμι-
ση των κτηριακών υποδομών των Δημοτικών Βρεφονη-
πιακών και Παιδικών Σταθμών του Δήμου Μάνδρας-Ει-
δυλλίας είναι έργο απαραίτητο και καθοριστικής σημα-
σίας για την εύρυθμη λειτουργία τους. «Κάνουμε πρά-
ξεις τις δεσμεύσεις μας, με την πραγματοποίηση ενός
έργου μεγάλης σημασίας, με την ολοκλήρωση των απα-
ραίτητων εργασιών του Βρεφονηπιακού Σταθμού Ερυ-
θρών», δήλωσε ο δήμαρχος Αρμόδιος Δρίκος.

Πανελλήνιο Συμπόσιο
Επικούρειας Φιλοσοφίας 
στην Παλλήνη 

Ολοκληρώθηκε το Πανελλήνιο Συμπόσιο Επικούρει-
ας Φιλοσοφίας που πραγματοποιήθηκε για 15η χρονιά
στην Παλλήνη, τόπο καταγωγής του φιλοσόφου Επίκου-
ρου. Στο διήμερο συμπόσιο μίλησαν σημαντικές προσω-
πικότητες, φίλοι της επικούρειας φιλοσοφίας, μεταξύ
των οποίων εγνωσμένου κύρους ακαδημαϊκοί. «Το συμ-
πόσιο δεν είναι απλώς μια ακαδημαϊκή συζήτηση, αλλά
μια ευκαιρία να εμβαθύνουμε σε έναν τρόπο ζωής. Η
επικούρεια φιλοσοφία μας διδάσκει ότι η ευτυχία δεν
βρίσκεται στην υπερβολή και την αλόγιστη επιδίωξη
πλούτου ή δόξας, αλλά στην κατανόηση των πραγματι-
κών μας αναγκών, στην αυτάρκεια, στη φιλία και στην
απαλλαγή από τους φόβους που μας δεσμεύουν», τόνισε
ο δήμαρχος οικοδεσπότης Χρήστος Αηδόνης.



Γ
ενναίο πακέτο στήριξης των πα-
ραμεθόριων περιοχών της χώ-
ρας, ύψους 900 εκατ. ευρώ, ξεκι-

νά να υλοποιεί η κυβέρνηση το προσε-
χές διάστημα και έως το τέλος του 2026,
δίνοντας έμφαση κυρίως στις επενδύ-
σεις στον τομέα της βιομηχανίας. 

Ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεο-
δωρικάκος παρουσίασε την πολιτική για
τη βιομηχανία στο Thessaloniki Summit

2025, δίνοντας το σήμα για την
υλοποίηση μεγάλων επενδύσεων
μέσω του αναπτυξιακού νόμου σε
Μακεδονία, Θράκη, Βόρειο Αιγαίο
και ένα τμήμα της Ηπείρου. Στις
περιφέρειες αυτές αναμένεται να
πέσει ζεστό χρήμα για επιχορηγή-
σεις, ενώ γενναίες θα είναι και οι
φοροαπαλλαγές. Οι χρηματοδοτή-

σεις και διευκολύνσεις αφορούν έξι κα-
θεστώτα για τη μεταποίηση, με ιδιαίτερη
μέριμνα για την ενίσχυση επενδύσεων
άνω των 2 εκατ. ευρώ στις παραμεθό-
ριες περιοχές.

Όπως δήλωσε ο κ. Θεοδωρικάκος,
στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας
έχουν ήδη ανακοινωθεί εγκρίσεις από
τους προηγούμενους δύο κύκλους με-
ταποίησης που αφορούν 67 επενδυτικά
σχέδια προϋπολογισμού 210 εκατ. ευρώ,
τα οποία επιχορηγούνται ή έχουν φορο-
απαλλαγές ύψους 97 εκατ. ευρώ. Μάλι-
στα, η Κεντρική Μακεδονία από αυτά τα
δύο καθεστώτα μεταποίησης είχε τη με-
ρίδα του λέοντος.

Το καλοκαίρι η ολοκλήρωση
των δύο μεγάλων κέντρων logistics

Ο υπουργός Ανάπτυξης αναφέρθηκε
και στο ζήτημα της εφοδιαστικής αλυσί-
δας, επισημαίνοντας πως είναι σε πλήρη
εξέλιξη η εθνική στρατηγική και δύο με-
γάλα έργα κέντρων logistics αναμένεται

να ολοκληρωθούν το καλοκαίρι. Το ένα
στο στρατόπεδο Γκόνου στη Θεσσαλονί-
κη 500 στρεμμάτων και το δεύτερο στην
Αθήνα στην περιοχή της Φυλής, που θα
βοηθήσει να λυθεί το χωροταξικό πρό-
βλημα στο Λεκανοπέδιο. 

Επιπλέον, το επόμενο διάστημα θα
υπάρξουν νομοθετικές πρωτοβουλίες
για την πολιτική ποιότητας των υπηρε-
σιών και των προϊόντων, καθώς επίσης
για την επέκταση και την αναβάθμιση
των βιομηχανικών εγκαταστάσεων στην
Αττική. Θα ακολουθήσουν άλλες δύο νο-
μοθετικές παρεμβάσεις εντός του διμή-
νου, οι οποίες, όπως δήλωσε ο κ. Θεο-
δωρικάκος, αφορούν την απλοποίηση
του επιχειρηματικού περιβάλλοντος σε
σειρά επαγγελματικών και επιχειρημα-
τικών δραστηριοτήτων, ώστε να μειωθεί
επιπλέον 25% το διοικητικό βάρος.

Ο υπουργός Ανάπτυξης ανέφερε ότι
για την έρευνα και την καινοτομία θα
διατεθούν πάνω από 500 εκατ. ευρώ
ώστε να αναβαθμιστούν οι υλικοτεχνι-
κές υποδομές των προγραμμάτων. Μά-
λιστα, θα διατεθούν πάνω από 300 εκατ.
ευρώ για το πρόγραμμα «Ερευνώ - Και-
νοτομώ» που φέρνει πιο κοντά τις επι-
χειρήσεις με την ερευνητική κοινότητα.
Τέλος, ο κ. Θεοδωρικάκος ανακοίνωσε
τη στήριξη της εφαρμοσμένης έρευνας
και της καινοτομίας κάνοντας ειδική
μνεία στο Τεχνολογικό Πάρκο 4ης Γε-
νιάς ThessINTEC, το μεγαλύτερο έργο
στο πλαίσιο του Ταμείου Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας.
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Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Πακέτο 900 εκατ. ευρώ μέσω
αναπτυξιακού στην παραμεθόριο

Τι ανακοίνωσε  ο Τάκης Θεοδωρικάκος 
στο Thessaloniki Summit 2025
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Επιπλέον 6.000 άνεργοι ηλικίας 55-74 ετών απο-
κτούν τη δυνατότητα διορισμού σε φορείς του Δημο-
σίου, καθώς η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης επε-
κτείνει το σχετικό πρόγραμμα που ήδη είχε προκη-
ρύξει.
Πιο συγκεκριμένα, οι άνεργοι θα προσληφθούν σε
δήμους, δημοτικές ενότητες, περιφέρειες και Νομι-
κά Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου υπό την προϋπόθεση
ότι οι άνω των 67 ετών δεν πρέπει να έχουν συμπλη-
ρώσει τον απαιτούμενο χρόνο για θεμελίωση συντα-
ξιοδοτικού δικαιώματος. Το πρόγραμμα έχει προϋπο-
λογισμό 108 εκατ. ευρώ και θα καλυφθεί εξολοκλή-
ρου από τον προϋπολογισμό της ΔΥΠΑ, ενώ η διάρ-
κεια της επιχορήγησης ορίζεται σε 12 μήνες. Το ποσό
της μηνιαίας επιχορήγησης ανέρχεται στο 75% του μι-
σθολογικού και μη μισθολογικού κόστους με ανώτατο

όριο τα 750 ευρώ, ενώ το πρόσθετο 25% θα καλύπτεται
από τον φορέα υποδοχής. Σε κάθε φορέα ο αριθμός
του προσωπικού που θα προσληφθεί μέσω του εν λό-
γω προγράμματος δεν μπορεί να υπερβαίνει το 15%

του μόνιμου και προσωρινού προσωπικού του φορέα
κατά τη στιγμή της αίτησης. Μέχρι σήμερα μέσω του
προγράμματος της ΔΥΠΑ για απασχόληση ανέργων 55
ετών και άνω έχουν προσληφθεί 26.500 άτομα.
Σύμφωνα με την υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως, «το συγκεκριμένο
πρόγραμμα 55 ετών και άνω, το οποίο υλοποιείται
σε συνεργασία με το υπουργείο Οικονομικών, έχει
υπάρξει εξαιρετικά επιτυχημένο και με μέγιστη
απορροφητικότητα». Ο διοικητής της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης Σπύρος Πρωτοψάλτης
δήλωσε ότι «δίνεται η δυνατότητα σε επιπλέον
6.000 ανέργους, 55 ετών και άνω, να βρουν μια θέση
εργασίας και σε πολλούς από αυτούς να συμπλη-
ρώσουν τα απαιτούμενα χρόνια ασφάλισης για να
συνταξιοδοτηθούν».

ΔΥΠΑ: Επιπλέον 6.000 άνεργοι 55-74 ετών μπαίνουν στο Δημόσιο
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Ελληνοαιγυπτιακό μνημόνιο για το CCS και συναντήσεις με ExxonMobil και Chevron
Μπαράζ επαφών με στελέχη των ενεργειακών κολοσσών

Chevron και ExxonMobil για τις προοπτικές στον τομέα των
ερευνών υδρογονανθράκων είχε στο Κάιρο ο υπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος Σκυλακάκης. Κατά τη
συνάντησή του με τον υπουργό Πετρελαίου και Ορυκτών Πό-
ρων Αιγύπτου Καρίμ Μπαντάουι υπογράφηκε μνημόνιο για
την προώθηση της συνεργασίας Ελλάδας - Αιγύπτου στον το-
μέα της Δέσμευσης, Χρήσης και Αποθήκευσης Άνθρακα 
(CCUS). Βάσει του μνημονίου, οι δύο χώρες αναγνωρίζουν τη
σημασία της συνεργασίας για τη διευκόλυνση της ανταλλαγής
τεχνογνωσίας στον τομέα του CCS/CCUS, καθώς και την

ανάγκη για συντονισμένες προσπάθειες για την πιθανή ανά-
πτυξη εγκαταστάσεων-αποθηκευτικών χώρων για CCS/
CCUS. Εξέλιξη που θα συμβάλει στην επίτευξη των κλιματι-

κών στόχων και της ενεργειακής μετάβασης. Στο πλαίσιο αυ-
τό αναμένεται να συσταθεί διμερής ελληνοαιγυπτιακή επι-
τροπή υψηλού επιπέδου. Ο κ. Σκυλακάκης συμμετείχε σε
Υπουργική Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, με θέμα την
ενεργειακή ασφάλεια και τη βιομηχανική ανταγωνιστικότητα,
στο οποίο αναφέρθηκε στις πρωτοβουλίες που λαμβάνει η
ελληνική κυβέρνηση και από τις οποίες προκύπτει πως η χώ-
ρα μας κινείται ταυτόχρονα σε πολλές, διαφορετικές κατευ-
θύνσεις και μάλιστα αποτελεσματικά για την επίτευξη των
στόχων της «πράσινης» μετάβασης, της ενεργειακής ασφά-
λειας και της μείωσης των τιμών ενέργειας.

Σ
την εποχή των εναλλακτικών καυσί-
μων περνάει η Motor Oil, μετά την έγ-
κριση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή

της χρηματοδότησης ύψους 111,7 εκατ. ευ-
ρώ, η οποία ανοίγει τον δρόμο για την υλο-
ποίηση, μέχρι το 2026, του φιλόδοξου έργου

«Πράσινο Υδρογόνο».
Η παραγωγή νέων και

εναλλακτικών καυσίμων
συνδέεται με τον βασικό
πυλώνα της στρατηγικής
του ομίλου. Ξεκίνησε πριν
από τέσσερα χρόνια και
πλέον μπαίνει στην τελική
ευθεία για την ολοκλήρω-
ση επενδύσεων που θα του

δώσουν τη δυνατότητα να δημιουργήσει ένα
ολοκληρωμένο σύστημα ηλεκτρόλυσης,
ενώ τον Απρίλιο αναμένεται να εγκαινιάσει
το πρώτο πρατήριο πράσινου υδρογόνου εν-
τός του χώρου του διυλιστηρίου των Αγίων
Θεοδώρων.

Με τη χρηματοδότηση αυτή τίθενται,
πλέον, στέρεες βάσεις για την ανάπτυξη
αλυσίδας υδρογόνου στη χώρα, συμβάλ-
λοντας συγχρόνως στην υλοποίηση των
εθνικών και ευρωπαϊκών στόχων. Ταυτό-
χρονα αποτελεί μια ακόμη απτή απόδειξη

της δέσμευσης και της πρωτοπορίας του
ομίλου για καινοτομία, ενεργειακή μετάβα-
ση και βιώσιμη ανάπτυξη.

Τα χαρακτηριστικά του έργου
Ο ενεργειακός όμιλος σκοπεύει να επε-

κτείνει το έργο που ήδη κατασκευάζει στον
χώρο του διυλιστηρίου. Πρόκειται για την εγ-
κατάσταση μονάδας παραγωγής υδρογόνου
ισχύος 30 MW και δυναμικότητας 4.500 τό-
νων, από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, με
τη χρήση τεχνολογίας ηλεκτρόλυσης. Το έρ-

γο αυτό που βρίσκεται σε προχωρημένο στά-
διο υλοποιείται μέσω του ευρωπαϊκού προ-
γράμματος EPHYRA και η μονάδα θα ενσω-
ματωθεί στις βιομηχανικές λειτουργίες του
διυλιστηρίου της Motor Oil.

Σύμφωνα με τα νέα δεδομένα, η μονάδα
παραγωγής υδρογόνου θα αυξηθεί κατά 20
MW, δηλαδή η συνολική ισχύς της θα είναι
50 MW και η παραγωγική δυναμικότητά της
θα φτάσει τους 7.200 τόνους υδρογόνου ανά
έτος. Η Motor Oil βρίσκεται στο τελικό στάδιο
επιλογής του προμηθευτή του συστήματος
ηλεκτρόλυσης και εντός του 2026 αναμένε-
ται να ξεκινήσει η παραγωγή ανανεώσιμου
υδρογόνου. Η χρηματοδότηση του έργου
αποτελεί ένα σημαντικό βήμα για την υλο-
ποίηση του φιλόδοξου έργου της Motor Oil
για την παραγωγή πράσινου υδρογόνου και
τίθενται, πλέον, στέρεες βάσεις για την ανά-
πτυξη αλυσίδας υδρογόνου στη χώρα.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η είσοδος του ομί-
λου στον τομέα του υδρογόνου αναπτύσσε-
ται σε δύο βασικούς πυλώνες. Πρόκειται για
το Blue Med που αναπτύσσεται στον χώρο
του διυλιστηρίου των Αγίων Θεοδώρων και
την εταιρεία Hellenic Hydrogen, κοινοπρα-
ξία με τη ΔΕΗ για την παραγωγή υδρογόνου
στο Αμύνταιο. 

Εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή η χρηματοδότηση
της εταιρείας ύψους 111,7 εκατ. ευρώ και θα αυξήσει 

τη δυναμικότητα της μονάδας παραγωγής που κατασκευάζει
με στόχο τους 7.200 τόνους υδρογόνου ανά έτος

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Ανοίγει τον δρόμο 
για παραγωγή 

πράσινου υδρογόνου
έως το 2026

MOTOR OIL  HELLAS



Η
περαιτέρω επέκταση των
συναλλαγών από τους κα-
ταναλωτές μέσω των POS…

αποκάλυψαν επιπλέον τζίρο 6,6 δισ.
ευρώ για δεκάδες κατηγορίες ελεύ-
θερων επαγγελματιών, οι οποίοι επί
χρόνια βρίσκονταν στο απυρόβλητο!

Τα στοιχεία του υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών για το 2024 είναι εν-
δεικτικά της εντυπωσιακής δι-
είσδυσης του «πλαστικού χρή-
ματος» στην καθημερινότητα
των καταναλωτών, καθώς οι
ηλεκτρονικές συναλλαγές εμ-
φάνισαν πέρσι αύξηση κατά
10,7%, σε σχέση με το 2023.

Μάλιστα, όπως δήλωσε ο υπουργός
Κωστής Χατζηδάκης, «η διασύνδε-
ση POS-ταμειακών πέτυχε και απο-
τελεί κοινωνική πολιτική στην πρά-
ξη». 

Οι πλέον εντυπωσιακές αυξήσεις
τζίρου καταγράφονται στους εξής
κλάδους: 

11. Στα πλυντήρια αυτοκινήτων τα
έσοδα που καταγράφηκαν στα τερ-
ματικά της Ανεξάρτητης Αρχής Δη-
μοσίων Εσόδων ανήλθαν σε 80,2
εκατ. ευρώ, όταν το 2023 ήταν μόλις
11,2 εκατ. ευρώ (αύξηση 614%).

2. Στις υπηρεσίες φροντίδας παι-
διών οι συναλλαγές μέσω POS εκτι-
νάχθηκαν στα 71,1 δισ. ευρώ έναντι

13,6 δισ. ευρώ το 2023, σημειώνον-
τας αύξηση 433%. 

3. Ο τζίρος των κοσμηματοπωλεί-
ων και των καταστημάτων ειδών
ωρολογοποιίας αυξήθηκε στα 4,6
εκατ. ευρώ από 1 εκατ. ευρώ, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 348%. 

4. Οι ηλεκτρονικές πληρωμές
προς τους δικηγόρους οδήγησαν
στην… αποκάλυψη επιπλέον εσό-
δων και φορολογητέας ύλης ύψους
45 εκατ. ευρώ έναντι 11,3 εκατ. ευρώ
το 2023 (αύξηση 299%). 

5. Στα ταξί οι συναλλαγές με κάρ-
τες ώθησαν τον τζίρο στα 79 εκατ.
ευρώ από 26,5 εκατ. ευρώ (αύξηση
196%). 

6. Τα φωτογραφεία και τα κατα-
στήματα γραφικών τεχνών εμφάνι-
σαν αύξηση τζίρου μέσω ηλεκτρονι-
κών πληρωμών στα 4,1 εκατ. ευρώ
έναντι 2,2 εκατ. ευρώ το 2023 (αύ-
ξηση 86%). 

7. Σε καθαριστήρια και πλυντήρια
ρούχων η αύξηση του τζίρου μέσω
ηλεκτρονικών συναλλαγών διαμορ-

φώθηκε πέρσι στα 16,3 εκατ. ευρώ
έναντι 11,5 εκατ. ευρώ το 2023, με
αύξηση 41%. 

8. Η αύξηση των ηλεκτρονικών
συναλλαγών με οδοντιάτρους οδή-
γησε σε υψηλότερα έσοδα 249 εκατ.
ευρώ έναντι 206 εκατ. ευρώ το 2023
(αύξηση 21%). 

9. Στην εστίαση οι συναλλαγές μέ-
σω POS «φούσκωσαν» τα έσοδα στα
6,6 δισ. ευρώ, όταν το 2023 ήταν 5,9
δισ. ευρώ (αύξηση 12,5%). 

10. Οι συναλλαγές με ιατρούς για
την παροχή υπηρεσιών υγείας
ανήλθαν στα 392 εκατ. ευρώ από
357 εκατ. ευρώ (αύξηση 10%). 

Φέτος, το υπουργείο Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών εκτιμά
ότι οι επιδόσεις θα είναι ακόμη πιο
ικανοποιητικές, καθώς δρομολο-
γείται η υλοποίηση τεσσάρων ακό-
μη ψηφιακών μεταρρυθμίσεων εκ-
συγχρονισμού του φορολογικού
μηχανισμού με στόχο τον περαιτέ-
ρω περιορισμό της φοροδιαφυγής.
Ήδη από τις αρχές του έτους εφαρ-
μόζεται η καθολική χρήση του my-
DATA για τη δήλωση εσόδων-εξό-
δων των επιχειρήσεων, ενώ σταδια-
κά εντός του έτους πρόκειται να
εφαρμοστούν το Ψηφιακό Πελατο-
λόγιο, το Ψηφιακό Δελτίο Αποστο-
λής καθώς και η καθολική επέκταση
του Ηλεκτρονικού Τιμολογίου. 
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Πόσα παραπάνω 
έσοδα δήλωσαν 

επαγγελματικές κατηγορίες
«υψηλού κινδύνου»

Περισσότερες αφίξεις 
και διανυκτερεύσεις 
στα καταλύματα 
τον Δεκέμβριο του ’24

Σύμφωνα με τα στοιχεία που δημο-
σίευσε η ΕΛΣΤΑΤ, ο τουρισμός στην
Ελλάδα τον Δεκέμβριο του 2024 πα-
ρουσίασε θετική ανάπτυξη. Συγκε-
κριμένα, οι αφίξεις στα τουριστικά
καταλύματα αυξήθηκαν κατά 3% και οι
διανυκτερεύσεις κατά 3,6% σε σύγ-
κριση με τον αντίστοιχο μήνα του
2023.

Αναλυτικότερα, οι αφίξεις ανήλθαν
σε 940.660 και οι διανυκτερεύσεις σε
2.213.065, καλύπτοντας ξενοδοχεία,
κάμπινγκ και ενοικιαζόμενα δωμάτια.
Η αύξηση αυτή είναι αποτέλεσμα της
αυξημένης προτίμησης τόσο των αλ-
λοδαπών όσο και των ημεδαπών του-
ριστών προς την Ελλάδα.

Οι αφίξεις αλλοδαπών τουριστών
παρουσίασαν αύξηση 6,5% και οι δια-
νυκτερεύσεις τους αύξηση 5,9%. Αντί-
στοιχα, οι ημεδαποί τουρίστες συνέ-
βαλαν στην αύξηση με 1,5% περισσό-
τερες αφίξεις και 2,4% περισσότερες
διανυκτερεύσεις.

Οι ημεδαποί τουρίστες αποτελούν
την πλειοψηφία των επισκεπτών, αν-
τιπροσωπεύοντας το 68,1% των αφίξε-
ων και το 64,3% των διανυκτερεύσεων.
Η μέση διάρκεια διαμονής στα τουρι-
στικά καταλύματα ήταν 2,4 ημέρες.

Τα στοιχεία αυτά υποδεικνύουν μια
θετική τάση στον ελληνικό τουρισμό
και ενισχύουν την εικόνα της Ελλάδας
ως δημοφιλούς προορισμού για τους
ταξιδιώτες.

Τα θετικά αυτά αποτελέσματα αποτε-
λούν μια σημαντική ώθηση για την ελ-
ληνική οικονομία, καθώς ο τουρισμός
αποτελεί έναν από τους βασικούς πυ-
λώνες ανάπτυξης. Η αύξηση των αφί-
ξεων και των διανυκτερεύσεων δημι-
ουργεί νέες θέσεις εργασίας, ενισχύει
τις τοπικές επιχειρήσεις και συμβάλ-
λει στην ευημερία της κοινωνίας.

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τα POS «έβγαλαν λαγό» για 
επιπλέον συναλλαγές 6,6 δισ. 
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A νοίγει αύριο η πλατφόρμα που
στόχο έχει να φέρει νέα σπίτια
στην αγορά, τα οποία οι ιδιο-

κτήτες τους δυσκολεύονται να ανακαι-
νίσουν και τελικά τα κρατούν κλειστά,

στερώντας κατοικίες προς μακρο-
χρόνια ενοικίαση.

Το νέο πρόγραμμα «Ανακαινίζω
- Νοικιάζω» θα ρίξει στην αγορά
50 εκατομμύρια, επιστρέφοντας
στους ιδιοκτήτες που θα συμμετά-
σχουν το 60% της δαπάνης, με όριο
δαπανών τις 13.500 ευρώ και άρα
ανώτατο ποσό επιδότησης τις

8.100 ευρώ. Σύμφωνα με κυβερνητικές
πηγές, η νέα μορφή του «Ανακαινίζω -
Νοικιάζω» αναμένεται να έχει επιτυχία,
καθώς το ποσοστό επιδότησης έχει αυ-
ξηθεί σε σχέση με το 40% που ήταν στο
προηγούμενο πρόγραμμα και το οποίο
δεν είχε προσελκύσει όσους είχαν υπο-
λογιστεί ότι μπορούσαν να το εκμεταλ-
λευτούν. Επίσης και το ανώτερο ποσό
έχει διορθωθεί κατά 3.500 ευρώ, κα-
θώς στο πρώτο πρόγραμμα ήταν 10.000
ευρώ. Επίσης στη νέα μορφή του προ-
γράμματος μπορούν να ενταχθούν και
κάποιοι που μπήκαν στο αρχικό «Ανα-
καινίζω - Νοικιάζω» και θέλουν να δι-
καιολογήσουν κι άλλες δαπάνες που
έκαναν και για τις οποίες δεν είχαν επι-
δοτηθεί λόγω των χαμηλότερων ορίων. 

Σε ποιους απευθύνεται
Στο πρόγραμμα μπορούν να ενταχ-

θούν ιδιοκτήτες κενών ακινήτων με εμ-
βαδόν έως 100 τμ, οι οποίοι θέλουν να
τα ανακαινίσουν και να τα ενοικιάσουν.
Αυτό σημαίνει σχεδόν αυτονόητα ότι
αυτά τα ακίνητα δεν μπορούν να είναι
δηλωμένα ως πρώτη κατοικία ή μισθω-
μένα και άρα θα πρέπει να είναι κατα-
χωρισμένα ως κενά στα έντυπα της
εφορίας Ε2 των τελευταίων τριών ετών.
Επίσης μετά το τέλος των εργασιών, το
ακίνητο θα πρέπει να εμφανιστεί στην
πλατφόρμα ενοικίασης της ΑΑΔΕ για
μακροχρόνια μίσθωση τριών ετών, γε-
γονός που άμεσα θα εξασφαλίσει στον
ιδιοκτήτη απαλλαγή από τον φόρο εισο-
δήματος για το εισόδημα από ενοίκια
για τα επόμενα τρία χρόνια. Επιπροσθέ-
τως η ανακαίνιση και η ενοικίαση θα
πρέπει να ολοκληρωθούν μέσα σε έξι
μήνες, διαφορετικά προβλέπεται επι-
στροφή της επιδότησης.

Μία ακόμη προϋπόθεση είναι ότι ο
ιδιοκτήτης που θα δηλώσει το ακίνητο
θα πρέπει να έχει τουλάχιστον το 50%

της επικαρπίας ή της πλήρους κυριότη-
τας και επίσης θα πρέπει να έχει οικο-
γενειακό φορολογητέο εισόδημα έως
40.000 ευρώ και ακίνητη περιουσία
έως 300.000 ευρώ. Επίσης οι δικαιού-
χοι δεν θα πρέπει να έχουν λάβει επιδό-
τηση για πρόγραμμα εξοικονόμησης
ενέργειας ή ανακαίνισης κάποιου ακι-
νήτου της ιδιοκτησίας τους τα τελευταία
πέντε χρόνια.

Ας δούμε ένα παράδειγμα. Ας υποθέ-
σουμε ότι ένας ιδιοκτήτης που θα πραγ-
ματοποιήσει ανακαίνιση συνολικού κό-
στους 15.000 ευρώ θα πάρει πίσω το
ποσό των 8.100 ευρώ, καθώς η επιδότη-
ση καλύπτει με 60% των 13.500 ευρώ. Αν
τώρα οι εργασίες που κάνει φτάσουν
μέχρι του ποσού των 11.000, θα λάβει
πίσω 6.600 ευρώ. 

Οι δαπάνες που μπορούν να επιδοτη-
θούν είναι:

• Αντικατάσταση κουφωμάτων
• Τοποθέτηση / αναβάθμιση θερμομό-
νωσης
• Αναβάθμιση συστήματος θέρμανσης /
ψύξης
• Σύστημα ζεστού νερού με χρήση Ανα-
νεώσιμων Πηγών Ενέργειας
• Άλλες παρεμβάσεις όπως σύστημα
διαχείρισης smart home.

Οι παρεμβάσεις που θα γίνουν στις
κατοικίες θα πρέπει να ικανοποιούν τις
ελάχιστες ενεργειακές απαιτήσεις του
Κανονισμού Ενεργειακής Απόδοσης
Κτηρίων.

Ήδη ενταχθέντες
Δικαιούχοι οι οποίοι έχουν ήδη εν-

ταχθεί στο πρόγραμμα έχουν δικαίωμα
να υποβάλουν αίτηση για την αναγνώρι-
ση ως επιλέξιμων νέων ή ήδη πραγμα-
τοποιηθεισών δαπανών, οι οποίες δεν

είχαν ήδη περιληφθεί στην αρχική αίτη-
σή τους, εφόσον το συνολικό ύψος των
δαπανών ανακαίνισης δεν υπερβαίνει
το ποσό των 13.500 ευρώ. Η αίτηση υπο-
βάλλεται στην ειδική εφαρμογή του
προγράμματος, η οποία θα είναι προ-
σβάσιμη μέσω του gov.gr. Κατά την εί-
σοδο στην εφαρμογή και πριν την υπο-
βολή της αίτησης, αντλείται ο ΑΦΜ του
ενδιαφερομένου καθώς και ο αριθμός
της εγκριτικής απόφασης υπαγωγής
στο πρόγραμμα που ήδη έχει εκδοθεί.

Η αίτηση δεν ελέγχεται εκ νέου ως
προς την πλήρωση των κριτηρίων επι-
λεξιμότητας του ενδιαφερομένου. Υπό-
κειται μόνον σε έλεγχο μη υπέρβασης
του συνολικού ύψους δαπανών ανακαί-
νισης και με την επιφύλαξη της ανα-
γνώρισης δαπανών.

Μετά την ολοκλήρωση της υποβολής
της αίτησης αναγνώρισης δαπανών εκ-
δίδεται απόφαση πληρωμής. Σε περί-
πτωση που κατά την υποβολή της αίτη-
σης έχει ήδη εκδοθεί απόφαση πληρω-
μής, εκδίδεται νέα επικαιροποιημένη
απόφαση πληρωμής, στην οποία ανα-
γράφεται νέο ποσό της επιδότησης που
αντιστοιχεί στον εκάστοτε δικαιούχο,
αφαιρουμένου του ήδη καταβληθέντος
ποσού.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Σημαντικά βελτιωμένο, ώστε να προσελκύσει 
περισσότερους ιδιοκτήτες, ανοίγει την Παρασκευή

το πρόγραμμα που αναμένεται να φέρει νέα κλειστά σπίτια
στην αγορά ενοικίασης, με στόχο την αύξηση της προσφοράς

κατοικιών και τελικά τη βελτίωση των ενοικίων

Ανοίγει το «Ανακαινίζω - Νοικιάζω»
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Τρ. Κύπρου: Στα 508 εκατ. 
τα κέρδη του 2024 
- Μέρισμα 211 εκατ.

Κέρδη μετά φόρων ύψους 508 εκατ. ευρώ,
αυξημένα κατά 4% σε ετήσια βάση, εκ των οποί-
ων 107 εκατ. ευρώ το δ’ τρίμηνο 2024, εμφάνισε
η Τράπεζα Κύπρου για το έτος που έληξε στις 31
Δεκεμβρίου 2024. Παράλληλα, η τράπεζα προ-
τείνει συνολική διανομή ύψους 241 εκατ. ευρώ,
η οποία περιλαμβάνει μέρισμα σε μετρητά
ύψους 211 εκατ. ευρώ και επαναγορά ιδίων με-
τοχών ύψους μέχρι 30 εκατ. ευρώ. Όπως ανα-
φέρεται σε σχετική ανακοίνωση, η Τράπεζα Κύ-
πρου κατέγραψε ρεκόρ νέου δανεισμού ύψους
2,4 δισ. ευρώ, αυξημένος κατά 20% σε ετήσια
βάση, με το χαρτοφυλάκιο εξυπηρετούμενων
δανείων να ανέρχεται στα 10,2 δισ. ευρώ, αυξη-
μένο κατά 4% σε ετήσια βάση.

Intracom Defense:
Επεκτείνει τη συνεργασία 
με την Diehl Defence 

Η Intracom Defense (IDE) ανακοίνωσε νέα
ανάθεση σύμβασης από την Diehl Defence για
τη σχεδίαση/ανάπτυξη νέου προηγμένου συ-
στήματος επικοινωνίας πυραύλων IRIS-T με-
σαίου και μεγάλου βεληνεκούς. Το σύστημα
θα έχει προηγμένα χαρακτηριστικά υψηλής
απόδοσης, ικανά να υποστηρίζουν ασφαλή
αμφίδρομη επικοινωνία μεγάλης εμβέλειας
(εδάφους-αέρα και αέρα-εδάφους), με υψη-
λή ταχύτητα μετάδοσης δεδομένων και προ-
στασία κατά των παρεμβολών, σε ακραίες πε-
ριβαλλοντικές συνθήκες. Η αρχική φάση του
προγράμματος για τον σχεδιασμό και την ανά-
πτυξη είναι αποτέλεσμα στενής συνεργασίας
μεταξύ της IDE και της Diehl Defence, κατά τη
διάρκεια των τελευταίων δύο ετών, που περι-
λάμβανε μεταξύ άλλων την ανάλυση των
απαιτήσεων του προγράμματος και την υλο-
ποίηση των μελετών εφικτότητας της προτει-
νόμενης λύσης.

ΒΙΣ: Διαγραφή μετοχών 
από το ΧΑ αποφάσισε 
η Γενική Συνέλευση

Τη διαγραφή των μετοχών της από το Χρημα-
τιστήριο Αθηνών αποφάσισε η γενική συνέλευ-
ση της ΒΙΣ, με την εταιρεία να αναμένεται να
υποβάλει σχετικό αίτημα προς την Επιτροπή Κε-
φαλαιαγοράς. Σημειώνεται ότι η HQF είναι ο μο-
ναδικός μέτοχος της εταιρείας. 

Η Titan Cement International SA (Euronext Βρυξέλλες, ATHEX και Euronext
Παρίσι, TITC) ανακοίνωσε ότι έχει συνάψει οριστική συμφωνία για την πώληση του
75% της εταιρείας παραγωγής τσιμέντου Adocim Cimento Beton Sanayi ve Ticaret
AS στην Ανατολική Τουρκία, με το 50% να μεταβιβάζεται στην εταιρεία Mugla Ci-
mento Sanayi ve Ticaret AS και το 25% στην εταιρεία Yurt Cimento Sanayi ve
Ticaret AS. Μετά την εν λόγω συναλλαγή, ο Όμιλος Titan θα λάβει συνολικά σε με-
τρητά 87,5 εκατ. δολάρια Αμερικής. Αυτή η πώληση εντάσσεται στους μακροπρό-
θεσμους στόχους ανάπτυξης του Ομίλου Titan στην Τουρκία. Η συναλλαγή υπό-
κειται στις συνήθεις κανονιστικές εγκρίσεις και αναμένεται να ολοκληρωθεί το
δεύτερο τρίμηνο του 2025. Η πώληση περιλαμβάνει ένα εργοστάσιο τσιμέντου,
έναν σταθμό διανομής τσιμέντου και τις σχετικές υποδομές. Οι εργαζόμενοι που απασχολούνται σε αυτές τις δραστηριότητες θα εν-
ταχθούν στις νέες εταιρείες στο πλαίσιο της συμφωνίας, διασφαλίζοντας την ομαλή συνέχεια για τους πελάτες και τους συμμετόχους.

Titan: Πωλεί εργοστάσιο τσιμέντου στην Τουρκία

Ο Όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ανακοίνωσε τα
στοιχεία κυκλοφορίας για τους βασι-
κούς εν λειτουργία αυτοκινητοδρόμους
του για το 2024. Ο συνολικός αριθμός
των διελεύσεων στους αυτοκινητόδρο-
μους της Νέας και της Κεντρικής Οδού
για το 2024 ανήλθε σε 60,6 εκατ. έναντι
55,8 εκατ. το 2023. Όσον αφορά την πε-
ρίοδο Οκτωβρίου-Δεκεμβρίου 2024, ο
συνολικός αριθμός διελεύσεων ανήλθε
σε 15,2 εκατ. έναντι 13,7 εκατ. για την
αντίστοιχη περίοδο του 2023. Από τις
6/10/2024 ο Όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ (μέσω
της θυγατρικής του Νέα Αττική Οδός)

ανέλαβε τη διαχείριση του αυτοκινητο-
δρόμου της Αττικής Οδού. Για την πε-
ρίοδο Οκτωβρίου-Δεκεμβρίου 2024 ο
συνολικός αριθμός διελεύσεων ανήλ-
θε σε 25,8 εκατ. έναντι 24,4 εκατ. την
αντίστοιχη περίοδο του 2023, με τον μέ-
σο ημερήσιο αριθμό διελεύσεων (ADT)
να διαμορφώνεται σε περίπου 280,1
χιλ. Για το σύνολο του 2024, ο συνολι-
κός αριθμός διελεύσεων στην Αττική
Οδό ανήλθε σε 100,2 εκατ. έναντι 94,7
εκατ. για το 2023, με τον μέσο ημερήσιο
αριθμό διελεύσεων (ADT) να ανέρχεται
σε 273,8 χιλ.

Η
Metlen Energy &
Metals προχώρησε
στη σύναψη δύο μα-

κροπρόθεσμων στρατηγι-
κών συμφωνιών με τη Rio
Tinto, εξασφαλίζοντας τον
εφοδιασμό βωξίτη και τη
διάθεση της αλουμίνας.
Συγκεκριμένα, όπως είχε
ήδη ανακοινωθεί, η Metlen
έχει δεσμευτεί να προχωρή-
σει σε μια μεγάλης κλίμακας
επέκταση της παραγωγικής
της ικανότητας στην αλουμί-
να, μέσω μιας εμβληματικής
επένδυσης στο ιστορικό ερ-
γοστάσιο Αλουμίνιον της
Ελλάδος στον Άγιο Νικόλαο Βοιωτίας. Η επένδυση αυτή θα αυ-
ξήσει σημαντικά την παραγωγή αλουμίνας, από 865.000 τόνους
σε 1.265.000 τόνους ετησίως.

Για την υποστήριξη αυτής της επέκτασης, η Rio Tinto και η
Metlen υπέγραψαν δύο σημαντικές και μεγάλης κλίμακας συμ-
φωνίες: Συμφωνία προμήθειας βωξίτη: Η Rio Tinto θα προμη-
θεύει περίπου 14,9 εκατομμύρια μετρικούς τόνους βωξίτη από

το μεταλλείο CBG στη Γουινέα, για περίοδο 11 ετών (2027-2037).
Οι ποσότητες αυτές θα συμπληρώνουν την εγχώρια παραγωγή
της Metlen από τα τοπικά μεταλλεία της. Συμφωνία απορρόφη-
σης αλουμίνας: Η Metlen θα προμηθεύει τη Rio Tinto με 3,9
εκατομμύρια μετρικούς τόνους αλουμίνας, προερχόμενους
από τη νέα μονάδα στον Άγιο Νικόλαο, για περίοδο 8 ετών
(2027-2034), με δυνατότητα τριετούς παράτασης (2035-2037).

Metlen: Μακροπρόθεσμες στρατηγικές συμφωνίες
για βωξίτη και αλουμίνα με Rio Tinto

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Πάνω από 60 εκατ. διελεύσεις 
από τη Νέα και την Κεντρική Οδό το 2024



T
ο τελευταίο «χαρτί» για την ευρωπαϊκή τους συ-
νέχεια παίζουν απόψε ΠΑΟΚ και Παναθηναϊ-
κός, οι οποίοι καλούνται να κάνουν την ανατρο-

πή μετά το «ναυάγιο» της περασμένης
εβδομάδας και να πάρουν την πρόκριση
για τους «16» του Europa League και του
Conference League αντίστοιχα.

Οι Θεσσαλονικείς έχουν ταξιδέψει στο
Βουκουρέστι, όπου στις 19.45 (COS-
MOTESPORT 4HD) τους υποδέχεται η
Στεάουα. Οι Ρουμάνοι κατάφεραν πριν
από μια εβδομάδα να κερδίσουν για
δεύτερη φορά φέτος μέσα στην Τούμπα

και να ρίξουν τον ΠΑΟΚ στο καναβάτσο. Ήταν μια ανα-
μέτρηση που είχε ξεκινήσει με τον καλύτερο δυνατό
τρόπο για τον «δικέφαλο του Βορρά», καθώς είχε προ-
ηγηθεί και έδειχνε να κυριαρχεί, ωστόσο, γρήγορα τα
δεδομένα ανατράπηκαν και πλέον με το 2-1 σε βάρος
του από το πρώτο ματς έχει μετατραπεί… σε αουτσάιν-
τερ για την πρόκριση στους «16» του Europa League.

Ο Ραζβάν Λουτσέσκου επιστρέφει στην πατρίδα του
ως αντίπαλος και θέλει να δώσει τις δικές του απαντή-
σεις. Ο Ρουμάνος τεχνικός δεν υπολογίζει στις υπηρε-

σίες του Τάισον, ο οποίος αποβλήθηκε στο ματς της
Τούμπας σε μια κομβική στιγμή για την εξέλιξη του
αγώνα, αλλά και σε αυτές του Σόλα Σορετίρε, που τα-
λαιπωρείται από ίωση και δεν θα ταξιδέψει στη Ρουμα-
νία, όπως και οι ποδοσφαιριστές που είναι εκτός ευρω-
παϊκής λίστας.

Ο ΠΑΟΚ θα έχει στο πλευρό του και χιλιάδες οπα-
δούς του, που έχουν ήδη… κάνει απόβαση στη ρουμα-
νική πρωτεύουσα, ενώ διαιτητής του αγώνα ορίστηκε
από την UEFA ο Σλοβένος Ματέι Γιουγκ. Βοηθοί του
ορίστηκαν οι συμπατριώτες του Ζούνιτς και Βιντάλι,
4ος ο Άντιτς και στο VAR ο Πέριτς με βοηθό τον Πόνις.

Περίπου δυο ώρες αργότερα, στις 22.00 (COSMOTE-
SPORT 3HD/ANT1) ο Παναθηναϊκός καλείται με τη σει-

ρά του να κάνει τη δική του ανατροπή από το 2-1 της Βί-
κινγκουρ στο Ελσίνκι, έτσι ώστε να βρεθεί στους «16»
του Conference League. Οι «πράσινοι» περιμένουν στο
ΟΑΚΑ τους Ισλανδούς, σε μια ευρωπαϊκή αναμέτρηση
που ενώ θα έπρεπε να έχει εξελιχθεί σε περίπατο από
το πρώτο παιχνίδι, είναι κομβική για τη συνέχεια της
σεζόν.

Το «τριφύλλι» θέλει προφανώς να περάσει στην επό-
μενη φάση, καθώς και η δυναμικότητα του αντιπάλου
είναι τέτοια που ενδεχόμενος αποκλεισμός θα αποτε-
λέσει μέγα κάζο. Στα… καλά νέα για τον Ρούι Βιτόρια, η
επιστροφή του Αράο στη δράση, καθώς το κενό του
Βραζιλιάνου στα τελευταία ματς της ομάδας του ήταν
εμφανέστατο. Εκτός μάχης είναι, ωστόσο, Γέντβαϊ, Βα-
γιαννίδης, Πελίστρι, Μπακασέτας και Πάλμερ Μπρά-
ουν.

Σλοβένος θα είναι ο διαιτητής και στην αναμέτρηση
του ΟΑΚΑ, καθώς η UEFA όρισε τον 34χρονο Ράντε Ομ-
πρένοβιτς. Βοηθοί του θα είναι οι συμπατριώτες του Γι-
ούρε Πράπροπτνικ και Γκρέγκα Κορτέζ, ως 4ος διαιτη-
τής ορίστηκε ο Ντέγιαν Μπάλαζιτς, ενώ στο VAR θα εί-
ναι ο Ασμίρ Σάγκροβιτς με βοηθό τον Ντένις Σαμπά-
ναγκιτς.
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ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός δεν θα έχουν
άλλη ευκαιρία κι απόψε καλούνται

να περάσουν από Στεάουα και Βίκινγκουρ
για να βρεθούν στους «16» του Europa 
και του Conference League αντίστοιχα

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Η τελευταία «ζαριά» για την Ευρώπη



Κορυφαίος 
ο Χουάντσο

Παίκτης της χρονιάς στην Ισπανία, από το πε-
ριοδικό «Gigantes del Basket», αναδείχτηκε ο
Χουάντσο Ερνανγκόμεθ. Ο φόργουορντ του Πα-
ναθηναϊκού παρευρέθηκε στην απονομή του
βραβείου και μίλησε με τα καλύτερα λόγια για
τους «πράσινους», την Αθήνα και το περιβάλλον
που έχει βρει στη χώρα μας, όπου διαπρέπει με
το «τριφύλλι». 

Ο Στίλερ στο Φάληρο

Η Κεντρική Επιτροπή Διαιτησίας της ΕΠΟ όρι-
σε τον Γερμανό διαιτητή Τομπίας Στίλερ για να δι-
ευθύνει το κυριακάτικο ντέρμπι στο Καραϊσκάκη
μεταξύ του Ολυμπιακού και του ΠΑΟΚ, στο πλαί-
σιο της 24ης αγωνιστικής της Super League. Ο
43χρονος διαιτητής ανήκει στην elite κατηγορία
της UEFA. 

Αποθέωση 
για τον Χάμιλτον

Κάνοντας την πρώτη του επίσημη δημόσια εμ-
φάνιση με τη Ferrari, ο αστέρας της Formula 1
Λιούις Χάμιλτον επευφημήθηκε στο Λονδίνο σε
ένα πρωτοποριακό πάρτι, που διεξήχθη για τον
εορτασμό της 75ης επετείου της F1, ενώ ο παγ-
κόσμιος πρωταθλητής Μαξ Φερστάπεν δεν έτυχε
ανάλογης υποδοχής.

Πλήγμα 
με Τσικίνιο

Με μια σοβαρή απουσία θα αντιμετωπίσει κατά
σειρά ΠΑΟΚ και ΑΕΚ ο Ολυμπιακός, καθώς
εκτός μάχης τέθηκε ο Τσικίνιο. Ο μυϊκός τραυμα-
τισμός του Πορτογάλου μέσου θα τον κρατήσει
στα πιτς για περίπου τρεις εβδομάδες, έτσι ο Χο-
σέ Λουίς Μεντιλίμπαρ θα στερηθεί τις υπηρεσίες
ενός ιδιαίτερα κομβικού ποδοσφαιριστή για τα
πλάνα του.

Βλέπει… άνοδο 
με ηγέτη Γερομιχαλό

Σε περίπατο μετέτρεψε το ντέρμπι κορυφής της Elite
League η Νεανική Εστία Μεγαρίδας, που επικράτησε 96-
84 της Μυκόνου. Με ηγέτη και πρώτο σκόρερ τον Δημή-
τρη Γερομιχαλό, που είχε 34 πόντους με 6 τρίποντα, και
άξιο συμπαραστάτη τον αδερφό του, Πέτρο, που είχε 13
πόντους, η ομάδα του Γιώργου Μάνταλου πήρε σπουδαία
νίκη που τη φέρνει σε θέση διεκδικητή της ανόδου!

SPORTS
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Παυλίδαρος…
on fire!

Κ
οινή πρωτοβουλία από τον Παναθη-
ναϊκό και την ΑΕΚ για τα τηλεοπτικά
του πρωταθλήματος της Super

League. «Πράσινοι» και «κιτρινόμαυροι» επι-
κοινώνησαν επίσημα την πρότασή τους, στην
οποία προβλέπεται κεντρική διαχείριση.

Στην ίδια πρόταση, οι δυο ΠΑΕ αναφέ-
ρουν πως προτίθενται να δώσουν το 15% του
συμβολαίου τους στις ομάδες εκτός του Big
4 και καλούν τον Ολυμπιακό και τον ΠΑΟΚ
να πράξουν το ίδιο. Μάλιστα, αναφέρουν
πως, αν δεν το πράξουν, τότε το ποσό που θα
διαθέσουν θα αυξηθεί στα 5 εκατ. ευρώ.

Στην κοινή ανακοίνωση, Παναθηναϊκός
και ΑΕΚ αναφέρουν ότι κινούνται με ανοι-
χτά τα χαρτιά τους και επί της ουσίας η λογική τους είναι
ότι θα πρέπει οι λιγότερο εμπορικές ομάδες να βοηθη-

θούν, ώστε να φτάσουν σε ένα ποσό που θα αυξηθεί η
βιωσιμότητά τους. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Παναθηναϊκός και ΑΕΚ μαζί για τα τηλεοπτικά

Συνεχίζει να… τρελαίνει κόσμο ο Βαγγέλης Παυλίδης 
με την Μπενφίκα. Είχε ασίστ, γκολ και εύστοχο πέναλτι
στην πρόκριση των «αετών» επί της Μονακό
για το Champions League. Τι άλλο να κάνει; Σπαθιά να καταπιεί; 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Σ
αράντα χρόνια μετά τις θρυλικές παραστάσεις
της ως Εντίθ Πιαφ, η  εξαιρετική Ελληνίδα ερ-
μηνεύτρια και ηθοποιός Τάνια Τσανακλίδου

ανεβαίνει από τις 6 Μαρτίου στη σκηνή του «Μικρού
Χορν» με ένα παρεμφερές θεατρικό εγχείρημα.

Η Τάνια Τσανακλίδου πρωταγωνιστεί στο νέο έργο
του δημοσιογράφου και σκηνοθέτη Αντώνη Μπο-
σκοΐτη με τίτλο «Βραδιάζει… Μια ροκ σταρ εξομο-
λογείται». Υποδύεται την Πάτι Σίγκαλ, μια διάσημη
ροκ σταρ των 60s-70s που κουβαλά όλη τη μυθολο-
γία των sixties και του τρίπτυχου «sex ‘n’ drugs ‘n’
rock and roll». Τα φώτα ανάβουν στο διαμέρισμά της
στη Νέα Υόρκη, σε μια συνάντηση για συνέντευξη με
έναν δημοσιογράφο που ταξίδεψε από πολύ μακριά
για να τη συναντήσει.

Από τις πρώτες ερωτήσεις, εκείνη προτάσσει τις
άμυνές της μπροστά σε επώδυνες μνήμες που περι-
λαμβάνουν τη ναρκοεξάρτηση, την εκμετάλλευση
από τη μουσική βιομηχανία, την προδοσία από φί-
λους και εραστές, το μοναδικό πλάσμα που έφερε
στον κόσμο, αλλά και την ανεξάντλητη δημιουργία,
την ακριβή αισθητική και τελικά, τη νίκη της ζωής επί
του θανάτου. Καθώς η ώρα περνά και βραδιάζει, σαν
να διεξάγεται μια ψυχαναλυτική συνεδρία και όχι
συνέντευξη, η σχέση δημοσιογράφου και καλλιτέ-

χνιδας ακροβατεί σε ένα τεντωμένο σχοινί έτοιμο να
κοπεί ανά πάσα στιγμή. Το έργο αποτελεί προϊόν μυ-
θοπλασίας και είναι βασισμένο στις δύο συνεντεύ-
ξεις που είχε παραχωρήσει στον συγγραφέα Αντώνη
Μποσκοΐτη η Βρετανίδα τραγουδίστρια Μάριαν
Φέιθφουλ (το 2011 στη Ρόδο και το 2016 στο Παρίσι),
στην αλληλογραφία του με την τραγουδοποιό Μελα-
νί, η οποία είχε εμφανιστεί στο θρυλικό φεστιβάλ του
Γούντστοκ, καθώς και σε ποιητικά κείμενα της Κατε-

ρίνας Γώγου και του Ζορζ Λε Νονς. Η σκηνοθεσία
ανήκει στον ηθοποιό Χάρη Φλέουρα, ενώ την πρω-
τότυπη μουσική της παράστασης υπογράφει ο Γιώρ-
γης Χριστοδούλου, σε στίχους του Άρη Δαβαράκη.

Δίπλα στην Τάνια Τσανακλίδου εμφανίζονται στον
ρόλο του δημοσιογράφου ο Αντώνης Μποσκοΐτης και
ο Σάββας Πετρίδης ως ο μπάτλερ της διάσημης ροκ
σταρ. «Μικρό Χορν» κάθε Πέμπτη, Παρασκευή και
Σάββατο.

Έρχεται το κορυφαίο εκπαιδευτικό
και ψυχαγωγικό πάρκο σοκολάτας για
μικρούς και μεγάλους! Το «ΔΕΗ Choco-
late & Ice Cream Experience» πριν ξε-
κινήσει το μεγάλο παγκόσμιο ταξίδι του
αναμένεται να αποτελέσει το σπουδαι-
ότερο project οικογενειακής ψυχαγω-
γίας της Αθήνας για το 2025, εντός του
«The Ellinikon Experience Park».

Από τις 24 Μαρτίου, οι επισκέπτες,
μέσα από μοναδικές ξεναγήσεις, θα
γνωρίσουν, με όλες τους τις αισθήσεις
και με απίστευτες εκπλήξεις, τον φαν-
ταστικό κόσμο της σοκολάτας και του
παγωτού. Θα ανακαλύψουν τα μυστικά

της προέλευσης και της ιστορίας τους,
ενώ θα συμμετάσχουν στα δημιουργικά

εργαστήρια παίζοντας με τα αγαπημένα
τους υλικά και φυσικά με το πιο αγαπη-

μένο γλύκισμα του πλανήτη.
Η σοκολάτα, το παγωτό και οι απίθα-

νοι ήρωες «Choco & Late» θα αφηγη-
θούν την ιστορία τους με σύγχρονο και
θεατρικό τρόπο, μέσα από διαφορετι-
κές, βιωματικές ενότητες. Με όχημα το
διαδραστικό και εκπαιδευτικό παιχνίδι,
θα υπάρχει ενημέρωση για θέματα δια-
τροφής και στοματικής υγιεινής, ενταγ-
μένα σε ένα μαγικό περιβάλλον, γεμάτο
σοκολατένιους θησαυρούς και γευστι-
κές εκπλήξεις.

ΔΕΗ: Chocolate & Ice Cream Experience
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Η Τσανακλίδου 
ως ροκ σταρ στο «Μικρό Χορν»

Από τις 6 Μαρτίου,
κάθε Πέμπτη, 
Παρασκευή 
και Σάββατο 

θα πρωταγωνιστεί
στο νέο έργο

του δημοσιογράφου
και σκηνοθέτη 

Αντώνη Μποσκοΐτη
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Φιλανθρωπικό
tea event στο

επιβλητικό GB

Η
ελίτ της κοσμικής Αθήνας, στηρίζον-
τας το τεράστιο έργο της ΜΚΟ «Το
σπίτι της Μάνας», έδωσε δυναμικό

«παρών» στο φιλανθρωπικό High Tea Event
του οργανισμού στο επιβλητικό GrandBall
Room του ξενοδοχείου «Μεγάλη Βρεταννία».Κ
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Ελίνα 
Σμπώκου,
Randa 
Ghandour,
Αρετή 
Δαλακούρα,
Σοφί 
Αξιωτιάδου,
Houda 
Ghandour

Δήμητρα Φιλίππου, Ελένη Δρακοπούλου, Μελίνα Δασκαλάκη Randa Ghandour, Δόμνα Μιχαηλίδου Hala Khoury, Ρόζμαρι Χατζηιωάννου

Χριστιάννα Καίσαρη, Άννυ Πετράκη, Δέσποινα Κάτσικα Νίκη και Μυρτώ Δανελιάν Houda Ghandour, Αμαλία Καρέντζου, Reem Bassatne

Έτα Σαμαρά, Μαρία Χατζηγιάννη, Rania Khoury Αλεξάνδρα Πάλλη, Randa Ghandour Διαμάντω Μητροπούλου, Μαρία Σερφάν



Ο
σακχαρώδης διαβήτης είναι μία από τις
πλέον συχνές μεταβολικές διαταραχές
παγκοσμίως. Αν και η ιατρική κοινότητα

συνεχίζει να προτείνει φαρμακευτικές θεραπείες
για τη διαχείρισή του, πολλοί ασθενείς αναζητούν
συμπληρωματικές και εναλλακτικές λύσεις,
όπως φυσικά σκευάσματα και συμπληρώματα
διατροφής.

«Παρά τις υποσχόμενες ιδιότητες αυτών των
προϊόντων, η επιστημονική τεκμηρίωση παραμέ-
νει περιορισμένη. Παρακάτω θα εξετάσουμε τα
πιο κοινά φυσικά συστατικά, όπως η κανέλα, το
χρώμιο, διάφορα βότανα και το ξίδι, αναλύοντας
τα πιθανά οφέλη και τους κινδύνους που συνδέ-
ονται με τη χρήση τους», επισημαίνει η Έλενα Πέ-
τσιου, διευθύντρια παθολόγος-διαβητολόγος. 

Η κανέλα είναι ένα από τα πιο διαδεδομένα
μπαχαρικά που χρησιμοποιούνται στη διατροφή
και τα τελευταία χρόνια έχει αποκτήσει φήμη ως
συμπληρωματική θεραπεία για τον σακχαρώδη
διαβήτη. Μικρές μελέτες έχουν δείξει ότι μπορεί
να επιβραδύνει τη γαστρική κένωση και να μει-
ώσει την απορρόφηση της γλυκόζης, συμβάλλον-
τας στη μείωση των μεταγευματικών αιχμών του
σακχάρου. Επίσης έχει αντιοξειδωτική και αντι-
φλεγμονώδη δράση και φαίνεται να βοηθά στη
βελτίωση του μεταβολισμού της γλυκόζης.

Αν και γενικά θεωρείται ασφαλής όταν κατανα-
λώνεται σε σκόνη, το αιθέριο έλαιο μπορεί να
προκαλέσει αλλεργικές αντιδράσεις ή ερεθι-
σμούς όταν εφαρμόζεται τοπικά. Συνεπώς, η προ-
σθήκη σκόνης κανέλας σε ροφήματα ή άλλα τρό-
φιμα, όταν γίνεται με μέτρο, δεν πρέπει να απο-
θαρρύνεται. 

Το χρώμιο είναι ένα σημαντικό μέταλλο που
συμμετέχει στη ρύθμιση των επιπέδων γλυκόζης

και λιπιδίων. Η έλλειψή του συνδέεται με αυξημέ-
νη αντίσταση στην ινσουλίνη και συσσώρευση
σπλαχνικού λίπους, γεγονός που καθιστά τη συμ-
πληρωματική χορήγησή του απαραίτητη σε ορι-
σμένες περιπτώσεις. Σε άτομα με σακχαρώδη
διαβήτη τύπου 2, το χρώμιο μπορεί να βοηθήσει
στη βελτίωση της υπεργλυκαιμίας και της δυσλι-
πιδαιμίας. Ωστόσο, παρά τα υποσχόμενα αποτελέ-
σματα, η επιστημονική κοινότητα εξακολουθεί να

ζητά περισσότερες έρευνες για την αποτελεσμα-
τικότητα του χρωμίου στη διαχείριση του διαβήτη.
Όσον αφορά την ασφάλεια, η χρήση έως και 1.000
μg χρωμίου για 64 μήνες θεωρείται ασφαλής, πα-
ρά τις αρχικές ανησυχίες για πιθανές βλάβες στο
DNA ή τη νεφρική λειτουργία. 

Πληθώρα βοτάνων έχει αναδειχτεί ως πιθανό
συμπληρωματικό μέσο για τη διαχείριση του δια-
βήτη. Ενώ για πολλά από αυτά οι ενδείξεις παρα-
μένουν περιορισμένες, υπάρχουν βότανα που
έχουν δείξει κάποια ευεργετική δράση στον μετα-
βολισμό της γλυκόζης. 

Το ginseng, για παράδειγμα, φαίνεται να μει-
ώνει τα επίπεδα γλυκόζης μετά τα γεύματα και τη
γλυκοζυλιωμένη αιμοσφαιρίνη. Παράλληλα, η
χρήση του μπορεί να οδηγήσει σε αύξηση της έκ-
κρισης ινσουλίνης. Ωστόσο, πρέπει να λαμβάνεται
με προσοχή, καθώς μπορεί να προκαλέσει διατα-
ραχές της πίεσης (σπάνια) ή να αλληλεπιδράσει
με φάρμακα, όπως τα αντιπηκτικά.

Άλλα βότανα που έχουν μελετηθεί περιλαμβά-
νουν το bitter melon, το οποίο χαρακτηρίζεται ως
«φυτική ινσουλίνη», και το gymnema sylvestre,
που χρησιμοποιείται κυρίως στην Ινδία και την
Αφρική για τη θεραπεία του διαβήτη. Παρότι η
χρήση αυτών των φυτών έχει συνδεθεί με μείωση
της υπεργλυκαιμίας σε μικρές μελέτες, απαιτείται
προσοχή για πιθανές παρενέργειες, όπως γα-
στρεντερικές διαταραχές ή αλληλεπιδράσεις με
φάρμακα.
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Κατερίνα

Παπακωστοπούλου
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Τα πιθανά οφέλη και οι κίνδυνοι 
που συνδέονται με τη χρήση τους

Καθοδήγηση 
από ειδικούς 
στις συμπληρωματικές
θεραπείες

Το ξίδι, γνωστό ήδη από την αρχαιότητα για τις αν-
τιβακτηριδιακές και αντιμυκητιασικές του ιδιότη-
τες, έχει επίσης μελετηθεί για τη συμβολή του στη
μείωση της γλυκόζης στο αίμα. Μερικές έρευνες
υποστηρίζουν ότι το ξίδι μπορεί να βελτιώσει την
υπεργλυκαιμία και την παχυσαρκία, αν και τα στοι-
χεία είναι περιορισμένα. Είναι σημαντικό να σημει-
ωθεί ότι το ξίδι του εμπορίου περιέχει 4%-7% οξικό
οξύ και η κατανάλωση σκευασμάτων με μεγαλύτε-
ρη συγκέντρωση (20% και άνω) μπορεί να προκαλέ-
σει σοβαρές βλάβες.

«Οι συμπληρωματικές θεραπείες για τον σακχα-
ρώδη διαβήτη, όπως η κανέλα, το χρώμιο, τα βότανα
και το ξίδι, μπορούν να προσφέρουν ορισμένα οφέ-
λη στη διαχείριση των επιπέδων γλυκόζης. Ωστόσο,
η επιστημονική τεκμηρίωση παραμένει περιορι-
σμένη και η χρήση αυτών των θεραπειών πρέπει να
γίνεται υπό την καθοδήγηση ειδικών υγείας», κατα-
λήγει η κ. Πέτσιου.

Έλενα Πέτσιου, διευθύντρια
παθολόγος-διαβητολόγος
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Κριός
(21/3-20/4)

Σήμερα θα έχετε έντονη διάθεση να

φροντίσετε τις προσωπικές σας ανάγ-

κες, να κάνετε ένα ταξίδι και να ανανε-

ώσετε κάποιες επαγγελματικές σας

βλέψεις. 

Ταύρος
(21/4-20/5)

Είναι καλή μέρα για κοινωνικές επα-

φές, ιδίως αν ανήκετε στις πρώτες μέ-

ρες του ζωδίου σας. Όσοι έχετε γεννη-

θεί από 13 έως 16 Μαΐου θα έχετε συ-

νεχείς αλλαγές και πρόσωπα καινούρ-

για θα μπαίνουν στη ζωή σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Τις επόμενες δυο μέρες θα σας απα-

σχολήσουν οι σχέσεις σας, οι συ-

νεργασίες και συνεταιρισμοί. Μπο-

ρεί να βρεθείτε με πρόσωπο από το

παρελθόν.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Είναι μέρα που ευνοούνται οι καλλιτε-

χνικές δραστηριότητες, θα έχετε αυξη-

μένη φαντασία, αλλά θα συνδυάζονται

όλα αυτά με έντονο ενθουσιασμό. 

Λέων
(23/7-22/8)

Η Σελήνη από το μεσημέρι και μετά

προχωρά στο ζώδιο του Τοξότη, οπότε

σας ευνοεί σε κάποια θέματα και σας

χαρίζει έντονη ζωτικότητα και καλές

προοπτικές σε δημιουργικές ασχολίες.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Είναι καιρός να ανανεώσετε τις σχέ-

σεις σας με τα αγαπημένα σας πρόσω-

πα. Ιδίως εσείς που ανήκετε στο πρώτο

δεκαήμερο θα έχετε μεγαλύτερη εύ-

νοια και σημαντικές επιτυχίες.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η μέρα σας θα έχει μεγάλο εύρος στην

επικοινωνία σας, όπως επίσης θα έχε-

τε μια έντονη ανάγκη να μιλήσετε για

τις τυχόν αδικίες που έχετε υποστεί

από τους άλλους.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Είστε αρκετά ευνοημένοι σήμερα με τη

συναισθηματική σας ζωή, αλλά θα

υπάρξει και μια καλή στιγμή, που θα

δεχτείτε μια κίνηση εύνοιας από κά-

ποιο πρόσωπο που αναμφισβήτητα

βρίσκεται στο πλευρό σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Η Σελήνη περνά σήμερα στο δικό σας

ζώδιο, ανανεώνει τα συναισθήματά

σας, αλλά ιδίως εσείς των πρώτων

ημερών θα έχετε μια προσωπική επι-

τυχία.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Είστε σε μέρα έντονων προβληματι-

σμών, ιδίως αν πρέπει να αποφασίσετε

πάνω σε επαγγελματικά θέματα.

Φροντίστε την υγεία σας και μείνετε

μακριά από αναξιόπιστα άτομα.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είναι καλή μέρα για να μιλήσετε με

πρόσωπα από το επαγγελματικό σας

περιβάλλον. Ίσως έχουν δημιουργη-

θεί έντονες παρεξηγήσεις με τους άλ-

λους, κυρίως σε όσους ανήκετε στις

τελευταίες μέρες του ζωδίου σας. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Σήμερα θα έχετε καλή διάθεση για να

αντιμετωπίσετε το κάθε σας πρόβλη-

μα. Αν είστε σε θέση ισχύος σε μια

υπόθεση ή στα επαγγελματικά σας,

καλό είναι να μην κάνετε σοβαρά λά-

θη και αδικήσετε κάποιο πρόσωπο.
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Από το μεσημέρι και μετά, η Σελήνη περνά
στο ζώδιο του Τοξότη, όπου θα υπάρχει
αισιοδοξία και έντονη τάση μάθησης και

ταξιδιών. Καλό είναι να αποφύγουμε σήμερα τα
πολλά λόγια, αλλά και τα κουτσομπολιά. 


